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سرمقاله
 ضرورت نظم بخشی 

به استخراج ومبادات بیت کوین
على نظافتیان ��
كارشناس ارشد حقوق بانکى ��

دیرزمانی نیست که واژه هایی بیگانه نظیر 
بیت کویــن BITCOIHN((ویا ماینیگ 
) MINEING( بــه حوزه ادبیات اقتصادی 
کشورمان وارد شده و جا خوش کرده اند.درحال حاضربرای معادل 
فارسی بیت کوین  رمز ارز و برای واژه ماینیگ استخراج کاربرد 
یافته اســت. بیت کوین  همان رمزارزدر نظام پرداخت جهانی با 

کارکردهای مشابه پول بی پشتوانه است. 
ادامه در صفحه 2

w w w . s h o r o o n l i n e . i r

 4۹0 نفر بیش از هزار سکه خریدند
 3۸ نفر بیش از پنج هزار سکه خریدند و یک نفر 3۸ هزار سکه خریده است
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 توسعه بازارهای هدف 
 در دستور کار 
مرکز ملی فرش

 اتاق شیشه ای
  در انتظار

 صنعت بیمه

برنامه ریزی برای برگزاری 
انتخابات تمام الکترونیکی 

در ١۴۰حوزه

2

3

  رمز گشایی از
  پروژه های ناتمام اقتصادی 

معاون وزیر اقتصاد، فرارهای بزرگ مالیاتی را تشریح کرد

2ايران و جهان

5انرژی

 بررسی
  راه اندازی

 بازار برتر در بورس 

خودروسازان بهار ۹۸ را 
کاهشی به پایان بردند

بر اساس آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت:

 شورای حکام 
آینه بی منطقی آمریکا

 ترامپ به انزوای کامل نزدیک تر شد

6صنعت، معدن و تجارت

 سایه بحران آب
 بر سر تهران

  مردم پایتخت روزانه اندازه حجم دریاچه چیتگر
 آب مصرف می کنند

 سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه تاکید کرد

ضرورت پایان سناریوی 
تنش در خلیج فارس

گروه اقتصاد کان:  رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه کمتر 
از ۵۰ درصد هزینه های جاری کشور از مالیات تامین می شود، گفت: 
فرارهای مالیاتی گسترده ای در بخش های غیردولتی و حتی گاه 

در بخش هــای دولتــی رخ می دهد که موجب ناتمام ماندن برخی 
اقدامات در کشور می شود. امید علی پارسا روز گذشته در سخنرانی 

پیش از خطبه های نماز جمعه تهران ...
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 آگهى مناقصه عمومى
 یک مرحله ای با ارزیابى كیفى

شــرکت ملی کشــت و صنعت و دامپروری پارس در نظر دارد پروژهای با اطاعات مشــروحه ذيل را از طريق 
برگــزاری مناقصــه عمومــی يــک مرحله ای با ارزيابی کيفی به کليه متقاضيان واجد شــرايط)دارای شــرايط ازم 

اسناد مناقصه( واگذار نمايد.
1-نام و نشــانی دســتگاه مناقصه گزار: پارس آباد مغان- جاده پروژه منطقه عملياتی شــرکت ملی کشــت و 
صنعت و دامپروری پارس)ســهامی عام( ثبت شــده به شــماره 157 در اداره ثبت شهرســتان گرمی به کدپستی 

5693131961 تلفن: 045-32175001-4
2-نام و نشانی واحد خدمات مهندسی مشاوره شرکت مهندسين مشاور آذر بند ساز اردبيل-اردبيل ميدان 

باکری ساختمان خورشيد واحد  25تلفاکس33511653- 045
3-موضوع مناقصه: اجرای خط اصلی انتقال آب و اســتخرهای ذخيره شــبكه آبياری تحت فشــار اراضی مابين 

پارس 1 و 2 )پادار(
4-شرح مختصری از مشخصات و مقادير کار:

لوله گذاری با لوله GRP به قطر 800 ميليمتر به طول تقريبی 3520 متر 
اجرای شيرآات، اتصاليها و متعلقات خط اصلی انتقال

احداث مخازن با بدنه خاکی و پوشش بتنی به حجم 10000 متر مكعب به تعداد دو مخزن
ساير عمليات مرتبط با موضوع مناقصه مطابق ابعاد و مشخصات اسناد مناقصه 

5- محل اجرای کار: اســتان اردبيل، شهرســتان بيله ســوار- بخش قشــاق دشــت)جعفرآباد(- اراضی مابين 
پارس 1 و 2 )متعلق به کشت و صنعت پارس(

6-مدت پيمان: دوازده)12( ماه
7- مبلغ برآورد اوليه حدود 32/938/781/981 ريال) سی و دو ميليارد و نهصد و سی و هشت ميليون و 

هفتصد و هشتاد و يک هزار و نهصد و هشتاد و يک ريال( می باشد.
8- مبلغ تضمين شرکت در فرايند ارجاع کار: مبلغ 1/646/939/099 ريال

9- تاريخ، مهلت، مبلغ و محل دريافت اســناد مناقصه: واجدين شــرايط می بايســت اســناد مناقصه را از تاريخ 
98/05/01 تا 98/05/08 از محل زير دريافت نمايند:

اردبيل- ميدان باکری- ساختمان خورشيد- طبقه دوم واحد 25 مهندسين مشاور آذر بند ساز اردبيل
10- تاريخ، مهلت و محل تحويل اســناد مناقصه: مناقصه گران پس از دريافت اســناد مناقصه تا ســاعت آخر 
وقت اداری مورخه 1398/05/19 اسناد مربوطه را تكميل و در پاکت اک و مهر شده به دبيرخانه کميسيون 

مناقصات شرکت ملی کشت و صنعت و دامپروری پارس تحويل گردد.
11-تاريخ گشــايش پيشــنهادات: پاکات مناقصه در روز يكشــنبه مورخه 98/05/20 در محل ســالن جلسات 

کشت و صنعت پارس بازخواهد شد.
12-هزينه درج آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد.

تاريخ انتشار نوبت اول 1398/04/22
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1398/04/23

دبیرخانه كمیسیون مناقصات شركت ملى كشت و صنعت و دامپروری پارس

ت اول
نوب

شماره مجوز۹۸/47/۱۹72
شرکت ملی کشت و صنعت و دامپروری پارس
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سر مقاله
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجــی مجلس گفت که بی نتیجه ماندن 
نشست شورای حکام درباره بررسی اقدامات 
ایران در کاهش تعهدات برجامی نشــان داد 
کــه آمریکایی ها بر اســاس منطق و قاعده 
عمل نمی کنند. سید حسین نقوی حسینی با 
اشاره به بی نتیجه ماندن جلسه شورای حکام 
برای بررسی کاهش تعهدات برجامی ایران 
به درخواســت آمریکا گفت: جلسه شورای 
حکام در حالی برای بررســی اقدامات ایران 
درباره کاهــش تعهدات برجامی آن هم به 
درخواست آمریکایی ها برگزار شد که در وهله 
اول باید مقامات آمریکا به این ســوال پاسخ 
دهند که وقتی از برجام خارج شــدند دیگر 
اقدامــات ایران در برجام چه ارتباطی به آنها 
دارد. وی افــزود: اگــر آمریکایی ها برجام را 
قبول دارند باید با اذعان به اشتباهشــان در 
خروج از برجام مجدداً به این توافق بین المللی 
برگردند. اگر هم برجام را قبول ندارند پس چرا 
درخواســت برگزاری جلسه شورای حکام را 
می دهند. البته که این جلسه هم بدون نتیجه 
به پایان رســید چون در حال حاضر ایران از 
عرصه بین المللی طلبکار است. ما به تعهدات 
خود عمل کردیم و امروز وقت عمل کردن 
طرف هــای مقابل به تعهدات خود اســت. 
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس تاکید کرد: شورای حکام باید 
برای بازخواست آمریکا تشکیل شود نه اینکه 
بخواهد ایران را بازخواست کند. با وجودی که 
اقدام آمریکا برای درخواست جهت تشکیل 
نشست شورای حکام از پیش شکست خورده 
بود اما اکنون هم نشان می دهد که آمریکا بر 
اساس منطق و قاعده عمل نمی کند. لذا ازم 
اســت که در ادامه راه جامعه جهانی به ویژه 
غربی ها و اروپایی ها به جای صدور بیانیه و 
اعام زبانــی درباره پایبندی به برجام وارد 
کارزار عمل به تعهداتشــان شده و دست از 

شعار و بیانیه بردارند. چون جمهوری اسامی 
ایــران ضرر نمی کند و مســیر خود را ادامه 
می دهــد. همانطور که تا کنون هم تعهدات 
برجامــی اش را تقلیل داده که این مســیر 

روشنی است.
گــزارش بلومبرگ از انزوای آمریکا در  ��

نشست شورای حکام
شــبکه بلومبرگ نیز با اشــاره به برگزاری 
نشست شــورای حکام آژانس انرژی اتمی 
به درخواســت آمریکا گزارش داد که اگرچه 
واشــنگتن سعی داشــت فشارها را بر ایران 
افزایــش دهــد امــا با مخالفت تند ســایر 
طرف هــای برجام مواجه شــد. به گزارش 
ایســنا به نقل از شــبکه خبری بلومبرگ، 

آمریکا تاش کرد تا با نشست ویژه شورای 
حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی فشارها 
بر ایران را پس از آن که این شور اعام کرد 
از برخــی محدودیت های برنامه جامع اقدام 
مشــترک )برجام( فراتر رفته است، افزایش 
دهد. اما آمریکا در ازا با واکنش تند روســیه، 
چیــن و اروپا مواجه شــد که همگی دولت 
ترامپ را برای به وجود آمدن وضعیت کنونی 
پیرامــون برجام مقصــر می دانند و نگرانند 
کــه این بحران به وقــوع جنگ بینجامد. 
دیپلمات های آمریکایی پس از آن که آژانس 
بین المللــی انرژی اتمی تائید کرد که ایران 
از حد تعیین شده در توافق هسته ای ۲۰۱۵ 
برای غنی ســازی اورانیوم عبور کرده است 

خواســتار برگزاری نشســت ویژه شورای 
حکم با حضور ۳۵ کشــور عضو آن شــدند. 
نماینده آمریکا در آژانس روز چهارشــنبه در 
این نشست مدعی شد که هدف از تصمیمات 
هسته ای اخیر ایران دامن زدن به تنش ها به 
جای حل وفصل آن اســت و موجب تشدید 
چالش هایی می شــود که ایران برای صلح 
و امنیــت بین الملل ایجــاد می کند. اما در 
حالی کــه وزارت خارجه آمریکا برای جلب 
حمایت از کارزار فشــار حداکثری اش علیه 
ایران ســعی داشت، دیگر دیپلمات ها رئیس 
جمهور دونالد ترامپ را برای خروج از توافق 
در سال گذشته و بازگرداندن تحریم ها علیه 
ایران سرزنش می کردند. میخائیل اولیانوف 

نماینده روسیه در سازمان های بین المللی در 
وین پیش از برگزاری نشست روز چهارشنبه 
اظهار داشت: آژانس بین المللی انرژی اتمی 
به تازگی اعام کرد که غنی سازی اورانیوم 
در ایران به ۴.۵ درصد رسیده است. این، غنای 
پایین محســوب می شود و هیچ ارتباطی با 
ســاح هسته ای ندارد. تمام اعضای آژانس 
این ســطح از اورانیــوم را بدون محدودیت 
ذخیره می کنند. همچنین با قرار داشتن تحت 
کنترل های سخت بین المللی هیچ تهدیدی 
برای عدم اشــاعه به شــمار نمی آید. پس از 
آنکه نشست نتیجه ای در بر نداشت، دونالد 
ترامپ در یک توئیت مدعی شــد که ایران 
به طور مخفیانــه و برخاف برجام اورانیوم 
غنی سازی کرده است و بدون ارائه جزئیات 
گفــت کــه آمریکا بــه زودی تحریم های 
سخت تری را علیه جمهوری اسامی وضع 
می کند. انگلیس، فرانسه و آلمان در بیانیه ای 
مشترک ضمن ابراز نگرانی نسبت به اقدامات 
ایران بــرای عبور از برخی محدودیت های 
برجام تاکید کردند که این، وظیفه طرف های 
باقیمانده در توافق اســت که به اختافات 
رسیدگی کنند. اتحادیه اروپا نیز با ابراز تأسف 
از خــروج آمریکا از برجام از تمام کشــورها 
خواســت تا از اقداماتی که اجرای این توافق 
را بــه خطر می اندازد، پرهیز کنند. بلومبرگ 
در پایان با اشــاره به سفر مشاور دیپلماتیک 
رئیس جمهور فرانسه به ایران برای دیدار با 
مقامات این کشور درباره برجام گزارش داد: 
اقدامات ایران فشار را بر کشورهای اروپایی 
کــه از ایران می خواهند به تعهداتش به طور 
کامل پایبند باشد، بیشتر کرده است. آنها در 
تاشند تا با راه اندازی یک کانال ویژه مالی 
با ایران موســوم به اینســتکس از تجارت با 
تهران باوجود تحریم های آمریکا محافظت 
کننــد اما این ابزار تنها به تجارت غذا و دارو 

محدود خواهد بود.

سیاست خارجی
  آمریکا

 فعا ظریف را تحریم نمی کند
 برخــی منابــع مطلع خبر دادند که آمریکا فعا 
تصمیــم ندارد وزیر امور خارجه ایران را تحریم 
کند.بــه گــزارش رویترز، دو منبــع مطلع روز 
پنج شنبه گفتند که آمریکا تصمیم گرفته است 
فعاً محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران 
را تحریم نکند و این نشــانه ای می تواند باشــد 
که واشنگتن ممکن است دری برای دیپلماسی 
گشوده باشد.این منابع مطلع دایل مشخصی را 
برای این تصمیم که دو ماه پس از تنش های باا 
گرفته آمریکا و ایران رخ داده بود، بیان نکردند.

یک منبع مطلع به شــرط فاش نشــدن نامش 
گفت: آدم های معتدل غالب شــدند. ما دیدیم 
که ]این اقدام[ لزوماً کارآمد نیست.وی افزود که 
مایک پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا با تحریم 
ظریف »در حال حاضر«، مخالفت کرده است.

انتظار می رود که ظریف هفته آینده در نشستی 
در سطح وزیران در سازمان ملل شرکت کند که 
این نشســت درباره اهداف توسعه بلند مدت و 
معطوف بر مســائلی از جمله درگیری، قحطی، 
برابری جنســیتی و تغییرات آب وهوایی تا سال 
۲۰۳۰ خواهد بود.آمریکا به همین منظور ملزم 
خواهد بود تا به ظریف ویزا بدهد و این نشــانه 
دیگری اســت که واشــنگتن فعاً تحریم ها را 
بــه تعویق می اندازد.وزارت امور خارجه آمریکا 
بافاصله به درخواســت برای ارائه توضیحاتی 

در باره این تصمیم پاسخی نداد.

 آغاز روند
 انتقال اس 400 به ترکیه

 وزارت دفــاع ترکیــه از تحویل اولین قطعات 
ســامانه های دفاع موشکی اس ۴۰۰ روسیه به 
آنکارا خبر داد. روســیه نیز خبر شــروع تحویل 
اجزای تشکیل دهنده این سامانه ها را تایید کرد.
به گزارش اســکای نیوز، سازمان فدرال روسیه 
در زمینه همکاری تکنولوژیکی نظامی نیز تایید 
کرد که ارســال بخش های اولیه ســامانه های 
دفاع موشــکی اس ۴۰۰ به ترکیه آغاز شــد و 
تحویل این ســامانه ها طبق جدول زمان بندی 
مــورد توافق انجام خواهــد گرفت.خبرگزاری 
اینترفکــس به نقل از یــک منبع دیپلمات که 
خواســت نامش فاش نشود، گزارش داد: یک 
هواپیمــای ترابری نظامی، ســری دیگری از 
قطعات ســامانه های دفاع موشکی را به زودی 
به ترکیه منتقل می کند.این در حالی اســت که 
مــورگان اورتاگوس، ســخنگوی وزارت امور 
خارجــه آمریکا اخیراً بــه خبرنگاران گفته بود: 
اگر ترکیه سامانه های دفاع موشکی اس ۴۰۰ را 
تحویل بگیرد، با پیامدهای واقعی و منفی مواجه 
خواهد شــد. این پیامدها شــامل لغو مشارکت 
در برنامه جنگنده های اف ۳۵ هســتند.فرایند 
تحویل اس ۴۰۰ به ترکیه در ســایه اعتراض و 
خط و نشان های آمریکا فرایند دشواری بود که 
با اصرار ترکیه برای تکمیل قرارداد روبه رو شد.

داماد ترامپ به دادگاه می رود
 کمیتــه قضایی مجلــس نمایندگان آمریکا با 
صدور احضاریه برای جارد کوشنر، داماد دونالد 
ترامپ و ۱۲ تن دیگر از مقام های کاخ ســفید 
موافقــت کرد.به گزارش خبرگزاری فرانســه، 
کمیته قضایی مجلس نمایندگان آمریکا تحت 
رهبری چرولد ندلر دموکرات قرار داشــته که 
مشغول تحقیق درباره موضوع مداخله روسیه در 
انتخابات ۲۰۱۶ آمریکا و همچنین رسوایی های 
دیگر اســت.کمیته قضایی مجلس نمایندگان 
آمریکا خواستار صحبت با کوشنر درباره دست 
داشتن در یک نشست سال ۲۰۱۶ با مقام های 
ارشــد کمپین انتخاباتی اســت که در آن یک 
وکیل روس مرتبط با کرملین پیشنهاد اطاعات 
مخرب علیه هیاری کلینتون نامزد ریاســت 
جمهوری سابق دموکرات ها را داد.از جمله دیگر 
چهره هــای یهودی کــه این احضاریه ها برای 
آنها در نظر گرفته شــده دیوید پکر مدیرعامل 
آمریکن مدیا هستند راد روزستاین معاون سابق 
دادســتان کل آمریکا کــه رابرت مولر را برای 
تحقیقــات در مورد کمپین ریاســت جمهوری 
۲۰۱۶ ترامپ معرفی کرد نیز در فهرســت این 

احضاریه ها قرار دارد.

جزئیات دو پروژه گردشگری 
روسیه در ساحل سوریه

 وزیر گردشــگری ســوریه از وجود دو پروژه 
گردشــگری روســی که در حال اجرا در ساحل 
ســوریه اســت، خبر داد.به گزارش ایســنا، به 
نقل از خبرگزاری اســپوتنیک، روسیه، محمد 
رامی مرتینی، وزیر گردشــگری سوریه اعام 
کرد: قراردادی با شــرکت »المپیک« در استان 
»اذقیه« برای تاسیس یک مجتمع گردشگری 
چهار ســتاره وجود دارد که شامل فعالیت های 
گردشــگری، تجاری و تفریحی متنوع اســت.

وزیر گردشــگری ســوریه درخصوص پروژه 
دوم اظهــار کرد: امــا طرح دوم مربوط به یک 
فانوس گردشــگری در استان طرطوس است 
به طوری که توافق شده مجتمعی برای ایجاد 
یــک تفرجگاه و فعالیت های متنوع اختصاص 
داده شود و به طور گسترده برای سرمایه گذاری 
در پــروژه تاش می شــود.وی گفت: ســفر 
گردشگران عرب و کشورهای خارجی به سوریه 
طی پنج ماه نخست سال جاری میادی نسبت 
به همین دوره در ســال گذشته میادی شاهد 

۷۶ درصد افزایش بوده است.

ضرورت نظم بخشی به استخراج 
ومبادات بیت کوین

على نظافتیان ��
كارشناس ارشد حقوق بانکى ��

دیرزمانی نیســت که واژه هایی بیگانه نظیر بیت کوین 
BITCOIHN((ویا ماینیگ ) MINEING( به حوزه ادبیات 
اقتصادی کشورمان وارد شده و جا خوش کرده اند.درحال 
حاضربرای معادل فارسی بیت کوین  رمز ارز و برای واژه 
ماینیگ استخراج کاربرد یافته است. بیت کوین  همان 
رمزارزدر نظام پرداخت جهانی با کارکردهای مشابه پول 
بی پشتوانه است.فارغ از آنکه این مهمان ناخوانده و تازه 
وارد چگونه وبر اســاس چه روش نرم افزاری اســتخراج 
یا به عبارتی تولید می شوند، واقعیت در مورد پدیده بیت 
کوین آن اســت که در حال حاضر در بازارهای ســرمایه 
واجتمــاع انواع بیت کوین دارای ارزش اقتصادی خرید 
و فروش ومبادله  می شــوند وناباورانه بطور غیر رســمی 
وناشناس در مبادات مالی جامعه وارد شده اند..بنابراین 
بــا این ویژگــی از نظر حقوقی بیت کوین را می توان در 
رده اموال منقول جای داد.طبعآ اولین پرســش در این 
زمینه آن است که آیا بیت کوین مالی است مانند سکه 
طا یا نقره یا جواهر که ذاتآ ودر نفس خود دارای ارزش 
اقتصادی هستند یا آنکه مانند اسناد تجاری نظیر سفته 
یا چک تضمین شده فی نفسه  و از نظر عینیت فیزیکی 
فاقد ارزش قابل توجه می باشند ولی ارزش و مالیت آنها 
متکی به پشتوانه تضمینی وقابل اطمینان  مالی است که 
در مورد این قبیل اسناد وجود دارد.؟مثآ یک فقره چک 
عــادی زمانی دارای ارزش مادی قابل توجه خواهد بود 
که از طریق سیستم بانکی به وجه نقد تبدیل شود.وگرنه 
برگــه چک بعنوان یک کاا ذاتا فاقد ارزش اقتصادی و 
قابلیت مبادله ای می باشد واز نظر موازین حقوقی نیزچک 
صرفا دستور پرداخت محسوب می شوند.اما همین برگه 
چک اگر توسط یک بانک در قالب چک تضمینی صادر 
شود ارزش اقتصادی مطلوبی پیدا خواهد کرد وبه راحتی 
قابلیت نقل و انتقال متعدد را پیدا می نماید و مردمان به 
راحتی چک های تضمینی را مانند اشکناس مبادله یا خرید 
و فروش می کنند.در هرحال نمی توان انکار نمود که بیت 
کوین دارای ارزش مالی اســت وقابلیت اقتصادی برای 
مبادله دارد.با این وصف آیا می توان بیت کوین را نوعی 
پول  یا ارز معتبرتلقی کرد؟ بهتراســت این موضوع را از 
دریچه مقررات راجع به پول رسمی کشور بررسی نماییم.

براســاس قانون پولی وبانکی مصوب۱۳۵۱/۰۴/۱۸ در 
حاضر مقررات زیر بر نحوه انتشار پول رسمی کشور حاکم 
است: -پول رایج کشور به صورت اسکناس و سکه های 
فلزی قابل انتشار است -فقط اسکناس و پول های فلزی 
که در تاریخ تصویب این قانون در جریان بوده ویا طبق این 
قانون انتشار می یابد جریان قانونی و قوه ابراء دارد. -امتیاز 
انتشار پول رایج کشوردر انحصاردولت است که برعهده 
بانک مرکزی گذاشته شده است.بانک مرکزی نیز باید 
برای انتشاراسکناس به میزان صددرصد ارزش اسکناسها 
دارایی های خاصی مانند طا جواهر وارز داشته باشدو گرنه 
پول بدون پشتوانه خواهد بود. با این اوصاف بیت کوین را 
نمی توان از مصادیق پول رسمی کشور تلقی کرد.زیرابیت 
کوین  نه توسط بانک مرکزی استخراج ، تولید و منتشر 
می شود ونه بانک مرکزی بر فرایند استحراج و مبادله و 
خریــد و فروش آن نظارت دارد. ، از نظر حقوقی وقانونی 
هم  هیچ کشــوری بیت کوین را به عنوان پول قانونی 
خود به رســمیت نشناخته است. عاوه برآن بیت کوین 
ولوآنکه در خارج مرزهای سرزمینی استخراج شده باشد 
ارز خارجی تلقی نمی شود.زیراظاهرآ توسط هیچ دولت 
خارجی حداقل بطور رسمی استخراج ، منتشر وپشتیبانی 
نمی شود وفاقد پشتوانه رسمی دولت خارجی است.پس 
فعآ بیت کوین را بایستی فقط  در همان حد نوعی مال 
باارزش  منقول تلقی کرد که براساس اخبار منتشره پروسه 
استخراج و مبادله آن به شدت در حال افزایش در جامعه  
می باشد.اما بنظر می رسد نقص اساسی زمینه  پدیده بیت 
کوین فقدان سیاست گذاری منطقی وقانونگزاری صحیح 
چه در حوزه استخراج و چه در حوزه مبادله و نقل و انتقال 
این پدیده اقتصادی است.آنچه تاکنون از نحوه برخورد 
صدا و ســیما ومطبوعات در برخورد با پدیده بیت کوین 
اســتنباط می شود بیشتر ناظر به نکوهش سوء استفاده 
از برق صنعتی برای استخراج پنهانی بیت کوین است.

امــا از نظــر مقررات  هــر چند به نقل از معاونت فناوری 
بانک مرکزی گفته شــده که خرید وفروش بیت کوین 
بر مبنای مصوبه شورایعالی پولشویی ممنوع است ،بااین 
وجود نمی توان گفت آیا استخراج و خرید و فروش بیت 
کوین قانونی عملی قانونی است ویا اقدامی مجرمانه و غیر 
قانونی.با ابهامات قانونی بیت کوین چه در حوزه استخراج 
و چــه در حــوزه معامات و نقل وانتقاات نیاز به تدوین 
مقررات و نظم بخشی قانونی دارد تا استخراج ومبادات 
بیت کوین قانون مند شده و ساماندهی شود. گذشته از 
مسائل مربوطه به نظم بخشی قانونی ،در مورد بیت کوین 
مهمترین نکته قابل تامل آن است که آیا رواج پدیده بیت 
کوین در اقتصاد کشــور گامی مثبت در رونق اقتصادی 
ورشــد تولید ناخالص ملی اســت یا آنکه موجب ترویج 
معامــات پنهانی وغیر قابل رد یابی وغیر قابل  کنترل  
وهمچنین نقل و انتفاات غیر عیان مالی در داخل کشور 
می گردد واخال در امنیت اقتصادی و گسترش پولشویی 

را در پی خواهد داشت؟

 ترامپ به انزوای کامل نزدیک تر شد

شورای حکام ،آینه بی منطقی آمریکا

امام جمعه موقت تهران گفت: همه مســئوان ایرانی بر 
کاهش تعهدات برجامی متفق القول هستند و اولین گام 
ادامه افزایش درصد غنی ســازی است.حجت ااسام و 
المسلمین »کاظم صدیقی« در خطبه دوم نماز جمعه این 
هفته تهران به نقض عهد آمریکا و رســوایی آن در میان 
همه کسانی که قانون رایج بشریت را قبول کرده اند، اشاره 
کرد و اظهارداشت: همه می دانند قوانین، امنیت بین المللی را 
تثبیت می کند اما آمریکا با اینکه برجام از اول نافرجام، غیر 
متوازن و خســارت بار بود آن را نقض کرد.وی یادآور شــد: 
جمهوری اسامی ایران به پشتیبانی حق و مردم شهید داده، 
تصمیم دارد غنی سازی را تا ۲۰ درصد و هر مقدار که ازم 
داریم افزایش دهد و ما ماحظه هیچ کسی را نمی کنیم.
وی با تاکید بر نقش جوانان بسیجی در موفقیت های کشور 
اظهارداشــت: در این جنگ اقتصادی هم باید مســئولین 
همانگونه که در جنگ نظام ی به جوانان و بســیجیان و 
عاشقان نظام میدان دادند، کسانی را که دل به وایت دادند 
و فرمان وایت را فرمان خدا و امام زمان )عج( دانســتند، 
همین هایی که با این اقتدار موشک و پهپاد ساختند، داعش 
را از میان بردند و امنیت دیگر کشــورها را برقرار ســاختند، 
به آنها مجال و میدان بدهند آنان عرصه اقتصاد را در یک 
موقعیتی قرار می دهند که برای همیشه ملت ایران پیروز 
و دشمنان ما سرافکنده خواهند شد.خطیب نماز جمعه این 
هفته تهران در بخش دیگری از این خطبه به بیانیه گام دوم 
رهبر معظم انقاب و ضرورت جوانگرایی اشاره و تصریح 
کرد: در مناصب مهم اقتصادی، بعضی جوان های مجرب، 
کارآزموده و انقابی اســتقرار پیدا کرده اند، امیدواریم این 

انتصاب ها موردی نباشد و به صورت جریان دولتی درآید.
حجت ااسام صدیقی ادامه داد: انتصاب جوانان کفایت 
نمی کند اگر جوانی انقابی و وایی کار را به عهده گرفت 
و ملت را ولی نعمت خود می دانســت، بخواهد مطالبی در 
مورد مسئولیت خود شفاف در اختیار مردم قرار دهد باید از او 
حمایت کنند، به جوانان انقابی ما میدان بدهند و از گذشته 
خود اســتغفار کنند.وی در بخش دیگری از این خطبه به 

توقیف نفت کش ایرانی در تنگه جبل الطارق اشاره کرد و 
گفت: امام سجاد )ع( می فرماید خدا دشمنان ما را بی عقل 
قرار داده است. آدم عاقل که با حق در نمی افتد. اینها مکرر 
دیده اند، حادثه اهواز پیش آمد، موشک های ما در فاصله ای 
نه چندان دور و در کنار اردوگاه آمریکایی ها چه اقتداری را 
نشان داد. شما مردم به حق توقع دارید و من این اطمینان 
را می توانم به فضل خدا بدهم که این جسارت، بی توجهی 

و غفلت انگلیســی ها از بازوان پرتوان قدرتمند نظام ما به 
همین زودی سیلی بخورندو برای همیشه پشیمان بشوند.

حجت ااسام صدیقی با اشاره به حضور خود در شهرهای 
مختلــف و در میــان مردم به بیان برخی گایه های مردم 
پرداخت و گفت: مردم از چند چیز رنج می برند، یکی تبعیض 
اســت. مشکات ارزی که به وجود آمده اختاف طبقانی 
را عمیق تــر کرد. جوان ها از بیکاری رنج می برند، مردم از 
فاصله غیرقابل طبقاتی ناراحت هســتند. این موارد مال 
تحریم بیگانه نیست، خود تحریمی هاست، سو مدیریت 
است.امام جمعه موقت تهران گفت: باید مسئولین در متن 
مردم باشند و در حاشیه شهرها بیکاری جوانان را ببینند و 
از فاصله طبقاتی تصویری داشته باشند. بدنی را تصور کنید 
که سر بزرگ شده باشد و تنه ضعیف و رنجور باشد. اقتصاد 
خون است، اقتصاد باید در همه رگ ها جریان داشته باشد 
و پایین شهری و باا شهری نداشته باشد.وی با تاکید بر 
نقش سیاست های ارزی گفت: سو تدبیر در اقتصاد ارزی 
امروز جامعه را به کجا برده است؟ حضرت آقا در سال ۹۵ 
بــه وزیــر اقتصاد و رئیس بانک مرکزی توصیه کردند که 
نقدینگی ها را به تولید هدایت کنید. امروز شما سوال کنید 
ســهم تولید غذا در مقایســه با کارهای خدماتی چیست؟ 
کارهای خدماتی که دالی اســت، در حد بودجه کشــور 
است، اما بودجه غذا کمتر از ۱۰ درصد است. اینها را مردم 
مطالبه می کنند و مسئولین مدیریت جهادی داشته باشند، 
به میدان بیایند و از مردم کمک بگیرند و جوان ها را مورد 
اعتماد قرار بدهند و مسئله تبعیض، بیکاری، گرانی و فساد 

را برای همیشه حل کنند.

اتفاق نظر مسئوان بر کاهش تعهدات برجامی
 خطیب جمعه تهران تاکید کرد: 

وزیر کشــور گفت: در حــال برنامه ریزی برای برگــزاری انتخابات 
تمام الکترونیکی در ۱۴۰ حوزه رای گیری هســتیم.به گزارش ایسنا، 
عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه همایش فرمانداران سراسر کشور 
با بیان اینکه محوریت انتخابات موضوع همایش سه روزه بود، اظهار 
کرد: ازم بود استانداران و فرمانداران نظرات و مشکات خود و هم 
شرایط انتخابات در شهرستان ها را اینجا مطرح کنند و ما هم سیاست ها 
و برنامه های خود را اباغ کنیم.  آقای جهانگیری، ظریف و کدخدایی 
هــم مطالــب خوبی را مطرح کردند.وی ادامه داد: امیدوارم مجموعه 

این تاش ها به برگزاری انتخابات قانونی، سالم و امن و با مشارکت 
پرشــور منجر شــود.معتقدیم این انتخابات در راستای مقاومت است. 
می توانیم با مشارکت پرشور اراده ملی در حمایت از جمهوری اسامی 
را به اثبات برسانیم.وی در پاسخ به پرسشی درباره برگزاری انتخابات 
الکترونیکی بیان کرد: انتخابات الکترونیک را در انتخابات ریاســت 
جمهوری و شوراها در ۱۴۰ شهرستان برگزار کردیم.  اان ما مذاکرات 
با شــورای نگهبان داریم. بخش اعظم کار در انتخابات الکترونیکی، 
احراز هویت اســت. در احراز هویت الکترونیکی با شــورای نگهبان به 

توافق رســیده ایم.رحمانی فضلی با بیان اینکه در حوزه رای گیری و 
شمارش، بحث ها با شورای نگهبان در حال انجام است، خاطرنشان 
کــرد: امیدواریــم بخش زیادی از حوزه ها را الکترونیک برگزار کنیم. 
کارشناسان ما با آنها )شورای نگهبان( به نتایج خوبی رسیده اند.  اگر 
در ایــن دوره بتوانیم بخــش زیادی از انتخابات را الکترونیک برگزار 
کنیم، می توانیم گام بلندتری برای برگزاری انتخابات الکترونیک در 
تمــام حوزه هــا برداریم. در حال برنامه ریزی برای برگزاری انتخابات 

الکترونیکی در ۱۴۰حوزه هستیم.

برنامه ریزی برای برگزاری انتخابات تمام الکترونیکی در 14۰حوزه

 ســخنگوی وزارت امور خارجه روســیه اعام کرد که دولت انگلیس باید 
اقداماتی که موجب تنش آفرینی در خلیج فارس می شود را متوقف کند و به 
تنش آفرینی در آب های جهان پایان دهد.ماریا زاخارووا در جمع خبرنگاران 
به ایرنا گفت: ما معتقدیم که وضعیت در منطقه نباید متشنج شود و در زمان 
حاضر نیز این وضعیت در حالت پرتنش قرار دارد و با چنین سناریویی پیش 
می رود.سخنگوی وزارت خارجه روسیه ادامه داد: ما شاهد هستیم که سطح 
تنش ها نه فقط با اظهارات بلکه اقدامات معین به سطح عالی رسیده است.
خبرنگار ایرنا از خانم زاخارووا سوال کرد آیا انگلیس با ماجراجویی اخیر خود 
مبنی بر توقیف نفتکش ایرانی در جبل الطارق برجام را نقض نکرده اســت، 
افزود: من این اقدام انگلیس را نه با اصطاحاتی که شــما بکار بردید طبقه 
بندی و توصیف می کنم بلکه آن را تنش آفرینی در منطقه می خوانم، چنین 
اصطاحی وجود دارد که بیشتر از اینکه حقوقی باشد سیاسی است اما ماهیت 
رویداد را خوب توصیف می کند.وی ادامه داد: احتمااً این بخشی از استراتژی 
برای واداشتن ایران برای تغییر مواضع خود دربرخی مسائل باشد، به نظر من 
این را در واشــنگتن در چارچوب مشارکت آنگلوساکسونی پنهان نمی کنند، 
در هرصورت این مســیری اســت که هیچگاه به نتایج مثبت منتهی نشــده 
است.سخنگوی دستگاه دیپلماسی روسیه افزود: در همین حال مذاکرات با 
شرکای ایرانی که با توجه به ویژگی های حقوقی در وضعیت های مختلف و 
بر اساس احترام متقابل جریان دارد نتایج خوبی به همراه دارد. چرا؟زاخارووا 

در پاســخ به ســوال خود افزود: احتمااً کســانی که مسئول اجرای سیاست 
خارجی و تعیین دســتور کار بین المللی در غرب هســتند تجربه کافی ندارند 
تا از امتیاز روند مذاکرات ازجمله با تهران سخن بگویند. به احتمال زیاد آنها 
می دانند که این گونه مذاکرات دشــوار اســت و بیش از هیجان سیاسی نیاز 
به توانایی، معلومات و مهارت دارد؛ بنابراین ممکن است پاسخ به این سوال 
در این موارد باشد.ســخنگوی وزارت خارجه روســیه گفت: اما معلوم نیست 
چرا آنها )مقام های غربی( مسیر تشدید تنش را انتخاب می کنند.زاخارووا در 
پاســخ به اینکه رویکرد روســیه به خبرسازی های رسانه های غربی در تنگه 
هرمز یا اقدامات انگلیس چیســت؟ افــزود: معتقدیم که وضعیت در منطقه 
نباید متشنج شود.وی اظهار داشت: ما خوب می دانیم که چنین رویکردهایی 
بی فایده است و چه پیامدهایی ممکن است به همراه داشته باشد، به همین 
دلیل معتقدیم که تنش ها در منطقه را نباید افزایش داد بلکه به گونه ای باید 

رفتار کرد که وضعیت به مسیر مذاکره برای حل مسائل موجود بازگردد.
 روسیه از تاش های میانجى گرانه فرانسه استقبال مى كند ��

سخنگوی وزارت خارجه روسیه در پاسخ به سوالی در خصوص تاش های 
میانجــی گرانه فرانســه برای حل اختافــات پیرامون ایران گفت: ما از این 
رویه اســتقبال می کنیم و پیشــتر در کنفرانس های مطبوعاتی از من درباره 
تاش های میانجی گرانه روســیه ســوال کرده بودند ومن گفتم که موضوع 
روابط دو کشــور ایران و آمریکا مطرح اســت و همه امکانات برای بهبودی 

روابط بین این دو کشور وجود دارد فقط اگر واشنگتن از تنش آفرینی صرف 
نظر کند.وی افزود: امیدوارم در یاد همگان مانده باشد که چگونه واشنگتن 
و تهران گفت وگوهای فشــرده با احترام متقابل را آغاز کردند، بدیهی اســت 
در جریــان تنظیــم برجام هر طرف بــه دنبال دفاع از منافع خود بودند اما به 
موضــع طــرف مقابل هم توجه می کردند.زاخــارووا ادامه داد: این تجربه نه 
فقط ازم است بلکه باید در مسائل دیگر نیز بکار گرفته شود به همین دلیل 
همه امکانات برای گفت وگوهای با احترام متقابل بین واشــنگتن و تهران 
وجود دارد. ما ســه ســال پیش شاهد چنین گفت وگوهایی بین محمد جواد 
ظریف و جان کری وزیران خارجه ایران و آمریکا بودیم.ســخنگوی وزارت 
خارجــه روســیه گفت: هیچ گونه موانع ایدئولوژیکــی، فرهنگی یا هر مانع 
دیگــری بــرای برگزاری مذاکرات وجود نداشــت به همین دلیل من گمان 
نمی کنــم کــه ایــران و آمریکا برای گفت وگو با هم نیاز به میانجی داشــته 
باشند.زاخارووا گفت: با این حال ما خوب می دانیم که کشورهای دیگر و البته 
فرانسه منافعی دارند و در مورد میانجی گری فرانسه در مورد ایران باید این 
را از طرف فرانســوی و نه روســی سوال کرد.وی افزود: موضوع دیگر اینکه 
فقط می توان از اقداماتی که موجب کاهش تنش آفرینی و عصبانیت برخی 
مقام های آمریکایی می شود استقبال کرد زیرا تهران پیگیرانه رفتار می کند 
و بــر مبنــای حقوقــی تکیه دارد و نه فقط احترام بلکه صبر و حوصله زیاد در 

برابر شرکای بین المللی نشان می دهد.

ضرورت پایان سناریوی تنش در خلیج فارس
 سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه تاکید کرد
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 آگهى تملک اراضى
 نقشه تحصیلى 10940- اهواز 

شــرکت ملــی مناطق نفتخيز جنــوب قصد دارد در 
اجرای تكاليف قانونی خود مطابق کروکی پيوســت ،  
جهت تحصيل محدوده سايت و گودال آبگل موقعيت 
غرب 374 جنوب اهواز به مساحت 3250 متر مربع 
را جهــت احداث تأسيســات نفتــی تملک نمايد.لذا 
در اجــرای تبصــره دو مــاده 4 قانــون نحوه خريد و 
تملــک اراضــی و اماک مصوب 1358/11/17 به 
موجــب اين آگهــی از مالكين محل مذکور دعوت به 
عمل می آورد ظرف يكماه از تاريخ انتشار آگهی با در 
دســت داشــتن مدارک هويتی و اسناد  مالكيت به 
امور حقوقی شرکت ملی نفت مناطق نفتخيز جنوب 
 واقع در اهواز، کوی فداييان اسام،خيابان پارک 4 

اداره امور  اراضی مراجعه نمايند.
www.shana.ir
www.nisoc.ir

www.iets.mporg.ir
تاريخ انتشار نوبت اول : 98/03/22
روابط عمومى  شركت ملى مناطق نفتخیزجنوبتاريخ انتشار نوبت دوم : 98/04/22

ت دومشماره مجوز: 139۸/162۸  
نوب

شروع

 آگهى فراخوان ارزیابى كیفى 
برای مناقصه عمومى 

 شــرکت توســعۀ منابــع آب و نيــروی ايــران در نظر دارد ارزيابی کيفی جهت برگــزاری مناقصه عمومی 
» انجام امور خدماتی و پشــتيبانی کارگاه ســد و نيروگاه سردشــت« را با بهره گيری از ســامانه تدارکات 
الكترونيكی دولت به شماره 2098001083000025 برگزار نمايد. از متقاضيانی که دارای گواهی 
صاحيت مربوطه از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می باشــند، دعوت می شــود با توجه به تاريخ های 

زير جهت دريافت اسناد ارزيابی کيفی به آدرسwww.setadiran.ir مراجعه نمايند.
 تاريخ انتشار فراخوان در سامانه »ستاد«: 98/04/22  

مهلت دريافت اسناد استعام ارزيابی کيفی: 98/04/29                           
 مهلت ارسال پاسخ استعام ارزيابی کيفی: 98/05/13              

کليه مراحل برگزاری فراخوان ارزيابی کيفی از دريافت و تحويل اسناد تا ارسال دعوتنامه جهت ساير 
مراحل مناقصه    از طريق درگاه سامانه تدارکات الكترونيكی دولت انجام خواهد شد.

ت اول
نوب

شماره میم الف :۱32۶

میز خبر

گروه اقتصاد كان: رئیس ســازمان امور 
مالیاتی با بیان اینکه کمتر از ۵۰ درصد هزینه های 
جاری کشــور از مالیات تامین می شود، گفت: 
فرارهای مالیاتی گســترده ای در بخش های 
غیردولتی و حتی گاه در بخش های دولتی رخ 
می دهد که موجب ناتمام ماندن برخی اقدامات 
در کشــور می شود. امید علی پارسا روز گذشته 
در ســخنرانی پیــش از خطبه های نماز جمعه 
تهران اضافه کرد: تمام اسناد باادستی توسعه 
کشــور، سیاست های کلی رهبر معظم انقاب 
و برنامه های توســعه ای تاکید دارند که کشور 
باید مبتنی بر درآمدهای مالیاتی اداره شــود و 
وابســتگی به نفت به حداقل برسد. وی تاکید 
کرد: مســائل فشــارها و تحریم های ظالمانه 
حل نمی شــود، مگر با اینکه کشــور مبتنی بر 
درآمدهای مالیاتی و عدالت مالیاتی اداره شود. 
رئیس سازمان امور مالیاتی اظهار داشت: تردیدی 
نیســت که ازمه زندگی شخصی و اجتماعی، 
پرداخت هزینه های شخصی و اجتماعی است، 
اما هزینه های اجتماعی که شــامل حفظ نظم، 
امنیت داخلی و خارجی و روابط مردم، آموزش 
و پرورش و بهداشــت و پروژه های مختلف در 
اقصی نقاط کشــور اســت چگونه باید تأمین 
شــود؟ معاون وزیر اقتصاد افزود: دو راه وجود 
دارد، یا مالیات عادانه متناسب با ثروت و درآمد 
و مصرف که همان عدالت مالیاتی اســت اخذ 
شود و یا پول چاپ شود که نتیجه آن تورم است 
و تورم نوعی مالیاتی اســت که فشار آن بیشتر 
به طبقات متوسط، پایین، بازنشسته و طبقات 
ضعیف جامعه است. وی اظهار داشت: در تمام 
کشورهای دنیا، همه هزینه های عمومی دولت 
از مالیات یا قرض مختصر دولت تأمین می شود. 
در کشور ما تنها ۳۷ درصد بودجه، از مالیات تأمین 
می شود. زیر ۵۰ درصد هزینه های جاری کشور از 
مالیات تأمین می شود و مردم ما نیز انتظار مالیات 
عادانه را دارند. پارسا بیان کرد: در کشورهای 
پیشــرفته ۲۵ درصــد کل درآمدهای مردم به 
شــکل مالیات در اختیار دولت قرار می گیرد و 
دولت ها کشــور را اداره می کنند. در ایران این 
رقم تقریباً ۸.۵ درصد است و بنابراین با این عدد 

پایین بسیاری از کارهای کشور ناتمام می ماند 
و خیلی از کارها آنگونه که شایسته است انجام 
نمی شود. وی افزود: نظام مالیاتی کشور حرکت 
جدیدی را به ســمت نوین سازی نظام مالیاتی 
کشــور و تشــخیص های مبتنی بر اطاعات 
واقعی و قطعی مردم آغاز کرده اســت. رئیس 
سازمان امور مالیاتی تصریح کرد: اگر مانند همه 
کشــورهای دنیا قرار است عادانه ترین شکل 
مالیات در کشــور را مســتقر کنیم راهش این 
است که نظام مالیاتی کشور دسترسی کامل به 
گردش های مالی کشور و اطاعات مربوط به 
اماک و دارایی های مردم داشته باشد. وی افزود: 
در تمام کشورها این موضوع است و در قانون ما 
نیز قانون ۱۶۹ مکرر قانون مالیات های مستقیم 
به صراحت گفته است. در این زمینه دستگاه های 
اجرایی این فعالیت را شروع کردند و نظام مالیاتی 
در حال تجمیع اطاعات در همه زمینه هاست 
و با این تجمیع و کارهای عالمانه، کارشناسانه 
و عادانه به پیشــنویس اظهارنامه هایی برای 
مودیان برســیم که واقعیت توان آنها را نشــان 
می دهــد. معاون وزیر اقتصــاد تاکید کرد: اگر 
مردم متناسب با توان واقعی در توسعه و ساخت 
کشور مشارکت نداشته باشد مسائل زیادی پیش 
می آید. وی گفت: در کشور ما فرارهای مالیاتی و 

معوقات مالیاتی بااست. برای جمع کردن این 
موضوع برنامه های عملیاتی مشخص و مدونی 
در ســازمان امور مالیاتی کشــور شروع کردیم 
که تصمیم عالمانه، عادانه و ســالم مبنای آن 
این اســت که همچون همه کشــورهای دنیا 
ریزداده های اطاعاتی مربوط به تراکنش های 
مالی و ملک و اماک مردم در اختیار ســازمان 
مالیاتی باشــد. پارسا گفت: فرار مالیاتی، عنوان 
شیک و ظاهر فریب برای واقعیتی است که نام آن 
دروغ پردازی، جعل اسناد و دست کردن در جیب 
مردم و خوردن حق مردم است. وی تاکید کرد: 
اگر افراد متناسب با درآمد و ثروت و مصرفشان 
پرداخت کنند اداره کشــور مبتنی بر مالیات ها 
مقدور است. رئیس سازمان مالیاتی با طرح این 
سوال کع چرا هنوز حدود ۵۰ درصد از هزینه های 
کشور از مالیات تأمین می شود؟ گفت: فرارهای 
مالیاتــی بزرگ حتی گاهی در بخش دولتی و 
خیلی از بخش های غیردولتی داریم. وی افزود: 
مطمئنم کســانی که راجع به کســانی که فرار 
مالیاتی باا دارند توصیه، ســفارش، پیگیری 
می کنند، اگر می دانســتند در پشت صحنه این 
فرارها چه واقعیت هایی نهفته است به هیچ وجه 
حمایت و همراهی نمی کردند. پارســا تصریح 
کرد: ســازمان امور مالیاتی با قوت نوین سازی 

مالیاتی را در کشور شروع کرده و ادامه می دهد 
و می خواهیم به جای تشخیص های علی الراس 
که مبتنی بر اطاعات ناقص و تصمیمات غلط 
است به سمت تشخیص های جامع، قابل اعتماد 
مبتنــی بر واقعیت های زندگی مردم برویم که 
اسم آن مدرن سازی نظام مالیاتی کشور است.

حمایت سازمان مالیاتى از افرادی كه كار  ��
سالم مى كند

وی با بیان اینکه مالیات عادانه باید متناسب 
با ثروت، درآمد و مصرف باشــد، گفت: درنظام 
مالیاتی دنیا افراد متناسب با هر نوع درآمد و سود 
مشمول مالیات می شوند مگر اینکه قانونگذار 
معافیت در نظر بگیرد. حمایت محدود، مشروط، 
کاهنده و تضمین دار از کسانی که کار سالم دارند 
وظیفه حکومت است. اما این برای کسانی است 
که سالم کار می کنند. معاون وزیر گفت: سازمان 
امور مالیاتی نهایت همکاری و همدلی با کسانی 
که سالم کار کردند و می کنند را انجام می دهد اما 
کسانی که فرار مالیاتی و بدهی معوق دارند که 
مبتنی بر کارهای غیرقانونی اســت را به شدت 

برخورد می کنیم.
اخذ مالیات از خریداران باای 5 هزار سکه  ��

با قوت انجام مى شود
پارسا گفت: در تمام دنیا بر درآمدهای بادآورده 

و درآمدهایی که به هر شکل عاید آمده مالیات 
تعیین می کنند. سیاستی را به عنوان فروش سکه 
انجام شد و سال ۱۳۹۷، پنج میلیون و ۸۹۰ هزار 
سکه توسط ۱۰۲ هزار نفر خریداری شد. ۵۸ هزار 
نفر از این تعداد زیر ۲۰ سکه خریدند و بنابراین 
مشمول مالیات نیستند. ۴۹۰ نفر بیش از هزار 
ســکه خریدند، ۳۸ نفر بیش از پنج هزار ســکه 
خریدند و یک نفر ۳۸ هزار ســکه خریده است. 
وی افزود: سکه را با قیمت یک میلیون و ۳۰۰هزار 
خریدنــد که امروز با قیمت حدود چهار میلیون 
اســت. بنابراین باید مالیات این ثروت بادآورده 
پرداخت شود و قانون نیز این را می گوید و تکلیف 
ما نیز این است. معلوم است تعداد ۳۸ نفری که 
باای پنچ هزار سکه خریدند مخالف هستند و در 
فضای مجازی جوی را به وجود آورند و اعتراض 
می کنند در حالیکه این حداقل عدالت است و با 

قوت انجام می دهیم.
بایــد بردرآمدهای بادآورده مالیات تعیین  ��

شود
رئیس ســازمان امور مالیاتی بیان کرد: در زمینه 
مالیات بر عایدی ثروت که شامل اماک، خودرو، 
ســکه و عرضه اســت و ایحه آن در وزات امور 
اقتصادی دارایی نهایی شده و در حال ارائه به دولت 
است، می گوید بر همه اشکال درآمدهای بادآورده 
بایستی مالیات تعیین شود. وی افزود: آیا در بحث 
اماک، منظور مالیات بر کســانی است که خانه 
شــخصی برای زندگی خودشان می خواهند؟ به 
هیچ وجه آیا منظور مالیات بر تولید مسکن است؟ 
به هیچ وجه. پارســال تاکید کرد: تولیدکنندگان 
مسکن به هر تعداد انبوه و ملک شخصی که افراد 
بخرند معاف از مالیات هستند، اما اگر کسی بعد از 
مرحله تولید به خرید و فروش سوداگرانه می پردازد 
و بازار مســکن، ســکه، ارز و خودرو را باا و پایین 
می کند حداقلش این است که مالیات حقه خود 
را بپردازد. وی تصریح کرد: سازمان امور مالیاتی 
مردم را ولی نعمتان خود می داند و بهترین برخورد 
را با مودیان مالیاتی دارد و با قوت اخذ مالیات حقه 
که در قانون آمده است را دنبال می کنیم اما به هیچ 
وجه در مقابل فشارهای درونی و بیرونی، فضای 

مجازی و غیره سرخم نمی کنیم.

اقتصاد جهان

 می خواهند از کانال شورای پول
 و اعتبار ربا را حال کنند

رییس موسسه دین و اقتصاد اظهار داشت: تاش هایی 
صورت می گیرد تا از کانال شــورای پول و اعتبار به 
مسئله ربح مرکب لباس شرعی پوشانده شود و جالب 
آنکه در فرآیندهایی که در این شــورا طی می شود به 
صورت سطحی و مبتذل نسبت به ربا حساسیت زدایی 
شده و می خواهند آب حالیت روی آن بپاشند.فرشاد 
مومنی در نشســت هفتگی موسسه دین و اقتصاد با 
اشاره به کتاب »بانکداری، ربا و قوانین مالی اسام« 
اثر شهید بهشتی، گفت: شهید بهشتی در این کتاب 
می گوید، »هر جا که مشاهده کردید به صورت نظام وار 
از عدم شفافیت استقبال می شود، این موضوع مشخصه 
کلیدی نظام های ظالمانه و متکی به ربا است«. ایشان 
همچنین باور داشــتند که هیچ عنصری به اندازه ربا 
و حاکمیت ســرمایه از جنبه اقتصادی در برابر عدالت 
قرار نمی گیرد. متاسفانه در جامعه ای که حداقل از جنبه 
نظــری بــاور دارد که ربا به منزله جنگ با خدا اســت 
شــاهد سلطه و آقایی پول در آن هستیم. بطوری که 
براساس برآوردها اگر یک نفر بدون کار کردن و تنها 
از راه سپرده گذاری در  استاندارد حداقل دستمزد درآمد 
داشــته باشد در ایران بین ۷۵ تا ۲۲۵ برابر کشورهای 
OECD است.مومنی خطاب به رییس بانک مرکزی 
گفت: این هشدار را می دهیم که تاش هایی صورت 
می گیرد تا از کانال شورای پول و اعتبار به مسئله ربح 
مرکب لباس شــرعی پوشــانده شود و جالب آنکه در 
فرآیندهایی که در این شــورا طی می شود به صورت 
سطحی و مبتذل نسبت به ربا حساسیت زدایی شده و 
می خواهند آب حالیت روی آن بپاشند. در حالی که 
براساس بررسی ها، در حیطه بحران های اقتصادی و 
اجتماعی و حتی نابرابری های ناموجه هیچ عنصری 
به اندازه سلطه مناسبات ربوی در اقتصاد ایران قدرت 

توضیح دهندگی را ندارد.

 رشد 20 درصدی دریافت وام 
توسط مردم

 آمار بانک مرکزی حاکی از آن اســت که بانک ها در 
سال گذشته تسهیات بانکی را افزایش داده و نسبت 
به سال ۱۳۹۶ بیش از ۲۰ درصد رشد تسهیات دهی 
داشــتند. بر اســاس این آمار، بیشترین سهم از میان 
تسهیات اعطایی در این مدت مربوط به مشارکت 
مدنــی با ۳۱.۳ درصد و پس از آن، فروش اقســاطی 
با ۲۹.۶ درصد بوده است. بیشترین میزان رشد مانده 
تســهیات اعطایی در پایان اسفندماه سال گذشته 
نسبت به اسفند سال ۱۳۹۶ مربوط به تسهیات اجاره 
به شــرط تملیک با رشــد ۱۰۰ درصدی بوده و پس از 
آن سلف با ۸۰ درصد بیشترین رشد مانده تسهیات 
اعطایی در این مدت را به خود اختصاص داده اند. آمار 
بانک مرکزی از مانده تســهیات اعطایی بانک ها 
نشــان می دهد که تا پایان اســفند ماه سال گذشته 
مانده تسهیات قرض الحســنه ۷۸.۴ هزار میلیارد 
تومان، مشــارکت مدنــی ۴۰۷ هزار میلیارد تومان، 
فروش اقســاطی ۳۸۴ هزار میلیارد تومان و مرابحه 
حدود ۱۳۷ هزار میلیارد تومان بوده است. بر پایه این 
گزارش، رشــد مانده تسهیات اعطایی بانک های 
تجاری در سال ۱۳۹۷ نسبت به سال پیش از آن ۲۴.۲ 
درصد، بانک های تخصصی ۱۴.۵ درصد و بانک های 
غیردولتی و مؤسسات اعتباری ۲۱.۱ درصد بوده است.

 کاهش تورم دانمارک و نروژ
نرخ تورم در دانمارک و نروژ کاهش محسوسی یافت.
به گزارش  تریدینگ اکونومیکس، نرخ تورم نروژ در 
دوازده ماه منتهی به ژوئن ۲۰۱۹ به ۱.۹ درصد کاهش 
یافت که از ژانویه ۲۰۱۸ تاکنون بی سابقه بوده است. 
این نرخ تورم که ۰.۳ درصد کمتر از پیش بینی های قبلی 
و ۰.۱ درصد کمتر از ماه قبل بوده است، بیش از همه 
تحت تأثیر کاهش تورم بخش مسکن قرار گرفته است 
که تورم آن از ۳.۵ درصد در ماه می به ۰.۸ درصد در ماه 
ژوئن کاهش پیدا کرده است.در بین سایر بخش های 
تورمی، تورم بخش فرهنگی از ۴.۲ درصد به ۳.۱ درصد 
و بخش رستوران و هتل داری از ۳.۱ درصد به ۲.۶ درصد 
کاهش یافته است. از سوی دیگر اما نرخ تورم در بخش 
حمل و نقل از ۲.۸ درصد به ۳.۲ درصد و در بخش مواد 
غذایی از ۱ درصد به ۱.۲ درصد افزایش پیدا کرده است.
از سوی دیگر نرخ تورم در دیگر کشور اروپای شمالی 
یعنی دانمارک نیز کاهشــی بوده است و تورم ساانه 
این کشور تا پایان ماه ژوئن با ۰.۱ درصد کاهش نسبت 
به مدت مشــابه ماه قبل به ۰.۶ درصد رســیده است. 
ایــن نرخ تورم که پایین ترین نرخ تورمی دانمارک از 
سپتامبر سال گذشته تاکنون محسوب می شود بیش 
از همه تحت تأثیر کاهش نرخ تورم بخش حمل و نقل 
قرار گرفته است که تورم آن از ۱.۶ درصد در ماه می به 
۰.۸ درصد در ماه ژوئن تقلیل پیدا کرده است. نرخ تورم 
لوازم منزل نیز با کاهشــی تند از ۰.۲ درصد به منفی 

۱ درصد رسیده است.

نرخ تورم روسیه در کمترین سطح 
۶ ماه گذشته

نرخ تورم روســیه در ماه ژوئن مجددا به زیر ۵ درصد 
بازگشت.به گزارش تریدینگ اکونومکیس، طبق اعام 
مرکز آمار روسیه نرخ تورم این کشور در دوازده ماه منتهی 
به ژوئن به ۴.۷ درصد رسیده است که ۰.۱ درصد کمتر از 
رقم پیش بینی شده توسط کارشناسان و کمترین نرخ 
تورم به ثبت رسیده از دسامبر سال گذشته تاکنون است.
کاهش بهای بخش خدمات و مواد غذایی نقش اصلی را 
در کاهش ۰.۴ درصدی تورم روسیه در ماه ژوئن نسبت 
به مدت مشابه ماه قبل داشته است به گونه ای که تورم 
مواد غذایی از ۳.۸ درصد به ۳.۵ درصد و بخش خدمات 
از ۵.۱ درصد به ۴.۹ درصد رسیده است.بر مبنای ماهانه 
نرخ تورم روسیه ۰.۳ درصد اعام شده است. متوسط 
نرخ تورم روســیه در بازه زمانی ۱۹۹۱ تا ۲۰۱۹ معادل 
۲۰.۹۶ درصد بوده است که کمترین نرخ تورم مربوط 
به ۲۳۳.۳ درصد دسامبر ۱۹۹۲ و کمترین تورم مربوط 

به ژانویه ۲۰۱۸ با ۲.۲ درصد بوده است.

 زنگ خطر اقتصادی
 برای چین به صدا درآمد

بزرگترین موسسه مدیریت دارایی جهان پیش بینی 
کرد رشد اقتصادی چین تحت تاثیر جنگ تجاری با 
آمریکا کاهش یابد. به گزارش ساوث چاینا مورنینگ 
پست، مؤسسه »بلک راک« که بزرگ ترین مؤسسه 
مدیریت دارایی جهان اســت در گزارشــی به بررسی 
پیامدهای جنگ تجاری بین چین و آمریکا پرداخته 
و اعام کرده اســت با وجود آن که نســبت به توانایی 
چین برای تقویت رشد اقتصادی خود کاماً خوش بین 
اســت اما نمی توان نســبت به تأثیر جنگ تجاری بر 
رشــد اقتصادی دومین اقتصاد جهان بی تفاوت بود. 
این مؤسســه که کنترل حدود ۶.۵ تریلیون دار در 
سراسر جهان را در اختیار دارد، به مقامات چینی توصیه 
کرده است که از طریق تقویت مصارف و فعالیت های 
بخش خصوصی، پیامدهای جنگ تجاری بر رشــد 
اقتصادی خود را کاهش دهد. جین بویوین، مدیر بخش 
ســرمایه گذاری در این مؤسسه آمریکایی با اشاره به 
کاهش رشد اقتصادی کشورهای جهان گفت: اقتصاد 
چین راه خود را خواهد یافت اما به دلیل جنگ تعرفه ها 
با سرعتی آهسته تر پیش خواهد رفت. به نظر می رسد 
دولــت در این مرحله باید اولویت خود را حفظ رشــد 
اقتصادی در سطح فعلی و نه تاش برای تقویت آن 
قرار دهد. این مؤسسه نه تنها پیش بینی خود از رشد 
اقتصادی چین، که بســیاری از کشورهای نوظهور از 
جمله برزیل را کاهش داده است و کاهش تعمدی نرخ 
برابری ارز را راه حلی مناسب برای غلبه بر چالش های 

جنگ تجاری ندانسته است. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره به اینکه ســامانه اشتغال 
ایرانیان تا پایان تیر امســال رونمایی می شــود، گفت: در این سامانه هدف 
این اســت که همه افرادِ در ســن اشتغال و کار کشور دارای یک کد شغلی 
باشند. گزارش مرکز آمار از سهم اشتغال ناقص نشان می دهد که ۱۰ درصد 
جمعیت شــاغل دارای اشــتغال ناقص بوده اند، این شاخص در بین مردان 
بیشتر از زنان و در نقاط روستایی بیشتر از نقاط شهری بوده است. بر اساس 
نتایج طرح آمارگیری نیروی کار در بهار ۹۸ ، تعداد اشــتغال ناقص در این 
فصل حدود۲میلیون و ۴۳۶هزار و ۶۱۵ نفر است. بر اساس این گزارش، 
۱۰ درصد جمعیت شــاغل دارای اشــتغال ناقص بوده اند، این شاخص در 
بین مردان بیشــتر از زنان و در نقاط روســتایی بیشتر از نقاط شهری بوده 

است. سهم اشتغال ناقص در بهار ۱۳۹۸ نسبت به فصل مشابه سال قبل 
۲ درصد کاهش یافته است. افراد دارای اشتغال ناقص شامل تمام شاغانی 
است که در هفته مرجع حاضر در سرکار یا غایب موقت از محل کار بوده 
و به دایل اقتصادی نظیر رکود کاری پیدا نکردن کاری ســاعت کاری 
بیشتر قرار داشتن در فصل غیرکاری و ... کمتر از ۴۴ ساعت کار کرده اند، 
خواهــان و آمــاده برای انجام کار اضافی در هفته مرجع بوده اند. علی رغم 
اینکه همین آمار  حکایت از واقعیات شــرایط اقتصادی و فضای کســب و 
کار در ایران دارد اما با ثبت شــدن اشــتغال می توان تحلیل دقیق تری از 
مشکات و مسائل بخش های مختلف به دست آورد و در طراحی سناریوی 
توسعه اشتغال مبتنی بر شرایط اثرگذار بود. برای ثبتی شدن آمار اشتغال، 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال های اخیر ایجاد سامانه اشتغال 
ایرانیان را مطرح کرده که البته هنوز به مرحله اجرا نرسیده است. عیسی 
منصوری،معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه سامانه 
اشتغال ایرانیان تا پایان تیر امسال رونمایی می شود، گفت: در این سامانه 
هدف این اســت که همه افرادِ در ســن اشتغال و کار کشور دارای یک کد 
شغلی باشند؛ کسی که خارج جمعیت فعال است مشخص باشد و آنکه در 
درون جمعیت فعال است شاغل یا بیکار و اگر شاغل است چه رشته ای و اگر 
تخصص، تجربه و مهارت دارد در چه رشته ای که به صورت دقیق کدبندی 
شده و مشخص باشد و این ابزاری برای سیاستگذاری دقیق اشتغال است.

 ایرانی ها شناسنامه شغلی می گیرند 

معاون وزیر اقتصاد، فرارهای بزرگ مالیاتی را تشریح کرد

49۰ نفر بیش از هزار سکه خریدند، 3۸ نفر بیش از پنج هزار سکه خریدند و یک نفر 3۸ هزار سکه خریده است
 رمز گشایی از  پروژه های ناتمام اقتصادی

 وزیر امور اقتصادی و دارایی از ذخیره  ۴.۲ میلیون تن کااهای 
اساسی در بنادر کشور خبر داد و گفت: بالغ بر ۸۵ درصد از واردات 
کشور کارکرد رونق تولید را دارد و موجب تقویت تولید می شود.
فرهاد دژپسند در نشست با فعاان اقتصادی استان هرمزگان 
با بیان اینکه سیاست گذاری ها در کشور به گونه ای است که 
فعاان اقتصادی بدون دغدغه در راستای تعالی اقتصاد اقدام 
کنند، عنوان کرد: در شرایط امروز فعاان اقتصادی و بخش 
خصوصی با حضور در عرصه اقتصاد باید نقش خود را به خوبی 
ایفا کنند.وی ادامه داد: ما نیز در راستای ایجاد بستر مناسب 
بــرای فعالیت روان و بدون دغدغه فعاان اقتصادی تاش 

می کنیم.وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه تصمیمات 
دولت در راستای تقویت تولید است، افزود: در شرایط امروز 
تقویت تولید به رونق اقتصادی کمک می کند.دژپسند تصریح 
کرد: بالغ بر ۸۵ درصد واردات کشــور نیز کارکرد رونق تولید 
دارد و موجب تقویت تولید می شود.وی از ذخیره سازی قابل 
توجه کااهای اساسی خبر داد و بیان کرد: در سال جاری در 
حوزه تولیدات کشاورزی رشد قابل توجهی را شاهد بوده ایم که 
عمده این محصوات دربرگیرنده کااهای اساسی هستند. 
همچنین واردات کااهای اساسی نیز به مقدار کافی انجام 
شده و شاهد تأمین و توزیع این کااها در سراسر کشور هستیم.

در حالی که تا پایان مهلت تعیین شده برای پیاده سازی اصاح 
ساختار بودجه ۱۰ روز باقی مانده است به نظر می رسد با توجه به 
بی اطاعی مجلس شورای اسامی، چشم انداز روشنی از اجرای 
طرح مدنظر دولت در دست نباشد. روز ۲۰ فروردین ماه سازمان 
برنامه و بودجه از طرح مقدماتی برنامه اصاح ســاختار بودجه 
رونمایی کرد. همچنین اخیراً این سازمان چارچوب کلی برنامه 
اصاح ساختار بودجه را منتشر کرده و از عموم مردم درخواست 
کرده تا نظرات خود را در خصوص این برنامه طرح کنند. همچنین 
بر اساس اعان سازمان برنامه و بودجه برنامه مقدماتی اصاح 
ساختار بودجه در شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا بررسی 

می شود. همه این موارد در حالی مطرح شده است که در پایان تیر 
ماه امسال مهلت ۴ ماه رهبر انقاب برای اصاح ساختار بودجه 
به پایان خواهد رسید. گفتنی است، رهبری یک بار در اواخر سال 
۹۷ به موضوع اصاح ساختار بودجه اشاره کردند و همچنین در 
سال جاری نیز ایشان با عبارت قطع بند ناف بودجه از فروش نفت 
خام، بحث قطع وابستگی به درآمدهای ارزی ناشی از فروش نفت 
خام را بار دیگر مطرح کردند. به هر حال با توجه به شرایط خاص 
اقتصادی کشور و تأکیدات صورت گرفته برای اصاح ساختار 
بودجه، این انتظار از دولت و مجلس  می رفت که هرچه سریع تر 
یک برنامه عملیاتی برای جبران ضعفهای این حوزه ارائه شود.

مهلت ١۰روزه مجلس و دولت برای اصاح ساختار بودجهذخیره  ۴.٢ میلیون تن کااهای اساسی در بنادر کشور
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میز خبر

گندم به عنــوان محصول راهبردی در تامین 
امنیت غذایی کشــور در کردستان محل درآمد 
بیش از ۸۵ هزار بهره بردار اســت که توجه به 
تحقــق انتظارهای این افراد مقوله ای ضروری 
اســت.به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد 
کشاورزی اســتان کردستان: سال زراعی ۹۸ 
- ۹۷ حدود ۵۹۲ هزار هکتار از اراضی اســتان 
کردستان با رعایت اصول کاشت از جمله کشت 
مکانیزه در تاریخ کاشــت توصیه شــده قبل از 
وقوع بارندگی ها، مصرف بذور گواهی شــده و 
یــا بوجــاری و ضدعفونی بذور خود مصرفی و 
مصــرف بیــش از ۲۰ هزار تُن کودهای پایه به 
کشــت گندم اختصاص یافت.اکنون بیش از 
۸۵هزار بهره بردار به صورت مستقیم از کاشت، 
داشــت و برداشــت گندم در این استان ارتزاق 
می کنند و وزارت جهاد کشــاورزی در راستای 
برنامه های اقتصادی دولت برای حمایت از این 
تولید کنندگان اقدامات گســترده ای از مراحل 
کاشت، داشت و برداشت انجام داده است.معاون 
بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی 
در این خصوص    گفت: با توجه به بارندگی های 
مناسب در پاییز و زمستان گذشته ضمن استقرار 
مطلوب مزارع، زمینه برای رشد مطلوب بهاره 
محصول در این اســتان فراهم شد.محمدفرید 
ســپری اظهار داشــت: در ادامه و با آغاز فصل 
داشت، روند مطلوب بارش ها در ماه های اسفند و 
فروردین نیز ادامه پیدا کرد و همزمان با آن، انجام 
عملیات به زراعی رشــد بهینه مزارع را فراهم 
کرد.وی اضافه کرد: مصرف حدود ۳۳هزار تُن 
کود ســرک، مبارزه با علف های هرز مزارع در 
ســطح ۱۰۲ هزار هکتار علیرغم وقوع مستمر 
بارندگی ها و ســختی کار سمپاشــی، مبارزه با 

آفت ســن در مراحل مادر و پورگی ۱۳۰ هزار 
هکتار، و مبارزه با بیماری های مزارع و ســایر 
عملیات فصل داشت، از جمله عملیات به زراعی 
در این استان است.معاون بهبود تولیدات گیاهی 
سازمان جهاد کشاورزی با اشاره به وقوع سرما و 
پوشش برف دیرهنگام بهاره در اوایل اردیبهشت 
امسال افزود: این پدیده باعث شد بخشی از مزارع 
نقاط مرتفع اســتان، خسارتی را متحمل شوند.
سپری گفت: در ادامه فصل، با توجه به آبشویی 
عناصــر غذایی ناشــی از بارندگی ها، کاهش 
بارندگی ها در ماه های اردیبهشــت و خرداد و 
عائم ســرمازدگی در حدود ۳۸ هزار هکتار از 
مزارع، محلول پاشی انجام شد.وی اظهار داشت: 

با توجه به اقدامات انجام شده تولیدی بیش از 
یک میلیــون و ۱۰۰ هزار تن برای مزارع گندم 
استان پیش بینی می شود که به منظور برداشت 
ایــن میزان محصول از مزارع ۱۷ اکیپ بخش 
خصوصی از کارشناسان سازمان نظام مهندسی 
کشاورزی و منابع طبیعی، مراکز جهاد کشاورزی 
دهستان ها و اداره امور فن آوری های مکانیزه کار 
نظارت بر آن را عهده دار هستند.سپری افزود: این 
کارشناسان کار و عملکرد صحیح کمباین ها را 
با تعیین میزان افت و ریزش نظارت می کنند تا 
شــاهد کاهش تلفات ناشی از ریزش محصول 
در مزارع باشــیم.وی یادآور شــد: کاهش هر 
یک درصد از تلفات ناشی از ریزش کمباین ها در 

استان با پیش بینی یک میلیون و ۱۰۰ هزار تنی 
صورت گرفته، به میزان ۱۱ هزار تن گندم معادل 
ریالی ۱۷ میلیــارد تومان را عاید گندمکاران 
اســتان می کند.معاون بهبود تولیدات گیاهی 
سازمان جهاد کشاورزی کردستان در خصوص 
وضعیت خرید گندم در استان نیز اظهار داشت: 
با توجه به احداث ســیلو و اضافه شدن مراکز 
خرید جدید در ســال جاری، ظرفیت ذخیره 
ســازی گندم استان با ۷۰ هزار تن افزایش به 
۸۵۰ هزارتن رسیده است.سپری خاطر نشان 
کرد: ۶۰۰ هزار تن از این میزان مربوط سیلوها 
و ۲۵۰ هزار تن نیز مربوط به انبارهای تعاون 
روســتایی، کارخانجات آرد و انبارهای بخش 

دولتی و خصوصی است.وی افزود: تعداد مراکز 
خرید نیز امسال از ۸۴ مرکز سال گذشته به ۹۴ 
مرکز افزایش یافته است که امر بازرسی و بازدید 
از امکانات کلیه این مراکز توسط گروه مربوطه 
انجام تا نســبت به رفع ایرادات احتمالی اقدام 
شــود.وی اضافه کرد: بر اساس مصوبه دولت 
قیمت خرید تضمینی هر کیلوگرم گندم با افت 
پایه چهار درصد مفید و یک درصد غیرمفید ۱۷ 
هزار ریال تعیین شده است که متناسب با پاکی 
محمولــه گندم تحویلی امکان پرداخت وجه 
تــا ۱۷ هزار و ۵۱۰ ریال نیز برای هر کیلوگرم 
وجــود دارد.معاون بهبــود تولیدات گیاهی 
ســازمان جهاد کشاورزی کردستان گفت: در 
امسال به منظور تکریم زحمات کشاورزان و 
جلوگیری از خروج گندم از شبکه خرید دولتی، 
برخاف سال های گذشته وجه گندم تحویلی 
کشاورزان در کمترین زمان ممکن به حساب 
آنها واریز می شود.سپری اضافه کرد: همچنین 
جهت جبــران هزینه های حمل محصول تا 
ســیلوهای بخش دولتی به ازای هر کیلوگرم 
گندم تحویلی ۱۰۰ ریال به کشــاورزان قابل 
پرداخت است.وی افزود: پیشنهاد اختصاص 
۱۰۰ ریال به ازای هر کیلوگرم گندم تحویلی 
به بخش خصوصی از جمله شبکه شرکت های 
تعاونی روســتایی نیز در دست پیگیری است 
که به محض تحقق این مهم اطاع رســانی 
ازم انجام می گیرد.هم اکنون برداشت گندم 
در تمامی نقاط کردســتان آغاز شده و دست 
انــدرکاران حدود ۴۰ هزار تُن از این محصول 
را به صورت تضمینی خرید کرده اند، میانگین 
خرید تضمینی گندم در این استان روزانه حدود 

۶ هزار و ۲۰۰ تُن است.

میز خبر
گنبدکاووس رتبه دوم استان 

گلستان در نمره امتحانات نهایی 
کمــال الدیــن نظر نژاد مدیر آمــوزش وپرورش 
گنبدکاووس از کسب رتبه دوم استان در میانگین 
نمرات امتحانات نهایی توســط دانش آموزان این 
شهرســتان خبر داد.به گــزارش روابط عمومی 
مدیریت آموزش وپــرورش گنبدکاووس ، کمال 
الدیــن نظر نژاد معــاون مدیرکل و مدیر آموزش 
وپرورش گنبدکاووس در جلســه شورای معاونین 
آموزش وپرورش این شهرســتان اظهار داشــت : 
بــا تاش معلمــان و دانش آمــوزان گنبدی، در 
امتحانات نهایی خرداد ماه ســال تحصیلی ۹۸ - 
۹۷ ، این شهرستان توانست رتبه دوم میانگین نمرات 
امتحانات نهایی را در اســتان گلستان کسب کند.

مدیر آموزش وپرورش گنبدکاووس میانگین نمره 
دانش آموزان این شهرســتان در امتحانات نهایی 
در رشــته علوم انســانی ۱۱.۱۳ ، ریاضی فیزیک 
۱۳.۳۹ و علوم تجربی را ۱۴.۶ عنوان کرد.ی ادامه 
داد: در رشــته علوم تجربی و ریاضی فیزیک رتبه 
اول اســتان را کسب کرده ایم و در تمامی رشته ها 
میانگین نمرات ، از میانگین اســتان و کشور بااتر 
می باشــد.نظر نژاد در ادامه به تعداد دانش آموزان 
شــرکت کننده در امتحانات نهایی خرداد ماه این 
شهرستان در سال تحصیلی ۹۸ - ۹۷ اشاره کرد و 
خاطرنشان کرد: در شاخه نظری دوهزارو دویست و 
نود و شش نفر دانش آموز دختر و پسر شرکت کردند.

مدیر آموزش وپرورش گنبدکاووس در پایان ضمن 
تشــکر از تمامی مدیران ، معاونین ، سرگروه های 
آموزشــی و دانش آموزان اظهار کرد: این موفقیت 
حاصل  تاش و همت معلمان و دانش آموزان در 
طول سال تحصیلی ۹۸ - ۹۷ در مدارس آموزش 

و پرورش شهرستان گنبدکاووس است.

اهدای خون توسط کارکنان 
نوعدوست گازگلستان 

در همین راســتا رئیس روابط عمومی گاز گلستان 
گفت:اکیــپ ســیار انتقــال خون اســتان طی 
هماهنگی های بعمل آمده به منظور یاری  رساندن 
بــه بیماران نیازمند با اســتقرار در محل نمازخانه 
اداره مرکزی از کارکنان این شــرکت خونگیری 
کردند.   ســید جال ابوالقاسمی تصریح کرد:این 
اقدام در راستای احسان،حمایت و مهرورزی انجام 
شده که در همین رابطه کارکنان خیرو نوعدوست 
گازگلستان در مجموع بیش از  ۱۰ هزار سی سی 
از خون خود را تقدیم نمودند.رئیس روابط عمومی 
گازگلستان افزود:اکیپ سیار انتقال خون همه ساله 
درچندین نوبت جهت خونگیری در شــرکت گاز 

مستقر می شوند.

رئیس انجمن بسکتبال کارگری   
بوشهر  معارفه شد

بوشــهر-  خبرنگار شــروع  : پرویز فرزین پور 
بعنوان رئیس انجمن بســکتبال هیأت ورزش 
کارگری اســتان بوشهر معرفی شد.به گزارش 
روابط عمومی هیأت ورزش کارگری اســتان 
بوشــهر؛ آیین معارفه رئیس انجمن بسکتبال 
هیأت ورزش کارگری اســتان بوشهر در دفتر 
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان 
بوشهر برگزار شد.رئیس هیأت ورزش کارگری 
اســتان بوشهر در این آیین اظهار داشت: رشته 
بســکتبال در دو کمیتــه ۳ و ۵ نفــره در بخش 
آقایــان و بانــوان فعالیــت خود را در اســتان 
بوشهر آغاز می کند.رحیم لطفی ضمن تشریح 
وظایف و برنامه های ســاانه انجمن بسکتبال 
افزود: تیم های بســکتبال بوشهر، مردادماه به 
مسابقات کشوری آقایان در سمنان و زمستان 
نیز به مسابقات کشوری بانوان در گلستان اعزام 
خواهند شد.وی خاطرنشان ساخت: مسابقات 
بسکتبال کمپانی های کارگری جهان نیز سال 
آینده در یونان برگزار خواهد شد.در این مراسم 
پرویز فرزین پور بعنوان رئیس انجمن بسکتبال 
هیأت ورزش کارگری اســتان بوشهر معرفی 
شــد.فرزین پور حدود ۱۸ سال سابقه ورزشی و 

مدیریتی را در کارنامه خود دارد.

۹۸ درصد مسکن های 
مهر بوشهر تحویل داده شد

بوشهر – خبرنگار شروع  :  مدیرکل مسکن مهر 
بنیاد مسکن کشور با اشاره به ساخت ۳۴۸ هزار 
مسکن مهر در ۸۸۹ شهر زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت 
گفت: ۹۸ درصد این واحدها به اتمام رســیده و 
مابقی نیز در سال جاری آماده افتتاح و بهره برداری 
خواهد بود.به گزارش روابط عمومی اداره کل بنیاد 
مسکن استان بوشهر؛ محمد سفیدیان در نشست 
با مسئوان شهرستان دیلم اظهار داشت: استان 
بوشهر در بین شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر کشور از 
حیث عملکرد با مشارکت مردم و دستگاه های 
مربوطه و مدیریت بنیاد مسکن وضعیت بهتری 
داشته است.مدیرکل مسکن مهر بنیاد مسکن 
کشور خاطرنشــان کرد: استان بوشهر در سال 
۹۳ از حیث افتتاح و تحویل واحدها در ســطح 
کشور رتبه سوم را به خود اختصاص داده است.
وی ادامه داد: تنها پروژه تکمیل نشده در استان 
بوشــهر مربوط به شهرســتان دیلم است که به 
دلیل عدم همکاری ها و کم کاری ها معطل مانده 
اســت، که انتظار داریم بانک عامل و مسئوان 
مربوطه برای حل مشکات و فعال کردن این 
پروژه اقدامــات مهمی صورت دهند.مدیرکل 
مسکن مهر بنیاد مسکن کشور تصریح کرد: در 
این پروژه بنیاد مسکن استان بوشهر هیچ نقشی 
در کم کاری های صورت گرفته که باعث رکود 

آن شده، ندارد.

 ارسال کمک های 
کارکنان  مخابرات اراک به پل دختر  
یک دستگاه کامیون کمک های ساکنین برج های 
مســکونی مخا برات اراک شــامل مــواد غذایی، 
بهداشتی وپوشاک برای هموطنان سیل زده منطقه 
پل دختراستان لرستان ارسال شد. بر پایه این گزارش 
جمع آوری کمک های همکاران  شــامل وجه نقد 
وهمچنین سایر اقام خوراکی ، بهداشتی ،پوشاک 
و لوازم خانگی برای مناطق سیل زده ادامه دارد که 

در روزهای آتی ارسال خواهد شد .

برگزار ی نخستین نمایشگاه 
رسانه های دیجیتال  البرز 

بهروز نصیرمنش- استان البرز: نخستین نمایشگاه 
رسانه های دیجیتال و بازی های رایانه ای استان البرز، 
در پارک شهید چمران برگزار خواهد شد.نخستین 
نمایشگاه رسانه های دیجیتال و بازی های رایانه ای 
اســتان البرز، از ۸ لغایت ۱۱ مرداد ماه ســالجاری 
توســط اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی استان 
البــرز، در محل پارک شــهید چمــران کرج تاار 
باغ گل برگزار می گردد. این رویداد نمایشــگاهی 
فرصتــی ارزنده برای فعان عرصه تولید وعرضه 
خدمــات و تجهیزات مرتبط با فناوری اطاعات، 
ارتباطات، تکنولوژی، الکترونیک، اینترنت و آشنایی 
بــا نیاز های بازار و توانمندی های رقبا محســوب 
می شود.این نمایشگاه در ۸ بخش اصلی با حضور 
ناشــران دیجیتال داخلی، تولید کنندگان بازیهای 
رایانه ای، استارت آپ ها و با هماهنگی انجام شده 
بــا مرکز فناوری اطاعات و رســانه های دیجتال 
وزرات فرهنگ و ارشــاد اســامی برگزار خواهد 
شد. گفتنی است در مراسمی با حضور ناصر مقدم، 
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی استان البرز از 
پوســتر نخستین نمایشگاه رسانه های دیجیتال و 

بازی های رایانه ای البرز رونمایی شد.

راه آهن، متولی قطارهای حومه ای
ســعید رســولی معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیر 
عامل راه آهن جمهوری اســامی ایران از تشکیل 
شــرکت قطارهای حومه ای در کشور خبر داد.آقای 
رســولی در نشســت با خبرنگاران در قم با اشاره به 
اینکه قطارهای حومه ای نقش موثری در جابجایی 
مســافران خواهد داشــت گفت: تشکیل شرکت 
قطارهای حومه ای در برنامه ششــم توســعه پیش 
بینی  و اســاس نامه آنها تصویب شــده و امسال با 
مدیریت راه آهن جمهوری اسامی برای اولین بار 
تشکیل خواهد  شد.وی گفت : راه آهن ثروت همه 
ی مردم ایران اســت و ما طی ۹۱ ســال و با داشتن 
۱۳۰۰۰  کیلومتر خط در خاورمیانه جزء راه آهنهای 
مطرح و بزرگ هستیم.وی با اشاره به برخی انتظارات 
در کشور برای خارج کردن ایستگاه های راه آهن از 
داخل شــهر ، اینکار را اشــتباه توصیف کرد و گفت: 
برخی ایستگاههای جدید التاسیس یا قدیمی که در 
فاصله زیاد از شهر ها قرار دارند همواره موجب زحمت 

برای مسافران است.

طرح ملی و توسعه اشتغال پایدار 
در آذربایجان غربی 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان 
غربــی بیان کرد: اجرای طرح تاپ باعث نزدیکی و 
ارتباط تنگاتنگ صنعت و دانشگاه با هدف اشتغال 
پایدار می شود.به گزارش ایلنا، محمد دهقان امروز 
در همایش طرح ملی توانمندسازی تولید و توسعه 
اشــتغال پایدار اظهار کرد: این طرح با کمک ســه 
بخش دانش آموختگان مشــمول خدمت سربازی 
که در صورت تمایل دوران خدمت سربازی خود را 
در بنگاه های اقتصادی بگذرانند، اجرا می شود.وی 
ادامه داد: در این طرح دانشجویانی دارای تحصیات 
تکمیلــی که تمایل دارند پایان نامه های خود را در 
قالب مسئله محور انجام دهند و اعضای هیات علمی 
که مایل باشــند در قالب طرح پسا دکترای صنعتی 
و فرصت مطالعاتی در بنگاه های صنعتی و معدنی 
فعالیت کنند، اجرا می شود.دهقان با اشاره به اینکه 
با اجرای طرح توانمندسازی تولید و توسعه اشتغال 
پایدار از دانشجویان و نخبگان علمی به عنوان نیروی 
انسانی دانش پایه بهره گرفته می شود، گفت: از سوی 
دیگر استادان دانشگاه به جای سفر به خارج از کشور، 
فرصت مطالعاتی خود را می توانند برای حل مشکل 
یا تولید کاایی بر مبنای علمی در یک واحد تولیدی 
صــرف کنند.وی با بیــان اینکه در قالب طرح تاپ 
دوره پسادکتری صنعتی قابل تعریف است،بیان کرد: 
دانش آموختــگان دکتری در این طرح می توانند به 
جای رفتن به دنبال شغل،یک  سال را در یک واحد 
تولیــدی برای تولیدکردن یک کاا صرف کنند و 
در بســیاری موارد نیــز در آخر جذب واحد تولیدی 

می شوند. 

ایام – وحید صدر: رئیس روابط عمومی شــرکت پاایش گاز ایام از ارتباط 
و تعامل ســازنده با رســانه های اســتان از جمله خبرگزاری ها،روزنامه های 
کثیراانتشار،هفته نامه های محلی،پایگاه ها و کانال های خبری در استان خبر 
داد و گفت: رسانه های استان در زمینه های مختلف خبری همکاری قابل توجهی 
با  روابط عمومی این شرکت دارند که این بیانگر تعامل سازنده با اصحاب رسانه 
در زمینه های مختلف است.  به گزارش روابط عمومی، ایرج ملکی با اشاره به 
اینکه در سال گذشته ۱۵خبرگزاری، ۵۷ پایگاه و سایت اطاع رسانی، بیش از۳۱ 
کانال خبری ، ۷۵ روزنامه کثیراانتشار و تعداد قابل توجهی نشریات منطقه ای 
و محلی نســبت به پوشــش اخبار این شرکت همکاری داشته است، افزود: در 
سال گذشته بیش از۱۷۰ خبر و گزارش در حوزه های مختلف این شرکت تولید 

شده که خوشبختانه با همکاری رسانه های استانی،منطقه ای و ملی به جامعه 
هدف اطاع رســانی شــده است . وی با اشاره به اینکه مجموعه روابط عمومی 
این شرکت با اصحاب رسانه استان ارتباط و تعامل سازنده دارد، اظهار داشت: 
روابط عمومی به عنوان پل ارتباطی بین جامعه و مسئوان این واحد صنعتی، 
نقش سازنده ایفاء می کند و طی سالیان متوالی این مهم به اثبات رسیده است. 
رئیس روابط عمومی شرکت پاایش گاز ایام با بیان اینکه روابط عمومی آئینه 
تمام نمای سازمان برای جامعه است، تصریح کرد: توجه به افکارعمومی، تعامل 
و همکاری فعال و مستمر با رسانه های دیداری و نوشتاری، ایجاد برنامه های 
نظام مند و اطاع رسانی شفاف، می تواند این واحد را کارآمد جلوه دهد. ملکی 
با اشاره به اینکه روابط عمومی یعنی هنر مردم داری و دانستن برقراری رابطه 

خوب با دیگران، خاطرنشان کرد: روابط عمومی این شرکت با برقراری مناسب 
ارتباطات دو سویه با جامعه بخصوص با اهالی رسانه ها به اهداف مورد نظر خود 
رســیده اســت. رئیس روابط عمومی شــرکت پاایش گاز ایام گفت: در حال 
حاضر بیش از۹۰ روزنامه کثیراانتشار،۵۰ هفته نامه، دوهفته نامه و ماهنامه، 
۴۲ پایگاه خبری و ۱۸ خبرگزاری و چندین کانال خبری فعال در استان فعالیت 
می کنند که با شرکت پاایش گاز ایام ارتباط و تعامل سازنده ای دارند. ملکی 
با اشاره به اینکه این تعداد فعال رسانه ای بعنوان نمایندگان افکارعمومی و رکن 
چهارم دموکراسی نقش بسزایی در توسعه همه جانبه استان دارند،افزود: روابط 
عمومی در این میان نقش بسیار مهم و بسزایی در ارتباط شفاف و سازنده بین 

شرکت و رسانه ها ایفاء می کند.

ارتباط و تعامل با رسانه ها،اولویت اصلی روابط عمومی شرکت پاایش گاز ایام

۸5 هزار کشاورز در کردستان گندم می کارند

چشم امید گندم کاران کردستانی به حمایت  مسووان

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان خراسان رضوی 
گفت: در فاز اول واحدهای صنفی تولیدی فلزتراشان شهرک 
صنعتی توس، ۵۰ واحد کارگاهی استقرار خواهد یافت و موجب 
اشتغال ۴۰۰ نفر خواهد شد. مسعود مهدی زاده مقدم، در مراسم 
بهره برداری فاز اول واحدهای صنفی تولیدی فلزتراشان شهرک 
صنعتی توس در محل شهرک صنعتی توس اظهار کرد: با حضور 
استاندار خراسان رضوی همدلی خوبی در استان ایجاد شده است و 
همه با یکدیگر همکاری می کنند تا در سال رونق تولید، واحدهای 
تولیدی به فعالیت خود ادامه دهند. در فاز اول این مجموعه ۵۰ 
واحد کارگاهی استقرار خواهد یافت و موجب اشتغال ۴۰۰ نفر 
خواهد شد همچنین میزان سرمایه گذاری طرح ۶۲ میلیارد ریال 
است،در فاز نهایی طرح نیز ۱۶۰ واحد کارگاهی استقرار خواهد 
یافت و هزار و ۲۵۰ نفر در آن مشغول به کار خواهند شد.در ادامه 
صالحی نیا، معاون وزیر صنعت ، معدن و تجارت افزود: از صبح 
امروز بازدیدهایی صورت گرفته است و امیدواریم ظرفیت این 
استان چندین و چند برابر افزایش پیدا کند و امسال با توجه به 
محدویت هایی که از منظر بین المللی با آن مواجه هستمی باید 
بیش از پیش باابتکار کار را به جلو پیش ببریم.در ادامه عرفانی 
نیک، مدیر عامل شرکت تعاونی فلزتراشان غرب مشهد بیان 

کرد: تعاونی فلز تراشان ازسال ۸۸ درجهت ساماندهی فلزتراشان 
محدوده غرب مشــهد، تاســیس شده است و با پیگیری هیات 
مدیره این تعاونی و حمایت شرکت شهرک های صنعتی موفق 
به گرفتن زمین برای اعضا شده است.وی افزود:تعاونی فلز تراشان 
اولین تعاونی است که توانسته در ساماندهی موفق عمل کرده 
و سرمایه گذاری تمامی واحدها به همت خود اعضا بوده است و 

انشاه ۵۰۰ واحد کارگاهی که شرایط نامطلوبی از نظر کسب 
و کار دارند، در اولویت کار قرار خواهند داشت.در بخش دیگری 
از این جلسه، احسان قاضی زاده هاشمی نماینده مردم مشهد و 
کات در مجلس شورای اسامی خاطرنشان کرد: مراکزی این 
چنینی از یک طرف انتظار شهروندی شهروندان مشهدی برای 
ســازماندهی بخشی از حوزه اقتصادی است که قبا در سطح 

شهر پراکنده بوده و طبعا مشکاتی با شهرداری داشته و نهایتا 
شــهرک صنعتی برای ســازماندهی آن وارد شده است و مانند 
این مجموعه ها در مشــهد زیاد اســت.وی افزود: از طرف دیگر 
می توان خدمات ویژه ای به این مراکز همچون مراکز توسعه و 
مهارت و استارت آپ ها اضافه کرد تا شاهد انتقال تکنولوژی برتر 
به این مراکز باشیم. صنایع خرد با بودجه کم خود توان اقتصادی 
زیادی ندارند و خواهشمندیم دانشگاه ها به عنوان پایلوت وظیفه 
توسعه مهارت و انتقال تکنولوژی را بر عهده بگیرند.در ادامه علی 
رسولیان، معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان 
رضوی، تصریح کرد: بهره برداری این شهرک اتفاق خوبی است 
و انشــااه شــهرک های صنفی جدید با کمک اتاق اصناف در 
مشــهد ایجاد خواهد شــد. نرخ بیکاری استان ۲.۴ دهم است و 
برای کاهش آن باید کسب و کار کوچک توسعه پیدا کند و بنا 
ما بر این است که در مسیر توسعه شهرک های صنعتی حرکت 
کنیم. همچنین اجرای مصوبات ستاد تسهیل الزام است و قرار 
بوده در ورودی شهرک صنعتی توس اصاحاتی انجام شود اما 
تاکنون کاری صورت نگرفته است و درخواست ما این است که 
اداره راه و شهرسازی به تعهد خود در ستاد تسهیل پایبند بوده و 

ما نیز پیگیر این موضوع هستیم.

بهره برداری از ۵۰ واحد کارگاهی در شهرک صنعتی توس
مهدی زاده مقدم خبر داد 

استاندار یزد در مراسم افتتاحیه نمایشگاه روز جهانی پناهنده 
گفت: در هیچ کجای دنیا مانند جمهوری اســامی ایران 
امکانات و خدمات دولتی در اختیار اتباع، همچون آموزش 
رایگان قرار نگرفته اســت. به گزارش ایلنا، »محمدعلی 
طالبی« استاندار یزد در مراسم افتتاح نمایشگاه روز جهانی 
پناهنــده با موضوع چهل ســال خدمات نظام جمهوری 
اسامی ایران به پناهندگان که سه شنبه شب ۱۸ تیرماه ۹۸ 
در محــل گنجینــه فرهنگ و هنر یــزد با حضور »صالح 
صبح« نماینده کمیســاریای عالی سازمان ملل متحد در 
امور پناهندگان ایران برگزار شــد، با اشــاره به حضور اتباع 
خارجی در استان،گفت: استان یزد به نسبت جمعیت بومی 
خــود، تعداد قابل توجهی از پناهندگان را میزبانی می کند 

که خوشــبختانه نشان داده با ظرفیت های فرهنگی خود 
بیشــترین همکاری مســالمت آمیز را با پناهندگان انجام 
داده است.طالبی« با اشاره به انتظار دولت از پناهندگان در 
جهت همکاری با سازمان های مربوطه برای بهبود وضعیت 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی، اظهار داشت: خوشبختانه 
تاش های خوبی در جهت بهبود زندگی اتباع با همکاری 
دولت جمهوری اسامی و سازمان  های بین المللی در استان 
یزد انجام شــد ه است.اســتاندار یزد افزود: با همه اقدامات 
مثبتی که نسبت به تامین نیازهای اولیه انجام گرفته، نیازمند 
توجه جدی سازمان های بین المللی نسبت به حل مسائل 
پناهندگان در اســتان یزد هستیم.عالی ترین مقام اجرایی 
استان توجه سازمان های بین المللی و همکاری پناهندگان را 
نسبت به مسائل آموزشی و بهداشتی و همچنین موضوعات 
اجتماعی خواستار شد و ادامه داد: با آموزش های اجتماعی 
تاثیرگذار باید شرایطی فراهم کنیم تا سطح جامعه پذیری 
پناهندگان را در سطح استان و کشور باا ببریم.استاندار یزد 
با اشاره به زندگی اتباع در سطح شهر یزد به خصوص بافت 
تاریخی، بیان کرد: این انتظار طبیعی برای ساکنان بومی و 
مدیران استان وجود دارد تا این ساکنین، رفتارهای اجتماعی 

خوبی در برابر گردشگران داخلی و خارجی انجام دهند.

رئیس اداره بهزیســتی شهرســتان آبیک از راه اندازی 
ســامانه الکترونیکی »تصمیم« در هفته بهزیســتی در 
این شهرســتان خبر داد و گفت: هشــت واحد مسکونی 
به خانوارهای دارای یک و دو معلول واگذار می شــود.به 
گزارش خبرنگار ایلنا از قزوین، یوسف کازانی در نشست 
خبری اعضای شورای رسانه و فعاان مجازی شهرستان 
آبیک به مناســبت فرا رسیدن هفته بهزیستی)۲۸-۲۲ 
تیر ماه( اظهار کرد: سامانه الکترونیکی تصمیم به منظور 
اجرای طرح کنترل و کاهش طاق در شهرستان آبیک، 
راه انــدازی و بــا دو نیرو آغاز به کار خواهد کرد که زوجین 
متقاضی طاق، مستقیما از دفاتر قضایی به اداره بهزیستی 
و سپس به سامانه تصمیم ارجاع داده می شوند که پس 
از ارزیابی اولیه، به مراکز مشــاوره ارجاع داده می شــوند.

وی از افتتاح یک گروه همیار زنان سرپرســت خانوار در 
شهرستان آبیک خبر داد و افزود: در این گروه که در زمینه 
سفالگری فعالیت دارد، برای پنج نفر اشتغال ایجاد شده 
و ۳۰ میلیون تومان هم وام باعوض پرداخت شده است.

رئیس اداره بهزیستی شهرستان آبیک همچنین به افتتاح 
مرکز مشــاوره ســطح دو و همچنین افتتاح هشت واحد 
مسکونی ویژه خانوارها دارای تک معلولی و دو معلولی در 

هفته بهزیستی اشاره و ادامه داد: این واحدهای مسکونی 
شامل یک واحد مسکومی تک معلولی در روستای قره قباد 
و هفت واحد مســکونی در شــهر آبیک که ۲۱۸ میلیون 
تومان وام باعوض پرداخت شــده است.کازانی به راکد 
بودن ساخت سه واحد مسکونی برای مددجویان تحت 
پوشش بهزیستی شهرستان آبیک در روستای قشاق 
به مدت ۱۰ سال خبر داد و اضافه کرد: زمین این واحدها 
از ســوی یک فرد خیّر اهدا شــده بود که عنوان شده بود 
معارض دارد اما مشخص شد زمین متعلق به آستان قدس 
اســت که مشکل با همت امام جمعه شهرستان آبیک و 
مســاعدت فرماندار شهرستان آبیک و مدیرکل آستان 

قدس مشکل حل شده است.

تزریق ٢٢ میلیارد ریال اعتبار اشتغالضرورت آموزش اجتماعی پناهندگان
رئیس اداره بهزیستی آبیک خبر داد استاندار یزد تاکید کرد 
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میز خبر

عضو کمیسیون انرژی مجلس می گوید: اگرچه بیمه گذار بخشی از خسارت وارده 
توقیف نفتکش ایرانی را متقبل می شود اما پس از پیگیری قضایی و حقوقی از 
عامل وارکننده خســارت  یعنی کشــور انگلیس هزینه آن را دریافت خواهد کرد. 
علی گلمرادی در گفتگو با خانه ملت درخصوص ضررهای مالی  توقیف نفتکش 
گریس ۱ ایران توسط بریتانیا، گفت: میزان هزینه های تحمیلی این توقف، به نوع 
قرارداد منعقد شده میان خریدار و فروشنده و مالک کشتی مرتبط می شود و با توجه 
به مفاد مندرج در قرارداد خسارت وارده نیز تقسیم خواهد شد. این نماینده مجلس 
درخصوص نقش بیمه گذار در مقابل خسارت وارده به صاحبان نفتکش و محموله، 
توضیح داد: اگرچه بیمه گذار بخشی از خسارت وارده را متقبل می شود اما پس از 
پیگیری قضایی و حقوقی از عامل وارکننده خسارت  یعنی کشور انگلیس هزینه 

آن را دریافت خواهد کرد. وی با بیان اینکه تمام خســارت های مادی و معنوی 
توقیف نفتکش گریس۱ ایران متوجه کشور انگلیس است، ادامه داد: اگر در پی 
این اقدام سخیف و تنش زا هر نوع مشکلی ایجاد شود کشور انگلستان باید عما 
پاسخگو باشد و خسارت های مالی ایجاد کرده را نیز متقبل شود اما چگونگی اخذ 
این خسارت نیازمند تحلیل حقوق دریایی و بین المللی است. گلمرادی با بیان 
اینکه طوانی شدن زمان پهلوگیری نفتکش گریس۱ با یک میلیون بشکه نفت 
میزان خســارت مالی ایران را بیشــتر خواهد کرد، اضافه کرد: به یقین مسئوان 
در مقابل حقوق ملت ایران کوتاه نیامده و پیگیر دریافت خسارت ها خواهند بود، 
مجلس نیز به عنوان وکای ملت خواهان دریافت این خسارت مالی تا قران آخر 
است. به گفته گلمرادی میزان ضرر و زیان های مالی وارده به ایران به نوع قرارداد 

منعقد شده میان خریدار و فروشنده و مالک کشتی بستگی دارد لذا طرف هایی که 
متوجه ضرر شدند باید میزان خسارت های وارده به هر یک را محاسبه کنند. این 
نماینده مجلس تاکید کرد: توقیف یک نفتکش به غیر از وارد کردن خسارت  به 
بیمه گذار، خریدار و فروشنده محموله، به دلیل آنکه مانع از یک سفر دریایی دیگر 
می شود خسارت های گزافی را به دنبال دارد و خسارت هر روز توقف به صورت 
تصاعدی باا می رود. عضو کمیســیون انرژی مجلس با بیان اینکه صاحبان 
کشتی حتی به دنبال دریافت حق توقف و نرخ سپرده کانتینر نیستند چراکه آنها 
می خواهند شناورشان زودتر آزاد شود، اظهار کرد: تخلیه هرچه سریع تر کشتی 
به آنها فرصت انجام یک سفر کامل دیگر دریایی خواهد داد، بنابراین صاحبان 
کشتی حتی درصورت دریافت خسارت باز هم به دلیل این توقف ضرر می کنند.

 خسارت مالی توقیف نفتکش را چه کسی پرداخت می کند؟
 تقابل با وزارت نفت در زمان 

تحریم نامعقول است
کارشناس ارشد بازار نفت گفت: تقابل با وزارت نفت 
و مجموعه دولت در زمانی که با تحریم ها دســت 
بــه گریبانیــم و تحرکات زیادی در بازار نفت وجود 
دارد، نامعقول است. به گزارش ایرنا، نرسی قربان، با 
اشاره به اینکه در همه دولت ها اختاف سلیقه وجود 
دارد، گفــت: در زمانی که اینقدر تحرکات و تحریم 
وجود دارد، مطرح کردن این اختاف نظرها نامعقول 
است. وی افزود: این در شرایطی است که بازارهای 
جهانــی نفت تغییر چندانی نکرده و نوســان های 
قیمــت نفت خام پنج تا ۱۰ درصد بوده اســت. این 
کارشــناس ارشــد بازار نفت با اشاره به مشکاتی 
که تحریم بر سر بازار نفت ایران ایجاد کرده است، 
گفــت: بازارهای جهانی نفت خام تحوات زیادی 
نداشته است، اما ایران به دلیل تحریم ها با سختی 

نفت خود را می فروشد.

کاپیتان نفتکش توقیف شده ایرانی 
بازداشت شد

کاپیتــان نفتکش توقیف شــده ایرانی از ســوی 
پلیس جبل الطارق بازداشــت شد. به گزارش ایلنا، 
خبرگزاری فرانســه در خبری فوری مدعی شد که 
پلیــس جبل الطارق کاپیتان نفتکش توقیف شــده 
ایرانی و یکی از افسران آن را بازداشت کرده است. 
اتهام این کاپیتان هندی نقض تحریم های اتحادیه 
اروپا از طریق انتقال نفت به سوریه عنوان شده است. 
این ادعا در حالی مطرح شده که مقام های ایران بارها 
این مساله که مقصد این نفتکش سوریه بوده است را 
رد کرده اند. سخنگوی پلیس سلطنتی جبل الطارق 
گفــت کــه دو مرد که هر دو از شــهروندان هندی 

هستند روز پنجشنبه بعد از ظهر دستگیر شدند.

عربستان ۱۸ میلیارد دار قرارداد 
نفتی امضا کرد

شــرکت آرامکوی عربســتان ۳۴ قرارداد به ارزش 
۱۸ میلیارد دار برای مهندســی، خرید و ســاخت 
پروژه ها در میادین نفتی مرجان و بری منعقد کرده 
اســت. به گزارش فارس به نقل از رویترز، شــرکت 
آرامکوی عربستان ۳۴ قرارداد به ارزش ۱۸ میلیارد 
دار برای مهندســی، خرید و ســاخت پروژه ها در 
میادیــن نفتــی مرجان و بری منعقد کرده اســت. 
آرامکــو در نظــر دارد تا ظرفیت تولیــد خود را در 
این دو میدان نفتی تا ۵۵۰ هزار بشــکه نفت خام و 
۲.۵ میلیــارد فــوت مکعب گاز در روز افزایش دهد. 
براســاس بیانیه شرکت آرامکو، حداکثر تولید نفت 
این شرکت در حال حاضر ۱۲ میلیون بشکه در روز 
است. شرکت های سعودی ۵۰ درصد این قراردادها 
را طی یک مناقصه با حضور بیش از ۹۰ شــرکت و 
موسسه برنده شدند. هدف از پروژه توسعه میادین 
نفتی فراساحلی، افزایش روزانه ۳۰۰ هزار بشکه ای 
نفــت مدیوم عربســتان از میدان مرجان، فرآوری 
روزانه ۲.۵ میلیارد فوت مکعب گاز و تولید ۳۶۰ هزار 
بشــکه در روز نفت اضافی از اتان اســت. همچنین 
آرامکو در نظر دارد تا میزان تولید نفت خام ســبک 
عربستان از میدان فراساحلی بری نیز را ۲۵۰ هزار 

بشکه نفت در روز افزایش دهد.

۶3 دار و 24 سنت قیمت نفت 
ایران در نیمه نخست 20۱۹

اوپک در جدیدترین گزارش خود متوســط قیمت 
نفت ســنگین ایران در نیمه نخســت سال جاری 
میــادی را ۶۳.۲۴ دار اعــام کرد که این رقم 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۳.۶۵ دار کاهش 
داشته است. به گزارش تسنیم، اوپک در جدیدترین 
گــزارش ماهیانه خود به نقل از منابع ثانویه اعام 
کرد، تولید نفت ایران در ماه ژوئن ۲۰۱۹ با ۱۴۲ هزار 
بشــکه در روز کاهش نســبت به ماه قبل از آن به 
۲.۲۲۵ میلیون بشکه در روز رسیده است. کل تولید 
نفت اوپک در این ماه نیز ۶۸ هزار بشــکه در روز 
کاهش یافته و به ۲۹.۸۳ میلیون بشکه در روز رسیده 
اســت. افت تولید نفت اوپک در پی کاهش تولید 
نفت ایران نشــان می دهد عربستان و متحدانش 
نتوانســته اســت به وعده خود برای پر کردن جای 
خالی نفت ایران در بازار تحقق ببخشــند. براساس 
این گزارش، قیمت هر بشــکه نفت خام ســنگین 
ایران در ماه ژوئن با ۶.۹۸ دار کاهش نســبت به 
ماه قبل از آن به ۶۰ دار و ۸۸ سنت رسیده است. 
قیمت متوســط سبد نفتی اوپک نیز در ماه ژوئن با 
کاهش ۷.۰۵ داری نســبت به ماه قبل از آن به 
۶۲ دار و ۹۲ ســنت رســیده است. متوسط قیمت 
نفت ســنگین ایران در نیمه نخســت سال جاری 
میادی ۶۳.۲۴ دار در هر بشــکه بوده اســت که 
این رقم نسبت به مدت مشابه سال قبل ۳.۶۵ دار 

کاهش داشته است.

افزایش قیمت نفت در پی طوفان 
مکزیک و تنش در خاورمیانه

شرکت های نفتی حاضر در خلیج مکزیک ۵۳ درصد 
تولید نفت خود را در روز پنجشــنبه به دلیل ترس 
از طوفــان کاهــش دادند. به گزارش ایلنا به نقل از 
رویترز، به دنبال طوفان در خلیج مکزیک و احتال 
صدمه به تاسیسات نفتی، آمریکا تولید خود را در این 
خلیج به نصف کاهش داد که همین موضوع باعث 
شــد قیمت نفت روز گذشــته  )جمعه( افزایش یابد. 
قیمت نفت برنت با شــش صدم درصد یا ۳۷ سنت 
افزایش به رقم ۶۶ دار و ۸۹ ســنت در هر بشــکه 
رسید. نفت وست تگزاس اینترمدیت نیز با ۳۴ سنت 
افزایش به عدد ۶۰ دار و ۵۴ سنت رسید. پیش از 
این تولید نفت آمریکا به میزان ۹ و نیم میلیون بشکه 

در یک هفته با کاهش رو به رو بود.

میز خبر

گروه انرژی: آمار و ارقام حاکی از آن است که 
مردم شــهر تهران در مقایسه با بقیه شهرهای 
کشــور ۲۰ درصد و در مقایســه با برخی شــهر 
کشــورهای اروپایی هم تراز تهران، ۳۰ درصد 
بیشــتر آب شرب مصرف می کنند. این درحالی 
اســت که هزینه تمام شــده هر مترمکعب آب 
شرب در تهران ۲.۵۰۰ تومان است درحالی که 
به ازای هر مترمکعب ۶۰۰ تومان از مشترکین 
دریافت می شــود. درحال حاضر سرانه تولید آب 
در تهران، ۳۳۰ لیتر در روز و مصرف آب شــرب 
در تهران روزانه ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار مترمکعب 
اســت که در مقایســه با مدت مشابه سال قبل، 
۲۵۰ هزار مترمکعب افزایش مصرف اتفاق افتاده 
اســت. با اینکه یک روی سکه افزایش مصرف 
آب در تهران افزایش ســاانه ۲ تا ۲.۵ درصدی 
جمعیت پایتخت اســت اما امسال، مصرف آب 
شــرب در تهران در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشته، چهار درصد رشد دارد که این رقم بیشتر 
از رشد جمعیت ساانه تهران است. مسئوان بر 
این باورند که تصور مشــترکان از بارندگی های 
مناسب تهران، دلیل این افزایش مصرف است. 
این درحالی اســت که عاوه بر نبود تجهیزات 
کافی برای انتقال آب شــرب، امکان اختصاص 
همه آب موجود در سدهای تهران برای مصرف 
شــرب نیز وجود ندارد، زیرا آب این سدها عاوه 
بر شــرب در بخش کشاورزی و صنعت نیز باید 
مصرف شــود. براساس گزارش روابط عمومی 
آبفای استان تهران، به گفته بختیاری، مدیرعامل 
شرکت آبفا استان تهران تهرانی ها روزانه به اندازه 
حجم دریاچه چیتگر آب شرب مصرف می کنند. 
۲۰ درصد از کل آب شرب مصرفی در کشور در 
تهران مصرف می شــود که این میزان در شهر 
تهران معادل یک میلیارد و ۶۰ میلیون مترمکعب 

و در اســتان تهران یک میلیــارد و ۴۵۰ میلیون 
مترمکعب اســت. وی بــا بیان اینکه تهرانی ها 
۴۰ لیتر بیشتر از سرانه مصرف آب شرب مصرف 
می کنند افزود: ســرانه مصرف روزانه آب شرب 
در کشــور به ازای هر نفر ۲۱۰ لیتر است که این 
میزان در تهران معادل ۲۵۰ لیتر است. مدیرعامل 
شرکت آبفای استان تهران با بیان اینکه آب شرب 
بسیار گران است و با زحمت زیادی تولید می شود 
ادامه داد: هزینه تمام شده هر مترمکعب آب شرب 
در تهران ۲.۵۰۰ تومان است درحالی که ما به ازای 
هر مترمکعب ۶۰۰ تومان از مشترکین دریافت 
می کنیم. بختیاری با بیان اینکه ۷۰ درصد منابع 
تأمین کننده آب شرب تهران از آب های سطحی 
و ۳۰ درصد از منابع آب زیرزمینی است گفت: هر 
میزان از آب های زیرزمینی بیشتر استفاده شود 
در ســال های آینده با مشکل جدی تری مواجه 

خواهیم شــد، زیرا این منابع با ۵۰ سال برداشت 
و بارش های کم مواجه بوده و با یکســال بارش 
مناســب، کمبود آنها جبران نمی شود .۶۰ درصد 
مشترکان تهرانی در چارچوب الگوی مصرف آب 
شــرب مصرف دارند در حالیکه ۴۰ درصد بیشتر 
از الگوی مصرف آب شــرب مصرف می کنند و 
این میزان مصرف بیش از الگو، معادل ۵۰ درصد 
کل آب شــرب تهران است. مدیرعامل شرکت 
آبفای استان تهران با اشاره به افزایش ۱۵ درصدی 
مقابله و جمع آوری انشعابات غیر مجاز در تهران 
در سال جاری گفت: برخی مناطق شهرداری در 
شهرهای اطراف تهران به صورت غیر مجاز، از 
منابع آب زیرزمینی برداشت و برای آبیاری فضای 
سبز استفاده می کردند که با تفاهم نامه امضا شده، 
پساب جایگزین این آب شده و همین رویه موجب 
رفع مشکل تأمین آب شرب غرب تهران به ویژه 

در منطقه پرند و رباط کریم شده است در حالی 
که در سال های گذشته برای تأمین آب شرب این 
مناطق با مشکل مواجه بودیم. درحالی مصرف 
آب تهرانی ها هر ســاله رو به افزایش اســت که 
بحران بی آبی آینده این استان را تهدید می کند. 
به طوریکه تا افق ۱۴۱۰ و با افزایش دو میلیونی 
جمعیت این استان بی آبی به یک بحران جدی 
تبدیل خواهد شــد. البته برای تأمین آب تهران 
طرح هایی تعریف شده اند که برای تکمیل آن ها 
به شش هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است اما به 
گفته مدیرعامل شرکت آب منطقه ای تهران، این 
طرح ها که شامل سامانه جایگزین انتقال آب به 
البرز و تهران، طرح انتقال آب از رودخانه هراز به 
کن، طرح عاج بخشی سد ار و طرح تأمین آب 
شهر پردیس و منطقه ۲۲ تهران می شود، متوقف 
شــده اند و همین موضوع بحران آب پایتخت را 

جدی کرده است. سیدحسن رضوی از بی توجهی 
نمایندگان تهران به بحران آب این اســتان گله 
کرده و می گوید نه نمایندگان شــهر تهران و نه 
مسئوان توجهی به طرح های تأمین آب تهران 
در دراز مــدت ندارند. این در حالی اســت که در 
استان های دیگر از جمله البرز حساسیت دو چندان 
است. در حالی که اگر طرح ها متوقف شوند، در 
چند ســال آینده تأمین آب یکی از دغدغه های 
شهر تهران، خواهد بود. در حال حاضر هم برای 
تأمین آب تهران با مشکل مواجهیم و آب البرز 
را به صورت میلی متری تأمین می کنیم. بیش 
از پنج ماه اســت کــه از نمایندگان تهران برای 
توضیح وضعیت آب این استان درخواست جلسه 
کرده ایم اما آن ها وقت ندادند. این در حالی است 
که برآوردها نشــان می دهد جمعیت تهران در 
افــق ۱۴۱۰ دو میلیون نفر افزایش خواهد یافت. 
پیش بینی ها حاکی از آن است که تا سال ۱۴۱۰، 
۵۸۰ هــزار نفر به جمعیت پردیس، یک میلیون 
نفــر بــه منطقه ۲۲ تهــران و ۵۰۰ هزار نفر در 
حواشــی تهران، به جمعیت اضافه شــود و این 
موضوع بحــران آب را جدی تر می کند. میزان 
مصرف فعلی شــهر تهران ساانه یک میلیارد و 
۵۰ میلیون متر مکعب اســت و به گفته رضوی 
اگــر طرح های مذکور به موقع اجرا شــوند، آب 
در تهران جیره بندی نخواهد شــد. به طور کلی 
میزان مصرف آب در استان تهران نیز ۱ میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون متر مکعب اســت و ۷۰ درصد آب 
تهران از آب های سطحی و ۳۰ درصد از آب های 
زیر زمینی تأمین می شود. البته موضوع بحران 
آب پایتخت توســط وزیر نیرو به اطاع هیأت 
دولت و رئیس جمهور رسیده است و باید منتظر 
ماند و دید تدبیر دولت و مجلس نشینان برای این 

بحران چیست.

سایه بحران آب بر سر تهران
 مردم پایتخت روزانه اندازه حجم دریاچه چیتگر آب مصرف می کنند

 شرکت نفت قصد فروش 
اماک زنجانی را دارد

وزیــر نفــت از فروش اماک منتقل شــده 
بابک زنجانی به شــرکت نفت خبر داد. بیژن 
نامــدار زنگنه در گفتگو با ایلنا، درباره این که 
گفته می شــود وزارت نفت مانع انتقال اموال 
بابــک زنجانی برای پرداخت بدهی های وی 
می شود،  گفت: یک مقداری از اماک زنجانی 
به وزارت نفت منتقل شــده که دیگر متعلق 
به وی نیســت و برای شــرکت نفت است که 
این شــرکت هم قصد فروش آن ها را دارد. 
وزیر نفت درباره این که گفته می شود وزارت 
خانــه متبوعش از رســیدگی به این پرونده 
جلوگیری می کند، تاکید کرد: آن ها می گویند 
ما می خواهیم ۷.۲ میلیون یورو پرداخت کنیم 
اما وزارت نفت حساب اعام نمی کند که این 

حرف ها یک شوخی است.

وزارت نیرو مشکل قطعی برق 
ارمنستان را حل کرد

وزارت نیرو درخصوص قطعی برق ارمنستان 
که به علت مشکل در شبکه داخلی آن کشور 
رخ داده بود توضیحی منتشر کرد. به گزارش 
وزارت نیرو، روز چهارشــنبه به علت مشکلی 
که در شبکه داخلی برق ارمنستان پیش آمد، 
بخشی از این شبکه دچار خاموشی شد که با 
همکاری وزارت نیرو و تأمین بخشی از برق 
مورد نیاز شبکه برق ارمنستان مشکل برطرف 
شــده و در حال حاضر شــبکه برق این کشور 
در حالت پایدار اســت. بر این اساس، معاون 
وزیر مدیریت منطقه ای و زیرســاخت های 
جمهوری ارمنســتان در پیامی به معاون برق 
و انرژی وزیر نیرو از همکاری و مساعدت به 

عمل آمده تشکر و قدردانی کرد.

افزایش بیمه ترابری 
نفتکش ها در تنگه هرمز

نــرخ بیمه ترابــری نفتکش ها در مهم ترین 
گذرگاه نفتی در هفته های گذشــته ســر به 
فلک گذاشــته اســت. به گزارش ایلنا به نقل 
از پایــگاه اینترنتی شــبکه تلویزیونی المنار، 
نــرخ بیمه ترابــری نفتکش ها در مهم ترین 
گذرگاه نفتی در هفته های گذشته سر به فلک 
گذاشته اســت. این خبر را شبکه تلویزیونی 
سی ان بی سی به نقل از یک شرکت کشتیرانی 
آمریکایی گزارش داد. آنتونی گرونی، رئیس 
اجرایی شــرکت کشــتیرانی آردمــور، روز 
سه شــنبه گفته بود: به عنوان یک شــرکت 
کشــتیرانی و بخشی از این صنعت، تهدیدی 
جدی متوجه خدمه و کشــتی های ما اســت. 
گرونی گفــت: در حال حاضر، تجارت مانند 
گذشته است اما بیمه ترابری در تنگه هرمز، 
گذرگاهــی اســتراتژیک که ایران و عمان و 
امارات متحده عربی را از یکدیگر جدا می کند 
در عرض دو ماه گذشته، در پی حوادث اخیر، 

دو برابر شده است.

پرداخت قیمت غیریارانه ای 
برق در انتظار تولیدکنندگان 

ارز دیجیتال
مدیرعامــل توانیر گفــت: هدف وزارت نیرو 
این اســت که تولیدکنندگان ارز دیجیتال، با 
برق یارانــه ای به تولید نپردازند بلکه قیمت 
غیریارانه ای برق را پرداخت کنند. به گزارش 
فارس، محمدحســن متولی زاده در پاسخ به 
ســوالی درخصــوص ارزهــای دیجیتال و 
چرایی توجه به شــدت مصــرف انرژی آنها 
گفت: ایران کشوری است که به انواع مختلف 
یارانه دولتی در آن پرداخت می شــود و این 
یارانه ها نیز از جیب مردم پرداخت می شــود. 
وی افزود: هدف وزارت نیرو این اســت که 
تولیدکننــدگان ارز دیجیتال، با برق یارانه ای 
بــه تولید نپردازند بلکــه قیمت غیریارانه ای 
بــرق را پرداخت کننــد. متولی زاده در ادامه 
گفت: بیش از ۲۲ هزار مگاوات در تابســتان 
از ســوی وسایل سرمایشی مصرف می شود 
که اگر بتوانیم با فرهنگ سازی تنظیم درجه 
حــرارت از این مصرف بکاهیم، اقدام موثری 
انجام داده ایم. وی ادامه داد: ما با بررسی های 
دقیقــی که انجام داده ایم معتقدیم می توان 
۳۰ درصــد مصرف برق مردم را بدون اینکه 
شاخص رفاهی مردم افت کند، کاهش داد و 
این مهم تنها با فرهنگ سازی مصرف درست 

شدنی است.

مدیرعامل شــرکت توزیع برق تهران بزرگ از کاهش 
۵۰ درصدی خاموشی های ناشی از حوادث در تهران با 
اجــرای طرح کابل های خودنگهدار خبر داد. به گزارش 
صدا و ســیما، حســین صبوری، با بیان اینکه ۸ هزار 
کیلومتر از شبکه برق تهران به صورت سیم های مسی 
و هوایی اســت گفت: به دلیل مشکات زیادی که این 
سیم ها داشت طرح جایگزینی کابل های خود نگهدار در 
تهران اجرا شده که این روش سبب رفع بخش عمده ای 

از خاموشــی های ناشی از حوادت در تهران شده است. 
مدیرعامل شــرکت توزیع برق تهران بزرگ ادامه داد: 
تاکنون ۸۵ درصد شــبکه برق مسی تهران با کابل های 
خودنگهدار جایگزین شــده اســت و تا پایان سال، این 
طرح بطور کامل اجرا خواهد شد. با جایگزینی کابل های 
خودنگهدار بجای ســیم های مسی و هوایی، ۵۰ درصد 
از خاموشــی ها در اثر حادثه شهر تهران کاهش خواهد 
یافت. وی با اشاره به اینکه در تهران ۳۲ هزار کیلومتر 
شــبکه توزیع و ۱۸ هزار پســت برق وجود دارد افزود: 
مدیریت در این شــبکه گسترده که بخشی از آن دارای 
ســن باا و متأثر از شــرایط جوی و طوفانی است حفظ 
و پایداری برق با روش های ســنتی کار بسیار دشواری 
خواهد بود. مدیرعامل شرکت توزیع برق تهران بزرگ 
در عین حال از هوشــمند ســازی ۳ هزار نقطه از شــهر 
تهران خبر داد و گفت: ما از طریق این نقاط هوشــمند، 

مراکز و پست های مهم را رصد می کنیم.

امیرحســین تبیانیان، نماینده شرکت ملی نفت در بورس 
انرژی در گفتگو با ایلنا، درباره اســتفاده از ابزارهایی مثل 
فیوچرز و فُروارد برای فروش نفت در بورس انرژی اظهار 
داشــت: مجوز این ابزارها در ایران گرفته شــده و روی 
محصوات غیر نفتی استفاده می شود اما چون نفت خام به 
تازگی وارد بورس شده و سرمایه گذاران تازه با شاخص ها، 
قیمت نوســانات و موضوعات آشــنا می شوند، تصمیم بر 
این است ابتدا فروش فیزیکی راه بیفتد که امکان تحویل 
وجود داشــته باشد. چون قراردادهای آتی حتما باید منجر 
به تحویل شــود در غیر این صورت مشــکل شرعی پیش 
می آید. وی افزود: ابتدا فروش فیزیکی پایه گذاری شــد 
تا تحویل از طریق بورس انجام شــود، ســپس بر اساس 
راه اندازی فروش فیزیکی سایر ابزارها مجوز گرفته و کار 
کنند. باید توجه داشــت که در عرضه بورســی نفت در پله 
اول هستیم، باید ابتدا فروش فیزیکی را سر و سامان دهیم. 
فعا برای معرفی ابزارهای جدید زود است. نماینده شرکت 

ملی نفت در بورس انرژی گفت: این ابزارها بیشــتر سفته 
بازی، هج کردن و ســرمایه گذاری اقتصادی است تا الزام 
تحویل فیزیکی، یعنی کاهش ریســک سرمایه گذاری در 
حوزه تجارت نفت اســت. در واقع اهداف دیگری را دنبال 
می کند، البته می تواند هدف فروش فیزیکی باشد اما الزاما 
اینطور نیســت. مباحث دیگر مثل سرمایه گذاری، کاهش 
ریسک، مبادات تجاری موضوعاتی هستند که از طریق 

ابزارهای کاغدی می توان دنبال کرد.

 عرضه نفت در بورس بزودی کاغذی می شود کاهش۵۰ درصدی خاموشی های ناشی از حوادث در تهران

ناتوانــی در تامیــن ســرمایه، مهم ترین مانــع طرح های 
پاایشگاهی جدید در کشور است که کمیسیون انرژی مجلس 
برای تامین ســرمایه از طریق جذب ســرمایه مردمی، روش 
تنفس خوراک را پیشــنهاد داده اســت. به گزارش مهر، طبق 
آمارها، نقدینگی موجود در کشور طی سال های اخیر به صورت 
افســار گسیخته افزایش یافته و به حدود ۲.۰۰۰ هزار میلیارد 
تومان رسیده اســت. نقدینگی موجود در دست مردم به دلیل 
آنکه توســط حاکمیت به ســمت پروژه های مولد اقتصادی 
هدایت نمی شود، هر چند سال یکبار موجب شوک تورمی و 
تشدید گرانی ها می شود. واقعیت این است که مردم محلی را 
برای سپرده گذاری و سرمایه گذاری پول خود ترجیح می دهند 
که در وهله نخســت خطر کمتری داشــته باشــد و از سویی 

دیگر سود بیشتری نصیبشان شود. محل هایی که می تواند 
سرمایه گذاری در آن ها انجام شود عبارتند از سپرده های بانکی، 
طا، ارز، مسکن، بازار بورس و احداث واحدهای تولیدی و مولد. 
تجربه دوباره اعمال تحریم های نفتی در سال جاری بیش از 
پیش ضرورت توسعه ظرفیت پاایش نفت در کشور را نشان 
داد. از طرفی پاایشگاه های داخل به دلیل طراحی های قدیمی 
و تولید مقادیر باای نفت کوره حاشیه سود بسیار پایینی دارند. 
حال آنکه کشورهای دیگر با احداث نسل جدید پاایشگاه ها 
موسوم به پتروپاایشگاه ها که از ادغام پاایشگاه و پتروشیمی 
حاصل می شــوند حتی با نفت وارداتی صنعت پاایش نفت 
پرسودی دارند. این شرایط اهمیت دوچندان توسعه نسل جدید 
پاایشگاه ها در کشور را نشان می دهد. بر اساس گزارش مرکز 

پژوهش ها، مجلس شورای اسامی، تأمین سرمایه مانع اصلی 
توسعه فعالیت های تولیدی در کشور بوده است. در این طرح 
نیــز با در نظر گرفتن همین مســئله، رویکرد جدیدی به نام 
تنفس خوراک به منظور جذابیت پروژه و جذب سرمایه های 
مردمی معرفی شده اســت. تنفس خوراک به صورت خاصه 
یعنی اعطای خوراک رایگان در شــروع بهره برداری به واحد 
پاایشی. این خوراک در قالب وام کم بهره به واحد پاایشی 
داده می شود و تا مقداری که هزینه خوراک دریافتی با هزینه 
سرمایه اولیه طرح برابر شود ادامه می یابد. تاکنون قوانین جاری 
کشور برای تشویق به توسعه پاایشگاه ها و پتروپاایشگاهها 
و کاهش خام فروشــی از روش »تخفیف خوراک« اســتفاده 
کرده انــد امــا این روش طی ۲۲ ســال اخیر نتیجه مثبتی در 

پی نداشــته اســت. این روش هرچند IRR پروژه را افزایش 
می دهد اما بازگشــت ســرمایه را نهایتاً از ۱۳ سال به ۱۰ سال 
کاهش می دهد و این مدت مورد استقبال مردم نیست. ولی 
در روش تنفس خوراک که مرکز پژوهش ها پیشنهاد داده ابتدا 
یک پتروپاایشــگاه به کمک ســازمان بورس و با استفاده از 
سرمایه های مردمی تأمین مالی می شود و طی مدت چهار سال 
ســاخته می شــود. سپس به محض بهره برداری از یک تا دو 
ســال تنفس خوراک برخوردار می شــود. این تنفس خوراک 
از محل نفتی است که به دلیل تحریم های نفتی در مخازن 
نفتی کشــور، بااســتفاده محصور شده است. به این معنا که 
پتروپاایشگاه یک تا دو سال خوراک نفت خام را از صندوق 

توسعه ملی دریافت می کند.

 تنفس خوراک پتروپاایشگاه ها،ابزار جذب سرمایه مردمی

دایل قطع موقت جریان گاز شامل عدم پرداخت صورتحساب مصرفی و سایر بدهی ها 
در مهلت تعیین شده، قصور مشترک از رعایت مقررات و شرایط استفاده از گاز طبیعی 
و تعهدات خود با تشخیص شرکت و سایر مراجع ذیصاح، مصرف غیرمجاز یا هرگونه 
دستکاری دستگاه ها و تجهیزات متعلق به شرکت، عدم امکان قرائت کنتور در دو 
دوره متوالی، صدور حکم از سوی مراجع قانونی، ممانعت مشترک از بازدید و قرائت 
وسایل اندازه گیری می شود. طبق اعام شرکت ملی گاز، در صورتی که مشترک بدون 
رعایت ضوابط و مراحل قانونی راســا به تغییر کاربری مبادرت کند، شــرکت موظف 
است با اخطار قبلی جریان گاز مشترک را قطع کند و وصل مجدد آن منوط به ارائه 
مدارک مثبته با نوع کاربری جدید و در صورت لزوم ارائه سیستم لوله کشی خواهد بود. 
اما در حوادث غیرمترقبه و ضرورت های عملیاتی که باعث قطع و یا محدودیت گاز 
بیش از دو روز می شود، هزینه خدمات مستمر و هزینه قطع و وصل دریافت نخواهد 

شد. چنانچه در زمان قطع گاز مشترک راسا به برقراری جریان گاز اقدام کند، شرکت 
نسبت به قطع مجدد جریان اقدام می کند و برقراری آن مستلزم اخذ تعهد کتبی و 
جبران خسارات و هزینه های متعلقه است. نظر شرکت در تعیین میزان و تاریخ شروع 
مصرف غیرمجاز قطعی است، مسئولیت هرگونه حادثه ناشی از برقراری غیرمجاز 
جریان گاز که به ورود خسارت جانی و مالی منجر شود، برعهده مشترک خواهد بود. 
در صورتی که مدت زمان قطع گاز بیش از شــش ماه به طول انجامد، ارائه تاییدیه 
مجدد سیستم لوله کشی داخلی از مرجع ذیصاح الزامی است. از سوی دیگر شرکت 
گاز تهران اعام کرده مشترکانی که بیش از دو دوره قبض گاز مصرفی را پرداخت 
نکنند، ابتدا اخطار روی قبض گاز چاپ می شود تا مشترک نسبت به بدهی خود اقدام 
کند و نتیجه را به خدمات مشترکین ناحیه مربوطه اطاع دهند. چنانچه مشترکی 
دارای بدهی معوقه بیش از دو دوره قبض به اخطار کتبی ارسال شد، توجهی نکند، 

طی لیستی اسامی و آدرس آن ها جهت قطع جریان گاز به واحد امداد ارسال می شود 
و وصل گاز منوط به پرداخت بدهی و هزینه قطع و وصل گاز توسط مشترک و ارائه 
فیش مربوطه به مســئول خدمات مشــترکین ناحیه است. )هزینه قطع و وصل گاز 
مشترک از طریق قبض گاز مصرفی اخذ می شود.( عاوه بر این، چنانچه پس از قطع 
گاز به علت بدهی، خود مشترک یا توسط غیر به وصل مجدد گاز مبادرت کند، ضمن 
قطع مجدد گاز، مشترک متخلف به محاکم قضائی معرفی می شود. اصاح صورت 
حساب مشترکین با توجه به درخواست مشترک یا مسئول خدمات مشترکین بنا به 
دایلی انجام می شود که شامل اشتباه در هنگام قرائت توسط مأمورین قرائت کنتور 
مشترکانی که جهت قرائت توسط مأمورین قرائت کنتور در منزل نبودند، می شود. در 
صورتی که مشترکی از گاز استفاده غیر مجاز کند، ابتدا با ارسال اخطار کتبی به مدت 
۴۸ ســاعت به مشــترک مهلت داده می شود که ضمن جمع آوری انشعاب غیرمجاز 
مراتب را به خدمات مشترکین اطاع دهد؛ در غیر این صورت جریان گاز مشترک 
قطع می شــود و وصل جریان گاز منوط به جمع آوری انشــعاب غیر مجاز و پرداخت 

هزینه قطع و وصل است. 

 گاز مشترکان در چه شرایطی قطع می شود؟
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تجدید فراخوان مناقصه عمومى
همزمان با ارزیابى كیفى )فشرده ( یک مرحله ای خدمات

شــرکت آب وفاضــاب اســتان آذربايجــان غربــی در نظــر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزيابی  کيفی )فشــرده( ايجاد تاسيســات 
فاضاب شــهر اشــنويه به شــماره )2098005390000034( را از طريق ســامانه تدارکات الكترونيكی دولت برگزار نمايد . کليه 
مراحل برگزاری مناقصه ازدريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران وبازگشايی پاکتها از طريق درگاه سامانه تدارکات 
الكترونيكی دولت )ســتاد ( به آدرس  www.setadiran.irانجام خواهد شــد وازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضويت 
قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت مذکورو دريافت گواهی امضای الكترونيكی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . تاريخ انتشار 

مناقصه در سامانه تاريخ 98/04/19 می باشد.
مبلغ برآورد اوليهموضوع مناقصه

)ريال (
مدت اجرا

)ماه(
مبلغ تضمين

)ريال(
قيمت اسنادرشته

)ريال(

ايجاد تاسيسات 
فاضاب  شهر 

اشنويه
رشته آب پايه 5 و 50،521،384،944242،526،069،247

بااتر
500،000

محل تامين اعتبار : عمومی ، عمومی وساير منابع ، ساير ابزارهای تامين منابع مالی 

مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصه از سايت : تا ساعت 17:00 روز سه شنبه  تاريخ 98/04/25
مهلت زمانی ارسال پيشنهاد : ساعت 09:00 صبح روز شنبه  تاريخ  98/05/12

زمان باز گشايی پاکتها : ساعت 10:00 روز شنبه  تاريخ 98/05/12 
اطاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه وارائه پاکتهای الف :

آدرس : اروميه خيابان ارتش چهارراه مخابرات صندوق پستی 363 شرکت آب وفاضاب آذربايجان غربی دفتر 
قراردادها و تلفن 04431945371 

اطاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه :
مرکز تماس : 41934-021          دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768 
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نوب

میز خبر
  هوشمندسازی صنعتی
 جایگزین تولید سنتی

معــاون آمــوزش، پژوهش و فنــاوری وزیر صمت در 
همایش رونمایی از سامانه »طرح تاپ« به جایگزینی 
ســنت با مدرنیته در عرصه صنعت تاکید کرد و افزود: 
قطــع وابســتگی از فروش نفــت و مواد خام با تکیه بر 
اقتصاد دانش پایه و هوشمندسازی صنعت، مهمترین 
تحول در اقتصاد کشور است. برات قبادیان اضافه کرد: 
صنعت باید با اتکا به توانمندی های درون زا، برنامه ای 
مشــخص را برای استفاده از سرمایه های اجتماعی به 
خصوص جوانان داشــته باشــد وی با اشــاره به وجود 
پنج میلیون دانشجو در کشور، تاکید کرد: باید سیاست 
تقاضامحور در جامعه رواج یابد و تربیت دانشجو بر اساس 
نیاز بازار و صنعت انجام شود. وی اظهار داشت: استفاده از 
روش های علمی باید بیش از پیش مورد توجه باشد زیرا 
کشورهای توسعه یافته دنیا با اتکا به راه حل های علمی 
مشکات خود را رفع کرده اند. معاون آموزش، پژوهش 
و فناوری وزیر صمت گفت: پایان نامه ها و رســاله های 
دانشگاهی باید براساس نیاز بنگاه های اقتصادی و نیاز 
صنعت کشور کلید بخورد زیرا این امر برای اقتصاد کشور 
مهم است. وی در ادامه به اهداف اجرای طرح ملی تاپ 
نیز اشاره کرد و ادامه داد: طرح ملی تاپ می تواند رونق 
تولید را برای اقتصاد کشور به ارمغان بیاورد و به راه اندازی 

واحدهای تحقیقی و توسعه ای کمک کند.

ایران و برزیل به دنبال تهاتر کاا
فرهــاد طاهریــان، دبیر اتاق بازرگانی ایران و برزیل در 
گفتگو با ایلنــا درخصوص افزایش حجم تجارت این 
دو کشور گفت: کااهای صادراتی ایران به این کشور 
۱۰قلم کاا را شامل می شود و سایر کااها دارای ارزش 
و حجم کمی هستند البته کل صادرات نسبت به واردات 
ما بســیار ناچیز اســت و باعث شده تراز تجاری منفی 
داشته باشیم. اصلی ترین کاای صادرات ما فرآورده های 
پتروشیمی مانند اوره، قیر و نفت است که در فروردین ماه 
امسال مطابق آمار گمرک جهش صادراتی خوبی داشتیم 
و فقط در این ماه توانستیم ۳۲ میلیون دار صادرات داشته 
باشیم. وی ادامه داد: اکنون بحث جدی بین مسئولین دو 
کشور برای تهاتر کاا در میان است که البته این امر بیشتر 
به نفع طرف برزیلی است زیرا کاای ما که شامل نفت 
و پتروشیمی است، مزیت استراتژیک بیشتری نسبت به 
کااهای آنها دارد. طاهریان در خصوص اقام وارداتی 
از برزیل گفت: واردات ما از این کشور محدود به ۱۲ قلم 
کاا است و ما بیشتر از این کشور کااهای کشاورزی 
جهت تنظیم بازار وارد می کنیم. هر چند در بحث نقل و 
انتقال مالی مشکاتی داریم و به خاطر همین است که 

بخش خصوصی و دولتی به دنبال تهاتر است.

محمد قبله، مدیرکل دفتر خدمات بازرگانی وزارت صمت گفت: فقدان 
آمار و اطاعات از کاا های وارداتی و یا تولید داخل، موجب شده بود که 
در تنظیم بازار و یا تصمیم گیری های تأمین کاا، با مشــکاتی مواجه 
شــویم به این معنی که در تأمین برخی از کاا ها زیاده روی می شــد و 
در تأمین برخی دیگر کمبود داشتیم که سامانه مدیریت توزیع مویرگی 
کاا، فضای مناســب را برای تأمین کاا به ویژه کاا های اساســی و 
تصمیم گیری مناســب در این باره فراهم کرده اســت. وی اضافه کرد: 
ستاد مبارزه با قاچاق کاا و ارز و وزارت صمت به این نتیجه رسیدند تا 
از طریق سامانه جامع تجارت و سامانه های متصل به آن، بتوانند فعالیت 
همه فعاان بخش توزیع و تأمین کاا را متمرکز و مشخص کنند که هر 
فردی چه کاایی را تولید و یا وارد کرده است. قبله سامانه های ثبتارش، 

اعتبارسنجی کارت بازرگانی، سامانه ترخیص کاا و سامانه پنجره واحد 
گمرکی را سامانه های طراحی شده برای حوزه واردات کشور دانست و 
گفت: در حوزه تولیدکننده ها نیز ســامانه بهینه یاب طراحی شده ضمن 
اینکه سامانه های حمل بارنامه های برخط و سامانه جامع انبار ها طراحی 
شد تا کاا پس از خروج از کارخانه یا گمرک، توسط این سامانه ها رصد 
شود. اکنون سامانه مدیریت توزیع مویرگی را برای شرکت های پخش 
راه اندازی کرده ایم پس از آن این موضوع را به فروشگاه های زنجیره 
و اصناف منتخب تســری خواهیم داد. وی افزود: پس از ترخیص کاا 
از گمــرک و یــا خــروج کاا از کارخانه، ســامانه های راهداری با رصد 
بارنامه ها مشــخص می کنند که تغییر مکان کاا از گمرک یا کارخانه، 
به کدام انبار صورت گرفته است. مدیرکل دفتر خدمات بازرگانی وزارت 

صمت گفت:  مهمترین مزیت سامانه هایی مانند سامانه مدیریت توزیع 
مویرگی کاا،   داشــتن اطاعات از تولیدکننده و مصرف کننده اســت 
که براســاس آن می توان برای تنظیم بازار تصمیم بهتری گرفت. قبله 
افزود: اگر تخلفی در کاا و یا محصولی با نشان تجاری خاص مشاهده 
شود با رصد آن کاا از طریق این سامانه، متوجه می شویم که آن کاا 
از طریق کدام واردکننده، وارد و یا در کدام کارخانه تولید شــده اســت. 
ضمن اینکه می توانیم متوجه شویم کاا در چه تاریخی از کارخانه و یا 
گمرک خارج، در کدام انبار نگهداری و در کدام فروشــگاه عرضه شــده 
اســت. وی گفت: اگر تولیدکننده و یا واردکننده، کاایی را در ســامانه 
مدیریت توزیع مویرگی کاا اظهار نکند، اما آن کاا در شــبکه توزیع 

قرار گیرد حکم قاچاق خواهد داشت.

 نقش سامانه مدیریت توزیع مویرگی در رصد کاا 

گروه صنعــت، معدن و تجارت: براســاس اهداف 
پیش بینی شــده در چشــم انداز ۱۴۰۴ کشــور باید ساانه 
۱۲۰ میلیارد دار صادرات را داشته باشد. طبق آمار غیررسمی 
و برخط گمرکات، صادرات ســه ماهه اول ســال جاری، ۱۱ و 
نیم میلیارد در مقابل ۱۰ و ۲ دهم میلیارد دار واردات بوده است. 
همچنین بررسی ها نشان می دهد که تراز تجاری کشور در این 
مدت در بخش غیرنفتی یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون دار مثبت 
بوده است. صادرات در سه ماهه نخست سال گذشته به لحاظ 
وزنی ۲۸ میلیون تن و امسال به ۴۰ میلیون تن رسیده، اما ارزش 
ارزی آن باهم برابر است که تفاوت تراز وزنی ناشی از اصاح نرخ 
پایه گمرکی است. طبق گزارش های سازمان توسعه تجارت 
صادرات بیش از ۴۸ درصد رشد کرده و بیشترین سهم صادرات 
کشور به محصوات پتروشیمی، میعانات گازی و مواد معدنی 
تعلق دارد. مبنای محاسبه ما مبتنی بر آمارهای رسمی است و بر 
این اساس عملکرد بخش صادراتی کشور قابل قبول است. در 
۶۰ سال گذشته ۲ هزار و ۱۰۰ میلیارد دار درآمد ارزی داشتیم 
اگر ۱۰ درصد این منابع صرف پروژه های صادراتی می شــد 
اکنون ۱۵۰ تا ۲۰۰ میلیون دار درآمد صادراتی داشتیم، اما این 
کار صورت نگرفته است و فرصت های طایی در کشور از بین 
رفته اســت. ۴۰ هزار واحد صنعتی خصوصی در کشور داریم، 
اما سهم صادرات آن ها بیشتر از ۲ میلیون دار در سال نیست. 
این صنایع کوچک باید به حلقه های بزرگ تر متصل شوند تا 
کارایی صادرات آنها بهتر شــود. دو پروژه بزرگ پتروشیمی و 
صادرات معدنی مجموعا ۲۰ میلیارد دار از ۴۵ میلیارد دار سبد 

صادراتی کشور را تشکیل می دهند.

عقب ماندگى در تکنولوژی تولید كااهای صادراتى ��
در همین ارتباط محمدرضا مودودی، سرپرست سازمان توسعه 
تجارت ایران در گفتگو با ایســنا، اظهار کرد: برای آنکه بتوان 
به افزایش میزان کااهای صادراتی و افزایش تنوع آنها فکر 
کرد، باید به یک سوال مهم پاسخ داد که امروز اقتصاد ایران 
صادرکننده چه نوع کاایی اســت؟ آیا ما کااهایی را صادر 
می کنیم که از فن آوری های نوین برخوردارند یا همچنان در 
ســطح پایین و متوسط باقی مانده ایم. متأسفانه بررسی های 
ما نشــان می دهد ســطح تکنولوژی به کار رفته در کااهای 
صادراتی ایران از سطح جهانی سال ۱۹۹۸ نیز پایین تر است. وی 
ادامه داد: برای آنکه بدانیم کااهای ایرانی تا چه حد در بازار یک 
کشور نفوذ کرده اند، باید ببینیم وقتی کشور مقصد برای تولید 
همین کااها برنامه ریزی کند، چقدر زمان نیاز خواهد داشت تا 
برای کاای ایرانی، جایگزین بسازد. سرپرست سازمان توسعه 
تجارت ایران با اشاره به تجربه ایران در سال های جنگ، تصریح 
کرد: ما در آن سال ها کااهایی همچون رب گوجه فرنگی یا 
ماکارونی وارد می کردیم اما امروز حتی در این حوزه صادرکننده 
نیز هستیم. آیا کشورهای اروپایی که این کااها را به ما صادر 
می کردند، بعد از قطع این صادرات ورشکســت شــدند یا با 
برنامه ریزی برای بهبود سطح کیفی کااهای صادراتی شان، 
همچنان در این حوزه باقی ماندند؟ مودودی افزود: همانطور که 
از چند ماه قبل دیدیم که عراق واردات برخی کااها را به منظور 
تولید آنها در داخل ممنوع کرد، در آینده نیز با چنین تجربه هایی 
روبه رو خواهیم شد و اگر نتوانیم سطح فن آوری کااهایمان را 
باا ببریم، به راحتی از این بازارها حذف خواهیم شد. به گفته 

وی، تجربه کاهش بازار صادراتی ایران در حوزه سیمان نمونه ای 
مناسب برای این فضا است. ایران زمانی بزرگترین صادرکننده 
سیمان در جهان بود اما امروز با تغییر فضای بازار، عماً حفظ آن 
جایگاه دیگر ممکن نیست. سرپرست سازمان توسعه تجارت 
ایران با بیان اینکه صادرات ایران باید به سمتی برود که کااهای 
صادراتی به راحتی و در کوتاه مدت قابل جایگزینی نباشند، گفت: 
تا وقتی مواد اولیه و کااهای میانی، تولید و صادر می کنیم باید 
منتظر باشیم که در زمانی کوتاه جایگزینی برای کااهایمان 
پیدا شود اما اگر در حوزه فن آوری رشد کنیم، دیگر این تهدید 

وجود نخواهد داشت.
سهم 2 درصدی صادرات از تسهیات بانکى ��

در همیــن حــال مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات گفت: 
متاســفانه در حال حاضر میزان ســهم صادرات از تسهیات 
بانکی تنها ۲ درصد است که با توجه به شرایط موجود و ضرورت 
توسعه صادرات قابل قبول نیست. افروز بهرامی در گفتگو با 
تسنیم، با اشاره به سهم پایین تسهیات به بخش صادرات از 
تســهیات بانکی کشور اظهار کرد: متاسفانه در حال حاضر 
میزان ســهم صادرات از تسهیات بانکی  تنها ۲ درصد است 
که با توجه به شرایط موجود و ضرورت توسعه صادرات قابل 
قبول نیســت در همین راستا مذاکرات متعددی با بانک های 
کشــور صورت گرفته و تاش می کنیم ســهم صادرات را از 
مانده تســهیات افزایش دهیم در عین حال برای ورود موثر 
صندوق ضمانت صادرات به بازار سرمایه برنامه ریزی کرده ایم. 
رئیس صندوق ضمانت صادرات ایران افزایش ســهم تامین 
منابع مالی صادراتی از سیســتم بانکی را یکی از مهم ترین 

برنامه های صندوق ضمانت صادرات دانست. وی همچنین 
تمرکــز و عمق دهــی به بازار اوراق بدهی را ازم عنوان کرد و 
افزود: متاسفانه بازار اوراق بدهی در ایران بازاری نوپا و کم عمق 
است؛ از آنجا که توسعه بازار اوراق بدهی از طریق متنوع سازی 
منابع ایجاد اعتبار و تأمین مالی در اقتصاد و افزایش شفافیت بازار 
مالی در نهایت به تقویت رشد اقتصادی منجر می شود، آمادگی 
داریم به عنوان ضامن در انتشار اوراق بدهی برای تامین مالی 
پروژه هــای صادراتی ورود کنیم و در جهت تعمیق و افزایش 
سهم بازار سرمایه در تأمین مالی اقتصاد گام برداریم. بهرامی 
در پایان خاطرنشــان کرد: باعث افتخار است که اعام کنیم 
علی رغم وجود مشکات و موانع فراوان در مسیر صادرات، به 
دلیل اعتبارسنجی دقیق و مدیریت ریسک کارآمد در صندوق 
ضمانت صادرات، متوسط ده ساله نسبت خسارت صندوق که 
معادل نسبت معوقات بانکی است، ۶ درصد می باشد. این نسبت 

در مقایسه با NPL سیستم بانکی کم تر از ۵۰ درصد است.
صادركنندگان تشنه اختصاص مشوق های صادراتى ��

در همین ارتباط عدنان موسی پور، عضو کمیسیون صادرات 

اتاق بازرگانی در گفتگو با خبرنگار روزنامه »شروع« درخصوص 
مشــکات عمده صادرکنندگان در بازار های جهانی گفت: 
امســال با افزایش حدود دو برابری وزن صادرات )۴۰ میلیون 
تن( توانسته ایم همان مبلغ ارزی مدت مشابه در سال گذشته 
را بدســت بیاوریم. این عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
اضافه کرد: از نیمه دوم سال ۹۷ وضعیت صادرات با رفع برخی 
مشکات بهتر شده است و صادرکنندگان به امید فتح بیشتر 
بازار های بین المللی تاش می کنند. عضو کمیسیون صادرات 
اتاق بازرگانی شرایط کشور را نیاز بیشتر به ارز، توصیف کرد 
و ادامه داد: اگر مشکات صادرات در بخش مختلف از جمله 
حمل و نقل مرتفع شود شاهد رونق بیشتر صادرات خواهیم بود. 
موسی پور تاکید کرد: مشوق های صادراتی کمک بسزایی به 
رفع مشکات صادرکنندگان می کند و تسهیات ارزان قیمت تر 
می تواند تولید و صادرات کشور را توسعه دهد. به گفته این عضو 
هیات نمایندگان اتاق بازرگانی؛ در گذشــته صادرات خدمات 
فنی مهندســی، ارزآوری خوبی برای کشور داشت اما اکنون 

مشوق های خود را از داده و صادرات آن محدود شده است.

صادرکنندگان تشنه مشوق های صادراتی
»شروع« از اولویت های برنامه ریزی برای دستیابی به اهداف صادراتی گزارش می دهد

بررسی آمارهای منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از افت تولید دو خودروساز 
بزرگ کشــور در ســه ماهه نخست امســال در مقایسه با مدت مشابه پارسال است، به 
طوری که ایران خودرویی ها بهار ۹۸ را با کاهش ۳۸.۷ درصدی و سایپایی ها با کاهش 
۳۱.۸ درصدی به پایان بردند. برپایه این گزارش، گروه صنعتی ایران خودرو در مدت 
یاد شــده ۸۸ هزار و ۶۸۳ دســتگاه خودروی ســواری تولید کرد که در مقایسه با پارسال 
۳۸.۳ درصد کاهش نشــان می دهد. همچنین تولید ۲۴۵ دســتگاه وانت، حاصل کار 
آبی پوشان جاده مخصوص در بهار ۹۸ بود که در مقایسه با مدت مشابه پارسال افت ۸۳ 
درصدی نشان می دهد. گروه صنعتی ایران خودرو در این مدت موفق به تولید ون نشد 
و عدد صفر در مقابل آن قرار گرفت. با این حال، در سه ماهه نخست امسال ۴۷دستگاه 
مینی بوس، میدل باس و اتوبوس و ۳۴۴ دستگاه کامیونت، کامیون و کشنده در ایران 
خودرو تولید شد که به ترتیب رشد ۱۴.۶ درصدی و افزایش ۲.۱ درصدی داشته است.
بررســی آمارهای یاد شــده نشان می دهد، در این مدت ۱۰۰ هزار و ۶۰۷ دستگاه انواع 
خودرو در گروه خودروســازی ســایپا تولید شــد. این آمار در مقایسه با پارسال کاهش 

۳۱.۸ درصدی نشــان می دهد. تولید ۸۹ هزار و ۹۱۳ دســتگاه خودروی سواری حاصل 
کار نارنجی پوشان جاده مخصوص در بهار ۹۸ بود که افت ۳۴.۲ درصدی در مقایسه 
با مدت مشــابه پارســال نشان می دهد. در سه ماهه نخست امسال تنها دو دستگاه ون 
در سایپا تولید شد که در مقایسه با ۲۳ دستگاه ونی که در بهار پارسال تولید کرده بود، 
کاهش ۹۱.۳ درصدی داشــته اســت. تولید وانت در سایپا اما برخاف سایر گروه های 
خودرویی با رشــد ۱۱.۱ درصدی به ۱۰ هزار و ۵۹۰ دســتگاه در مقایســه با ســه ماهه 
نخســت پارســال رسید. این گروه خودروسازی در مدت یاد شده توفیقی در تولید مینی 
بوس، میدل باس و اتوبوس نداشت و عدد صفر در مقابل جدول تولید این محصوات 
قرار گرفت. تولید کامیونت، کامیون و کشنده از سوی نارنجی پوشان نیز در این مدت 
با کاهش ۹۲.۲ درصدی به ۱۰۲ دســتگاه رســید. آنطور که ایرنا گزارش داده، بررســی 
آمارهای منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از تولید ۱۹۷هزارو۷۷۷ دستگاه 
انواع خودرو در ســه ماهه نخســت ســال ۹۸ و کاهش ۴۰.۸ درصدی آن در مقایسه با 

مدت مشابه پارسال است.

با هدف رونق تولید صنایع کوچک و متوسط ۲۰۰ هزار میلیارد ریال سال جاری به 
این واحدها پرداخت می شــود. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در قالب 
تبصــره ۱۸ ایحــه بودجه برای رونق تولید ۱۰۰ هزار میلیارد ریال از محل صندوق 
توســعه ملی و ۱۰۰ هزار میلیارد ریال از منابع داخلی بانک ها به واحدهای کوچک 
و متوســط تولیدی پرداخت می شــود. محســن صالحی نیا در همایش صنعتگران 
شهرســتان ســبزوار افزود: این تسهیات در سه محور سرمایه در گردش، نوسازی 
صنایــع و طرح هــای دارای پیشــرفت فیزیکی بیــش از ۶۰ درصد پرداخت خواهد 
شــد. وی اظهار داشــت: واحدهای تولیدی در این ســه محور بر مبنای ظرفیت ها با 
ثبت درخواســت در ســامانه بهین یاب و تأیید در کارگروه تســهیل مراکز استان ها 
برای پرداخت به بانک ها معرفی می شــوند. مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و 

شهرک های صنعتی ایران گفت: ۴۰۰ ناحیه صنعتی در کشور در حال فعالیت است 
و امســال نیز ۳۵ ناحیه به بهره برداری می رســد و توســعه نواحی صنعتی بر حسب 
ظرفیت ها و قابلیت های مناطق با توجه به رشــد ســرمایه گذاری و تقاضاها صورت 
می گیرد. صالحی نیا افزود: حدود ۱۱ هزار واحد تولیدی در شــهرک های صنعتی 
کشــور راکد و نیمه فعال اســت که احیای ۲ هزار واحد در دســتور کار قرار دارد و در 
ســه ماه نخســت امســال با بازگشت ۱۳۰ واحد به چرخه تولید ۹ هزار فرصت شغلی 
پایدار شــده اســت. عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس نیز در این آئین گفت: 
زیرساخت های توسعه صنعتی و تولید با همت مسئوان در شهرستان سبزوار فراهم 
شده و باید از سرمایه گذاران بومی برای احداث واحدهای صنعتی و تولیدی شهرستان 
دعوت شود. رمضانعلی سبحانی فر با تاکید بر لزوم تقویت بخش بازرگانی شهرستان 
سبزوار، افزود: مجوز استقرار اداره گمرک در سبزوار از سوی رئیس سازمان گمرک 
کشــور صادر شــده و پس از تهیه مکان این واحد تابســتان امسال مستقر می شود. 
وی اظهار داشــت: برای تقویت بخش بازرگانی ســبزوار، راه اندازی اتاق بازرگانی 
این شهرستان ضروری است و با ایجاد آن ارتباط مؤثری با کشورهای دیگر برقرار 
و زمینه های صادرات انواع تولیدات و محصوات شهرســتان فراهم می شــود. وی 
ادامه داد: همچنین زیرســاخت های ایجاد منطقه ویژه اقتصادی ســبزوار شامل آب، 
برق و دیوارکشی در حال انجام است. دیگر نماینده مردم سبزوار نیز با اشاره به رشد 
صنعت در این شهرستان گفت: از ابتدای امسال تاکنون ۳۸ جواز تأسیس صنعتی با 
سرمایه ثابت ۸۱۴ میلیارد ریال در این شهرستان صادر شده است. حسین مقصودی 
افزود: سال گذشته نیز ۱۶ معدن با سرمایه گذاری ۸۴ میلیارد ریال و اشتغال ۹۷ نفر 

در این شهرســتان فعال شده است.

رئیــس مرکــز ملی فرش ایران در جلســه احیای بــازار فرش ایران در چین گفت: 
مهم ترین برنامه این مرکز حفظ بازارهای موجود و توســعه بازارهای هدف اســت. 
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، نشست رئیس مرکز ملی فرش ایران با 
نایب رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و چین در مرکز ملی فرش ایران برگزار 
شــد. در این نشســت، فرشته دســتپاک با بیان این که مهم ترین برنامه این مرکز 
حفظ بازارهای موجود و توســعه بازارهای هدف می باشــد، افزود: در این رویکرد 
ورود بــه بازاهــای جهانی و افزایش حضور فعاان فرش دســتباف ایران در بازار 
کشــورهای شــرق آسیا، در اولویت بوده است. مجیدرضا حریری نایب رییس اتاق 
بازرگانی ایران و چین ضمن توضیح چگونگی توسعه صادرات فرش دستباف ایرانی 

و بررسی راهکارهای عملی تعامل با بازار چین و ویژه هنگ کنگ چنین بیان کرد: 
در ابتدا باید شناســایی ویژگی های منحصر به فرد فرش دســتباف ایران در کشور 
چین دنبال شــود. عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی در ادامه توضیحات کاملی 
درخصوص ظرفیت های ســرمایه گذاری در کشــور چین بویژه گسترش مناسبات 
اقتصادی و تجاری در حوزه فرش دســتباف ارائه نمود. براســاس این گزارش مقرر 
شــد میز فرش چین که به مدت چهار ســال متوقف شــده بود با حضور فعاان و 
ذی نفعان احیا شود و نشست میز کشورهای مختلف برای بازارهای هدف صادراتی 
 فرش دســتباف به منظور شناســایی زمینه های ورود و توســعه روابط دو جانبه در

 دستور کار قرار گیرد.

خودروسازان بهار ۹۸ را کاهشی به پایان بردند

پرداخت ٢۰۰ هزار میلیارد ریال به واحدهای تولیدی

توسعه بازارهای هدف در دستور کار مرکز ملی فرش
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آگهى فقدان سند مالکیت
آقای محمدرضا فوادی وکیل مالک پاک نوراله فوادی با استناد به وکالتنامه ۱۳۳۴۴۹ 
مورخ ۹۸/۰۴/۱۱ و باستناد ۲ برگ استشهاد محلی که به امضا شهود و بگواهی دفترخانه 
شماره ۷ گرمسار رسیده مدعی میباشد که سند مالکیت ششدانگ پاک ۴۹/۵۲ واقع در 
بخش قریه محمدآباد گرمسار مورد ثبت ---جلد ۳۸ صفحه ۷۷ بعلت جابجایی مفقود 
و مالک درخواست صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد ماده ۱۲۰ 
آئیننامه قانون ثبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک 
مرقوم یا وجود اســناد مالکیت مذکور نزد خود می باشــد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف 
مدت ده روز اعتراض خود را به ضمیمه اصل ســند مالکیت باین اداره تســلیم و رســید 
دریافت نماید تا مورد رسیدگی قرار گیرد در غیراینصورت پس از انقضای مدت مذکور 
و نرســیدن واخواهی و در صورت اعتراض اصل اســناد ارائه نشــود نسبت به صدور سند 
مالکیت المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد. شماره چاپی سند ۵۵۲۰۱۸- ۳۷۶ م الف

حسن رامه- رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان گرمسار

)) آگهى موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى و 
ساختمان های فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى دهگان ((

برابر آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد ســند رســمی مستقر در واحد ثبتی دهگان اســتان کردستان تصرفات مالکانه 
و بامعــارض متقاضیــان محرز گردیده اســت. لذا مشــخصات متقاضیان و اماک 
مورد تقاضا به شــرح ذیل به منظور اطاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود. در صورتی که اشخاص ذینفع به آراء اعام شده اعتراضی داشته باشند باید 
از تاریخ انتشار آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان 
دهگان تســلیم و رســید اخذ نمایند.معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی نمایند و گواهی تقدیم دادخواســت 

را بــه ایــن اداره تحویل دهد. بدیهی اســت در صورت عــدم وصول اعتراض یا عدم 
ارائه گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی در مهلت قانونی طبق مقررات ســند 

مالکیت صادر خواهد شد.
۱- آقــای علــی احمــدی نیاز فرزند محمود ش.ش ۲۶ کد ملی ۵۵۸۹۷۶۲۴۲۱  صادره 
از دهگان در ششــدانگ یک باب ســاختمان به مســاحت ۱۸۸/۳۱ متر مربع  از پاک 
اصلی۵۴  واقع در بخش ۴ ئیاق کردستان خریداری از مالک رسمی آقای ایلخان غفوری

۲-  خانم فراست شاپوری فرزند محمد ش.ش ۳۸۱ کد ملی ۵۵۸۹۲۳۸۰۵۶  صادره از 
دهگان در ششــدانگ یک باب ســاختمان به مساحت ۷۹ متر مربع  از پاک اصلی۵۴  

واقع در بخش ۴ ئیاق کردستان خریداری از مالک رسمی آقای ایلخان غفوری
۳- آقــای رحیــم خالدیان فرزنــد عزت اله ش.ش ۶ کد ملی ۳۸۰۱۳۵۸۷۵۵  صادره از 
دهگان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۸/۲ متر مربع  از پاک اصلی۵۴  

واقع در بخش ۴ ئیاق کردستان خریداری از مالک رسمی آقای حبیب اله نصیری

۴- خانم آمینه رحیمی فرزند موســی ش.ش ۷۲۳ کد ملی ۵۵۸۹۳۴۴۹۸۰  صادره از 
دهگان در ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم زار به مســاحت ۱۳۳۱۹/۹۵ متر 
مربع  از پاک اصلی۵۴  واقع در بخش ۴ ئیاق کردســتان خریداری از مالک رســمی 

آقای موسی رحیمی
۵- خانم کبری رحیمی فرزند موســی ش.ش ۸۲۹ کد ملی ۵۵۸۹۳۴۶۰۴۵  صادره از 
دهگان در ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم زار به مســاحت ۱۳۳۱۹/۹۵ متر 
مربع  از پاک اصلی۵۴  واقع در بخش ۴ ئیاق کردســتان خریداری از مالک رســمی 

آقای موسی رحیمی
تاریخ انتشار نوبت اول : ۹۸/۴/۲۲
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۹۸/۵/۵

رئیس ثبت اسناد و اماک دهگان  – سید زاهد دست گشاده
م الف / ۹۸/۳۹

میز خبر
 تداوم همکاری بانک قرض الحسنه 

رسالت و وزارت ورزش وجوانان
مدیرعامل بانک قرض الحســنه رسالت برتداوم 
همــکاری بــا وزارت ورزش وجوانان در ســال 
جــاری تاکید کرد.به گزارش روابط عمومی بانک 
قرض الحســنه رسالت، محمدحسین حسین زاده 
بــا حضور در اولین نشســت صمیمی وزیرورزش 
وجوانان با فعاان صنعت ورزش گفت: در همکاری 
با این وزارتخانه بااعطای تسهیات خرد در بحث 
جوانان، تولیدات خردوخانگی را محور قرار دادیم.
وی بابیــان اینکه محصواتــی که جوانان تولید 
می کنند به مصرف جامعه ورزش می رســد، افزود: 
هدف ما تولید درشــهرهای کوچک وروســتاها و 
مصرف در کانشهرها است.حسین زاده با تاکید بر 
گسترش همکاری های دومجموعه اظهارداشت: 
این همکاری از اواســط سال گذشته کلید خورده 

و درسال جاری با قوت بیشتری ادامه می یابد.

 سفر تیم اقتصادی کشور 
به ایام

مدیرعامــل بانک ملــی ایران به همراه جمعی از 
مدیران اقتصادی کشــور به دعوت استاندار ایام 
به منظور بررسی راهکارهای توسعه منطقه به این 
استان سفر کردند.به گزارش روابط عمومی بانک 
ملی ایران ،بررســی موانع ســرراه اقتصاد استان 
وارائــه راهکارهای ازم بــرای رونق اقتصادی 
واشــتغال از مهــم ترین اهــداف حضور این تیم 
اقتصــادی در ایام اســت . اســتاندار ایام نیز 
حضور هیأت مدیران اقتصادی کشــور به ایام 
را فرصتی مناســب و کم ســابقه برای رفع موانع 
توســعه اقتصادی استان وارائه راهکارهای ازم 
برای رونق اقتصادی عنوان کرد. قاسم سلیمانی 
دشتکی  گفت: متناسب با شرایط و نیازهای استان 
از ایــن مدیران بــرای حضور درایام و کمک به 
توسعه استان دعوت کرده است. این مدیران قرار 
اســت فردا در جلسه مشترک اقتصاد مقاومتی و 
نیز نشســت شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
ایام با موضوع طرح و بررسی مشکات اجرایی 
طرح های کان اســتان شــرکت کنند. استاندار 
ایام و شــماری دیگر از مسئوان استانی  عصر 
امروز  در فرودگاه شــهدای مرکز اســتان از این 
میهمانان اســتقبال کردند. اعضای این هیأت با 
همراهی استاندار و دیگر مسئوان ایام به عنوان 
اولین برنامه این سفر از فرودگاه به مزار شهدای 
گمنام ایام رفتند و به مقام ارجمند این شــهدای 

گرانقدر ادای احترام کردند.

 امضای تفاهم نامه اعتباری
 بانک سامان و دانشگاه علوم 

پزشکی ایران
بانک ســامان با امضای تفاهم نامه ای با دانشگاه 
علوم پزشــکی ایران، به اعضای هیات علمی و 
پرسنل این دانشگاه تسهیات ارائه می کند. بانک 
ســامان با امضای تفاهم نامه ای با دانشگاه علوم 
پزشــکی ایران، به اعضای هیات علمی و پرسنل 
این دانشــگاه تسهیات ارائه می کند. به گزارش 
تجارت نیوز، بر اساس این تفاهم نامه که به امضای 
رضا شیرین گوهریان، مدیر اعتبارات خرد و صنفی 
و رسول کوهپایه زاده رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
ایران رسید، بانک سامان برای پرداخت تسهیات 
به کلیه اعضای هیات علمی، کارکنان و مدیران 
مراکز درمانی تحت پوشش این دانشگاه بر اساس 
مفاد تفاهم نامه، اعام آمادگی کرد. گفتنی است، 
در این نشســت شیرین گوهریان امکانات بانک 
ســامان برای همکاری بیشــتر با دانشگاه علوم 
پزشکی ایران در حوزه های مختلفی همچون ارائه 
تسهیات، خدمات کارگزاری، خدمات سرویس 
پرداخت، خدمات بیمه ای، نصب دســتگاه های 
خودگردان در مراکز تحت پوشــش دانشــگاه و 
افتتاح انواع حساب برای کارکنان این دانشگاه را 
تشــریح کرد و آقای کوهپایه زاده ضمن استقبال 
از مطالب عنوان شــده، آمادگی دانشگاه را جهت 

توسعه همکاری های فی مابین اعام کرد.

تمدید عرضه اوراق گواهی سپرده 
۱۸ درصدی در بانک پارسیان

عرضه اوراق گواهی سپرده مدت دار ریالی بانک 
پارسیان، تا روز پنج شنبه ۲۷ تیرماه تمدید شد.به 
گــزارش روابط عمومی بانک پارســیان، فروش 
اوراق گواهی ســپرده یکساله با نام و الکترونیکی 
)از طریق ســامانه ســیما( با مجوز بانک مرکزی 
جمهوری اســامی ایران با نرخ ســود ۱۸ درصد 
علی الحساب و قابل پرداخت در مقاطع ماهانه و 
با نرخ بازخرید ۱۰ درصد ســاانه قبل ازسررسید 
خواهــد بود.هموطنان عزیز می توانند برای بهره 
مندی از این فرصت ســرمایه گذاری استثنایی از 
روز شنبه ۲۲ لغایت پنج شنبه ۲۷ تیرماه به شعب 

بانک پارسیان در سراسر کشور مراجعه نمایند.

محسن کریمی، رییس اداره کل نقدینگی و خزانه داری بانک مسکن از پیش ثبت نام 
گروهی از مشتریان بانک مسکن در »باشگاه مشتریان سجام« خبر داد و گفت: این 
افراد به زودی پیامکی در این خصوص دریافت می کنند.محسن کریمی در گفت وگو 
با پایگاه خبری بانک مسکن-هیبنا، با بیان اینکه اطاعات سرمایه گذاران در صندوق 
ره آورد آباد مسکن چندی پیش در باشگاه مشتریان سجام بارگزاری شده و مشکلی 
از بابت این گروه از مشتریان بانک مسکن که مشمول ثبت نام در سجام هستند، 
وجود ندارد، اظهار کرد: در حال حاضر اولویت بانک مسکن ثبت نام سپرده گذاران 
ممتاز بانک مســکن در ســجام است؛ چراکه تنها در این صورت این افراد می توانند 
اوراق حق تقدم استفاده از تسهیات مسکن را که به عنوان بخشی از سود به آنها 

تعلق می گیرد، از طریق بازار سرمایه به فروش برسانند.کریمی با بیان اینکه اطاعات 
هویتی این گروه از مشتریان نیز ظرف چند روز گذشته در باشگاه مشتریان سجام 
توسط بانک مسکن بارگذاری شده است، گفت: ظرف یکی دو روز آینده پیامکی برای 
این مشتریان ارسال خواهد شد و به آنها اعام می شود که از طریق لینک »باشگاه 
مشتریان سجام« که در متن پیامک آمده، نسبت به تکمیل اطاعات خود و در واقع 
تکمیل ثبت نام اقدام کنند.رییس اداره کل نقدینگی و خزانه داری بانک مسکن با 
بیان اینکه به دلیل برخی مشکات از جمله عدم فعالیت دفاتر پیشخوان در برخی 
شهرستان ها، هنوز مرحله دوم ثبت نام در سجام که مراجعه حضوری به این دفاتر 
برای احراز هویت است، الزامی نشده است، در عین حال گفت: در حال پیش بینی 

تمهیداتی هستیم تا در آینده نزدیک بتوانیم خدمات مربوط به مرحله احراز هویت را 
نیز در برخی از شعب منتخب در سراسر کشور انجام دهیم تا ثبت نام مشتریان بانک 
مسکن که سپرده گذار ممتاز بوده و به این خاطر با بازار سرمایه در ارتباط هستند، در 
سجام کامل شود.وی با بیان اینکه حدود ۳۷۰ هزار سپرده گذار ممتاز بانک مسکن 
در سراسر کشور  که از ابتدای سال گذشته به آنان اوراق ممتاز تخصیص یافته است، 
باید نسبت به ثبت نام در سامانه سجام اقدام کنند، اظهار کرد: برخی با این تصور که 
ثبت نام در سامانه مذکور برای آنها بار مالیاتی دارد، از ثبت نام خودداری می کنند؛ در 
حالی که این نگرانی ها صحیح نیست و البته شرط هر گونه تبادل با بازار سرمایه از 

این پس ثبت نام در سامانه یاد شده است. 

 پیش ثبت نام سپرده گذاران ممتاز در »سجام«

بورس

 عرضه ۸۶۹ میلیون سهم 
دولتی در هفته جاری

بورس و فرابورس در هفته جاری شاهد عرضه 
۸۶۹ میلیون ســهم دولتی توســط سازمان 
خصوصی سازی هستند. به گزارش خبرنگار 
ایبنِــا، تعداد ۸۶۹ میلیــون و ۲۷۹هزارو۶۴۶ 
سهم دولتی در هفته پیش رو توسط سازمان 
خصوصی ســازی در بــورس اوراق بهادار و 
فرابــورس ایران عرضه خواهد شــد. بر این 
اساس بلوک ۱۷.۳۴ درصدی بیمه البرز شامل 
۶۳۹ میلیون و ۵۶۷ هزار و ۷۷۷ سهم به صورت 
نقد، توســط این سازمان از طریق کارگزاری 
بانــک ملــی ایران در امــروز)۲۲ تیرماه( در 
بــورس اوراق بهادار عرضه خواهد شــد.این 
بلــوک بیمه ای به قیمــت تابلوی بورس در 
روز عرضه)معادل قیمت بســته شــدن تابلو 
در روز قبــل از عرضه( بــه اضافه ۲۰ درصد 
بــه شــرط آن که از مبلــغ ۱۵۸۱ ریال کمتر 
نباشــد، و همچنین ارزش کل پایه یک هزار 
و ۹۶ میلیارد و ۵۳۰ میلیون و ۶۵۵ هزارو ۴۳۷ 
ریال در حالی در بورس عرضه می شــود که 
مبلغ سپرده شرکت در مزایده آن ۱۰۹ میلیارد 
و ۶۵۳ میلیــون و ۶۵ هزار و ۵۴۴ ریال تعیین 
شــده است.عاوه بر این بلوک ۲۰ درصدی 
ســهام شرکت پاایش نفت شیراز نیز شامل 
یک میلیــون و ۲۷ هــزار و ۵۴۹ ســهم این 
شــرکت قرار اســت به صورت نقــد در روز 
دوشــنبه)۲۴تیرماه( توسط کارگزاری بانک 
پارســیان در فرابورس ایران عرضه شود. هر 
ســهم این شــرکت نیز برای این واگذاری به 
قیمت تابلوی فرابورس در روز عرضه )معادل 
قیمت بسته شدن تابلو در روز قبل از عرضه( 
بــه اضافه ۲۰ درصد به شــرط آن که از مبلغ 
۳۵ هزار و ۵۰۰ ریال کمتر نباشد، و نیز قیمت 
کل پایه ۷ هزار و ۲۹۵ میلیارد و ۵۵۹ میلیون و 
۵۶۰ هزار ریال واگذار می شود. ضمن این که 
سپرده شــرکت در مزایده سهام این شرکت 
پاایشــی هم ۷۲۹ میلیــارد و ۵۵۵ میلیون و 
۹۵۶ هزار ریال عنوان شــده است.بلوک ۲۰ 
درصدی ســهام شرکت پاایش نفت اوان 
نیز که ۲۲۸ میلیون و ۶۸۴ هزار و ۳۲۰ سهم 
این شرکت را شامل می شود، به صورت نقد و 
از طریق کارگزاری آگاه در روز سه شنبه)۲۵ 
تیرماه( روی میز فرابورس می رود.هر ســهم 
این شــرکت هم به قیمت تابلوی فرابورس 
در روز عرضه )معادل قیمت بسته شدن تابلو 
در روز قبــل از عرضه( به اضافه ۲۰ درصد به 
شرط آن که از مبلغ ۲۹ هزار و ۱۱۶ ریال کمتر 
نباشد، و همچنین به قیمت کل پایه ۶ هزار و 
۶۵۸ میلیارد و ۳۷۲ میلیون و ۶۶۱ هزار و ۱۲۰ 
ریال، با سپرده شرکت در مزایده ۶۶۵ میلیارد 
و ۸۳۷ میلیون و ۲۶۶ هزار و ۱۱۲ریالی واگذار 

می شود.

اعام زمان عرضه اولیه سهام   
پتروشیمی نوری

بــورس تهران با انتشــار یک اطاعیه اعام 
کرد: عرضه اولیه ســهام شرکت پتروشیمی 
نــوری امروز شــنبه ۲۲ تیر ماه ۹۸ در بورس 
تهران انجام می شود.به گزارش شبکه خبری 
اقتصــاد و بانک ایــران ، در اطاعیه بورس 
تهــران آمده کــه تعداد ۳۰۰ میلیون ســهم 
معادل ۱۰ درصد از ســهام شرکت پتروشیمی 
نوری روز شنبه ۲۲ تیر ماه به عنوان پانصد و 
بیست و چهارمین شرکت پذیرفته شده برای 
اولین بار پس از پذیرش و درج نام شرکت در 
فهرســت شرکت های پذیرفته شده در بورس 
اوراق بهــادار تهران در بخش «محصوات 
شیمیایی« گروه » تولید مواد شیمیایی پایه«و 
طبقه» تولید مواد شیمیایی پایه به جز کود« در 
فهرست نرخ های بازار دوم و در نماد »نوری« 
به شــیوه ثبت ســفارش جهت کشف قیمت 

عرضه اولیه می شود.

 گام مهم بانک ملت و صندوق ضمانت صادرات ایران برای رونق صادرات
 با امضای تفاهمنامه ای برداشته شد:

بانک ملــت و صندوق ضمانت صادرات ایران 
بــا هدف افزایش ســهم صــادرات از مجموع 
تســهیات اعطایی بانک با پوشش صندوق، 
معرفی خدمات و محصوات صندوق از سوی 
بانک و همچنین معرفی مشتریان صادراتی از 
سوی صندوق به بانک، تفاهمنامه همکاری امضا 
کردند.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، بر 
اساس این تفاهمنامه که به امضای دکتر محمد 
بیگدلــی مدیرعامل بانک ملــت و دکتر افروز 
بهرامــی مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات 
رسید، طرفین در زمینه های مختلف به ویژه در 
راستای توسعه و رونق صادرات و همچنین امور 
بازار سهام، با یکدیگر همکاری خواهند داشت.

مدیرعامل بانک ملت در مراســم امضا و تبادل 
این تفاهمنامه، آن را یک تفاهم خوب در راستای 
تسهیل امور صادراتی کشور  به ویژه در شرایط 
تحریم خواند و اظهار امیدواری کرد که با عملیاتی 
شــدن مفاد این تفاهمنامه، تولید، صادرات و در 
نهایت اشتغال کشور بهبود پیدا کند.دکتر محمد 
بیگدلی با بیان این نکته که تجربه کشورهای 
صنعتی نشان می دهد که توسعه از محل رونق 
تولید صورت گرفته اســت، یادآور شد: صادرات 
یکی از مولفه های اثرگذار در رونق تولید، است 
و به عبارت دیگر تولید و صادرات، ازم و ملزوم 
هم هستند و تولید محصوات با کیفیت، مسیر 
صادرات را هموار می کند.وی با تاکید بر این نکته 
که با افزایش صادرات محصوات، تولید نیز جان 
بیشتری خواهد گرفت، خاطرنشان کرد: صندوق 

ضمانت صادرات ایران از نهادهای تاثیرگذار در 
خلق اقتصاد بین الملل اســت و امیدواریم که 
تفاهمنامــه مذکور باعث رونق تولید، صادرات 
و اشتغال کشور شــود.مدیرعامل بانک ملت، 
استراتژی اصلی این بانک را حمایت از تولید و 
اشــتغال عنوان کرد و گفت: توسعه صادرات، از 
ابزارهای مهم در راستای تحقق این استراتژی 
است و امیدواریم که با انعقاد تفاهمنامه با صندوق 
ضمانت صادرات، گام های مثبتی در راســتای 
افزایش ســهم صادرات از تســهیات بانکی 
که هم اکنون به شــدت پایین اســت، برداشته 
شــود.وی اظهار امیدواری کرد که بانک ملت 
نخستین بانکی باشد که نسبت به افزایش این 

نسبت اقدام می کند و اثرات این افزایش در رونق 
تولید و صادرات کشور دیده شود.دکتر بیگدلی 
با تاکید بر این نکته که تسهیات پرداختی باید 
امر صادرات را تســهیل کند و سختگیری های 
بی مورد در این زمینه وجود نداشته باشد، اظهار 
داشت: امیدواریم که با کمک صندوق ضمانت 
صادرات، مفاد این تفاهمنامه هرچه ســریع تر 
اجرایی شود و بانک ملت هم بتواند رتبه نخست 
را در اعطــای تســهیات به صادرکنندگان به 
خــود اختصاص دهــد.وی در عین حال اعام 
کــرد که بانــک ملت برای ارائه هرگونه کمک 
در راســتای تسهیات صادرات آمادگی کامل 
دارد و محدودیتی در این زمینه ندارد.دکتر افروز 

بهرامی، مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات 
ایران هم در ســخنانی از بانک ملت به عنوان 
یک بانک بســیار معتبر و بزرگ نام برد و اظهار 
داشت:  مدیریت این بانک در نظام بانکی کشور 
زبانزد است و ما خوشحالیم که همکاری با این 
بانک را شــروع کرده ایم و امیدواریم که اجرای 
این تفاهمنامه، منشاء خیر و برکت برای کشور 
باشد.وی با بیان این نکته که این تفاهمنامه با 
دقت و پس از ماه ها کار کارشناسی تدوین شده 
است، اظهار امیدواری کرد که تفاهمنامه مذکور 
با دقت هم عملیاتی شــود و به صادرات کشور 
کمک کند.مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات 
ایران، توسعه صادرات را مهم ترین ابزار در این 

جنگ اقتصادی خواند و گفت: تحریم ها بیش 
از هر چیز دیگری، تجارت و صادرات کشور را 
تحت تاثیر قرار داده است بنابراین صادرات، نوک 
پیکان مقابله با تحریم ها محسوب می شود.وی 
با اشاره به اثرگذاری صندوق ضمانت صادرات 
ایران در پوشش ریسک های سیاسی و تجاری 
صادرکنندگان، ادامــه داد: ماموریت صندوق 
این اســت که قراردادهای صادراتی را بیمه و 
نگرانی صادرکنندگان را از لحاظ برگشت منابع 
صادراتی، رفع کند.دکتر بهرامی با تاکید بر این 
نکته که صادرکننــدگان به تامین مالی ارزان 
قیمت نیاز دارند، یادآور شــد: صندوق ضمانت 
صــادرات با نظام بانکی در این زمینه همکاری 
دارد و ضمانتنامه صندوق، از وثایق مورد قبول 
بانک ها برای ارائه تسهیات به حساب می آید 
ولی متاسفانه سهم صادرات از مانده تسهیات 
بانکی، بســیار ناچیز است.وی اظهار امیدواری 
کــرد که تفاهمنامه یادشــده، به کوتاه کردن 
فرآیند اعطای تســهیات به صادرکنندگان 
کمــک کنــد و در حوزه تامین منابع مالی آنان 
به ویژه از طریق ابزارهایی همچون خرید دین، 
موثر باشد.بر اساس این گزارش، سعید نصری 
معــاون مدیرعامل، مســعود نصر اصفهانی و 
مجیــد ابراهیمی مدیران امور و علی محمدی 
مدیر شعب منطقه ۵ تهران بانک ملت و چند تن 
از مدیران ارشد صندوق ضمانت صادرات ایران 
نیز در مراسم امضا و تبادل این تفاهمنامه حضور 

داشتند.

درپی مطرح شــدن راه انــدازی بازار برتر در بورس 
اوراق بهــادار تهران، رئیس ســازمان بورس گفت: 
این سازمان در حال بررسی این موضوع است.شاپور 
محمدی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به اینکه آیا 
بازار برتر با دامنه نوســان ۱۰ درصد در بورس اوراق 
رونمایی خواهد شــد؟ اظهــار کرد: جمع بندی این 
موضوع را هنوز نداریم و باید آن را بررســی کنیم.
وی در پاسخ به اینکه در شورای عالی بورس درباره 
بازار پایه چه مباحثی مطرح شد، گفت: قانون جدید 
بازار پایه فرابورس را در جلسه اخیر بررسی کردیم، 
اما ازم اســت بررسی های تکمیلی انجام شود. در 
ادامه نظرات فعاان را بیشتر می گیرم که ان شاءاه 
اصاحاتی که رضایت فعاان هم همراهش باشد، 

رخ دهد.رئیس سازمان بورس در پاسخ به اینکه چه 
زمانی فروش تعهدی در بازار سرمایه ایران رونمایی 
می شود نیز گفت: درباره این موضوع OMS ها )نرم 
افزارهــای مدیریت ســفارش( باید کارهایی انجام 
دهنــد کــه به مدتی زمان نیــاز دارند تا تغییراتی در 
سیستم انجام دهند. فروش تعهدی در کمیته فقهی 
تأیید شــده و کارهای مربوط به راه اندازی آن انجام 
شده است. مدیریت فناوری بورس هم کارهای ازم 
را انجام داده و در حال حاضر نرم افزارهای مدیریت 

سفارش باید کارهای ازم را انجام دهند.
وارانت هنوز نهایى نشده است ��

محمــدی در پاســخ بــه اینکــه باتوجه بــه تأیید 
وارانت از ســوی کمیته فقهی، این ابزار چه زمانی 
رونمایی می شــود؟ اظهار کرد: وارانت هنوز نهایی 
نشــده اســت. کمیته فقهی وارانت را تأیید کرده اما 
دســتورالعمل های مربوط به این ابزار را نیز باید به 
کمیته فقهی ببریم که آن ها هم تأیید شــود.رئیس 
ســازمان بورس در پاســخ به اینکه آیا امسال هر دو 
ابزار وارانت و فروش تعهدی در بازار سرمایه ایران 
رو نمایی می شود؟ گفت: تاش می کنیم که امسال 

فروش تعهدی را داشته باشیم.

همزمان با دهه کرامت و در آســتانه میاد باســعادت 
علی بن موســی الرضا)ع(، عملیات احداث و بازسازی 
۲۱ مدرســه در مناطق ســیل زده کشور توسط بانک 
صادرات ایران آغاز شــد. به گزارش ایلنا، دبیر ســتاد 
خیرین مدرسه ســاز این بانک با اشاره به تاش های 
بانک صادرات ایران در راستای کمک رسانی به مناطق 
ســیل زده کشور، افزود: ستاد خیرین مدرسه ساز بانک 
صادرات ایران در راســتای کمک به ســیل زدگان و 
بازسازی مناطق آسیب دیده از سیل، بازسازی و احداث 
۲۱ مدرسه را در استان های گلستان و لرستان برعهده 
گرفته است.حمداله عظیمی ماسوله ادامه داد: از محل 
کمک هــای نقــدی کارکنان خیر ایــن بانک، پروژه 
احداث یک مدرسه ۱۲ کاسه در روستای آق قمیش 
اســتان گلســتان آغاز شــده و عاوه بر آن، ۵ مدرسه 
آســیب دیده از ســیل در استان گلستان نیز توسط این 
ستاد بازسازی و تجهیز می شود.وی خاطرنشان کرد: 
در راستای کمک به آماده سازی مدارس آسیب دیده از 
سیل در استان لرستان نیز، ستاد خیرین بانک صادرات 
ایران بازســازی و تجهیز ۱۵ مدرسه را برعهده گرفته 
اســت که در تاش هســتیم این مدارس تا آغاز سال 
جدید تحصیلی به بهره برداری برسند.وی تصریح کرد: 

این ســتاد تاکنون ساخت ۱۸ مدرسه در نقاط محروم 
کشور را در کارنامه خود دارد. عاوه بر این تعداد، یک 
مدرسه نیز در یکی از روستاهای استان زنجان در دست 
ســاخت است.ستاد خیرین مدرسه ساز بانک صادرات 
ایران پس از زلزله سال ۹۶ استان کرمانشاه نیز تاش و 
خدمات متعددی را صورت داد، به گونه ای که عاوه بر 
ساخت و تکمیل ۲۴۰ منزل مسکونی، چهار مدرسه در 
روستاهای چشمه نزار، تازه آباد، فاریاب و قلعه از توابع 
شهرســتان ثاث باباجانی و ۵ مدرسه در روستاهای 
گنجوره، گرگاوان، یک مجتمع فرهنگی و یک مدرسه 
علمیه و هنرستان البرز در مناطق آسیب دیده از زلزله از 
توابع شهرستان سرپل ذهاب توسط کارکنان و خیرین 

بانک صادرات ایران احداث شد.

عملیات احداث و بازسازی ٢١ مدرسه در مناطق سیل زدهبررسی راه اندازی بازار برتر در بورس 
دبیر ستاد خیرین مدرسه ساز بانک صادرات ایران خبر داد: رئیس سازمان بورس خبر داد

رئیــس بیمه مرکزی با بیان اینکه اتاق شیشــه ای در انتظار 
بیمه اســت، گفت: »کد یکتا« به عنوان ســند محکم اصالت 
بیمه نامه های صادره توسط شرکت های بیمه، میزان تقلب و 
تخلف را به شدت کاهش خواهد داد. به گزارش مهرغامرضا 
ســلیمانی، رئیس کل بیمه مرکزی گفت:استراتژی اصلی ما 
در بیمه مرکزی تکیه بر اصل شــفاف ســازی است. شفافیت 
عملکرد در گام نخست می تواند فضای غبارآلود مالی و اداری 
را از میان ببرد و در گام های بعد به کاهش تقلبات و تخلفات 
منتهی شود که این امر در نهایت به ارتقای یک سازمان منجر 
خواهد شد. شفاف سازی بدون بهره گیری از تجمیع اطاعات 
و قدرت تحلیل داده ها ممکن نیســت و انجام این فرایند به 
تجهیز شبکه های ارتباطی و استفاده از نیروی انسانی مجهز 
بــه علــم روز داده پردازی نیاز دارد. بیمه مرکزی در طی چند 
سال گذشته با تمرکز بر این موضوع توانسته به دستاوردهای 
درخشــانی دســت پیدا کند، هر چند که هنوز راه درازی پیش 

روی ما قرار دارد که با همت و حمیت نیروهای مبتکر، دلسوز 
و متخصص طی خواهد شد برای ایجاد مرکز جامع اطاعاتی 
در هر صنعت و سازمانی، تعامل تمامی بخش های آن صنعت 
و ســازمان الزامی اســت. آنچه مسلم است بدون جمع آوری 
اطاعات کامل و صحیح نمی توان به تحلیل های دقیق دست 
پیدا کرد. به عبارت دیگر اگر حتی یک شرکت بیمه ای هم در 
ورود اطاعات به ســامانه جامع صنعت بیمه کوتاهی کند در 
کار تحلیل و داده پردازی، مشکات جدی ایجاد خواهد شد. 
البته با تمهیداتی که صورت گرفته تمامی شرکت های بیمه در 
یک زمان بندی مشخص مشکات و موانع موجود را برطرف 
خواهند کرد و به زودی صنعت بیمه در یک اتاقک شیشه ای 

دوران جدیــد فعالیت خود را تجربه خواهد کرد.. صنعت بیمه 
مهمترین کاای ممکن – یعنی اعتماد – را عرضه می کند و 
به همین خاطر همواره در معرض قضاوت دیگران قرار دارد. 
شیوه خدمات رسانی، سرعت، دقت و صحت عملکرد صنعت 
بیمه می تواند در حفظ این اعتماد نقش اصلی را ایفا کند. بی 
تردید حفظ اعتماد عمومی تنها در چارچوب شفافیت عملکرد 
و حمایت از منافع تمامی ذینفعان امکان پذیر است. بهره گیری 
از فناوری های نوین در سرویس دهی به بیمه گذاران و محاسبه 
دقیق ریسک یک ضرورت آشکار است. کار اصلی صنعت بیمه 
پذیرش ریسک و مدیریت آن است و برای تسهیل در امر بیمه 
گری از تمامی ابزارهای مدرن و به روز دنیا اســتفاده خواهیم 

کــرد تــا رضایت حداکثری بیمه گران و بیمه گذاران را فراهم 
کنیم.تمرکز ما در بیمه مرکزی بر اســتقرار سامانه ارتباطات 
گسترده است و یک گروه تخصصی به صورت شبانه روزی 
وظیفه دریافت اطاعات، تحلیل داده ها و پایش لحظه به لحظه 
دیتاهای موجود را انجام می دهند. در این مسیر تفاهم نامه هایی 
را نیز به امضا رسانده ایم که در حوزه تبادل اطاعات فعالیت 
دارند. پیاده سازی وب سرویس های بیمه مرکزی در مرکز ملی 
تبادل اطاعات و دریافت تمامی استعام ها از سایر دستگاه های 
اجرایی از یک سو و همکاری تنگاتنگ با پلیس به منظور مبادله 
اطاعات بیمه گذاران و سایر ذینفعان توانسته است مرکز فاوای 
بیمــه مرکزی را به یک نهاد اثرگذار در بخش های اقتصادی 
و اجتماعی کشور مبدل کند. اتصال به سامانه کارپوشه ملی 
ایرانیان و بهره گیری از آن برای ارســال اعان ها و مکاتبات 
کاربران نهایی روی تمام سامانه های دستگاه های مرتبط نیز 
از دیگر دستاوردهای درخشان بیمه مرکزی به شمار می رود.

اتاق شیشه ای در انتظار صنعت بیمه
رئیس بیمه مرکزی درگفتگوبا مهرعنوان کرد
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امام حسین )ع(
الَبخَیلُ مَن بخَِلَ باِلسَامِ؛

بخیل، كسى است كه در سام كردن بخل ورزد.

زنگوله

میز خبر

  قلمدوش خان و
 اوضاع خوب اقتصادی

قلمــدوش خــان امروز هم ســرگرم فــروش آب 
زرشک های نابش بود و من مانند هر روز احوالپرسی 
گرمی باهاش کردم.پرســید :امیرعلی جان چه خبر 
از اوضــاع اقتصادی؟گفتــم :خوبه قلمدوش خان بد 
نیســت.باید توکل کرد به خدا برای کســب روزی 
حال. گفت:راســتی خبر داری حسین آقا ، تعمیرکار 
سر خیابون داره میره خارج، مسافرت تفریحی؟ گفتم: 
به سامتی.پس مث اینکه اوضاع اقتصادی زیاد هم 
بد نیست.گفت:در اینکه اوضاع اقتصادی هر جور باشه 
باید شاکر بود و تاش گر شکی نیست اما رفتن حسین 
آقا به خارج از کشــور من رو یاد یه داســتانی انداخته.

پرسیدم:چه داستانی.یه لیوان آب زرشک برام ریخت 
و گفت بشــین تا برات تعریف کنم. و بعد ادامه داد: 
پادشاهی از وزیرش پرسید:«امسال اوضاع اقتصادی 
کشور چگونه است؟”وزیر گفت:«الحمداه به گونه ای 
اســت که تمام پینه دوزان توانســتند به زیارت خانه 
خدا روند!”پادشــاه عصبانی شد و گفت:«نادان! اگر 
اوضاع مالی مردم خوب بود می بایست کفاشان به مکه 
می رفتند نه پینه دوزان، چون مردم نمی توانند کفش 
بخرند ناچار به تعمیرش می پردازند، بررسی کن و علت 
آن را پیدا نما تا کار را اصاح کنیم.« بدون اینکه حرفی 
بزنم از قلمدوش خان خداحافظی کردم.توی راه مدام 
فکر می کردم.عجب داستانی بود.اان که رسیدم به 
محل کارم تازه یادم افتاده لیوان آب زرشک قلمدوش 
خان رو فراموش کردم بهش بدم و با خودم آوردم.اما 

از حواس پرت و داستان های تاثیرگذار!

توسعه گردشگری دریایی و 
هوایی به جزیره ابوموسی

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی از » تدوین طرح 
جامع توسعه راهبردی جزایر کشور » توسط کارگروه 
تخصصی سواحل، جزایر و بنادر کشور طی دو ماه آینده 
خبر داد و آن را مبنایی برای توسعه جزایر ایران دانست. 
به گزارش سازمان بنادر و دریانوردی، محمد راستاد در 
سی و چهارمین نشست کارگروه تخصصی سواحل، 
بنادر و جزایر شواری امنیت کشور، با تاکید بر بهبود و 
توســعه تردد به جزیره ابو موسی، گفت: در خصوص 
توسعه تردد به جزیره ابوموسی بنا شد، مکانیزم های 
حمایتی برای بهبود و توسعه ظرفیت های تردد دریایی 
و هوایی به این  جزیره توســط استانداری هرمزگان 
پیشنهاد شود تا در کارگروه تخصصی مورد پیگیری 
قرار گیرد.  معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به طرح 
جامع توسعه جزیره ابوموسی ، افزود: مطالعات این طرح 
توسط سازمان بنادر و دریانوردی در کارگروه تخصصی 
سواحل ، بنادر و جزایر ارائه شد و مقرر شد برنامه های 
عملیاتی مشخص برای پیگیری مطالعات طرح جامع، 
تکمیل و تصویب شــود. مدیرعامل سازمان بنادر و 
دریانوردی با بیان اینکه سند توسعه جزیره ابوموسی، 
مصوبه هیات دولت اســت، تاکید کرد:  براســاس 
مصوبه هیات دولت، بنا شد پیشنهاد های مربوطه در 
ایــن زمینه از طریق کارگروه تخصصی به کارگروه 
مرز ویژه شــورای امنیت منعکس شــود تا به مبادی 
و دســتگاه های مد نظر منعکس شود و ترتیبات اجرا 
مورد پیگیری قرار گیرد. معاون وزیر راه و شهرسازی 
در خصــوص پیش بینی زیرســاخت های مورد نیاز 
جزیره ابوموسی، گفت: از جمله زیرساخت های مورد 
نیاز گردشگری دریایی است که قرار شد سازمان بنادر 
و دربانوردی مکانیزم های حمایتی با اولویت ویژه برای 
طرح توسعه گردشگری جزیره ابوموسی را معرفی کند.   
در این نشســت همچینن مصوب شــد » ساختمان 
مرجع دریایی کشور » در جزیره ابوموسی احداث شود. 

افزایش ضریب نفوذ اینترنت
ضریــب نفوذ اینترنت در کشــور در میان کاربران 
باای ۶ ســال با رشــد ۶ درصدی طی یک ســال 
گذشــته به ۷۰ درصد رسید و این درحالی است که 
ایران در میان ۱۶۷ کشور جهان رتبه ۸۱ دسترسی 
بــه فناوری اطاعــات را دارد. آخرین آمار میزان 
برخورداری خانوار کشــور و استفاده افراد از فناوری 
اطاعات تا پایان ســال ۹۷ از سوی مرکز آمار ارائه 
شده است. بر مبنای این آمار، ۷۰ درصد افراد باای 
۶ سال در کشور به اینترنت دسترسی دارند و این در 
حالی است که این رقم در سال ۹۶ حدود ۶۴ درصد 
بوده و ۴۶ میلیون و ۳۱۵ هزار نفر در کشــور کاربر 
اینترنت بودند. در ســال ۹۵ نیز حدود ۵۳.۲۳ درصد 
یعنی ۳۸ میلیون و ۹۹۶ هزار و ۴۸۰ نفر به اینترنت 
دسترسی داشــتند. بررسی ها نشان می دهد که تا 
پایان ســال ۹۷ شــمار خانوارهای دارای دسترسی 
به اینترنت به ۷۹.۵۶ درصد رســید و این در حالی 
است که این رقم در سال ۹۶ حدود ۷۲.۸ درصد بود 
و ۱۷ میلیــون و ۹۶۰ هــزار و ۳۰۲ خانوار به اینترنت 
دسترسی داشتند. در سال ۹۵ نیز حدود ۱۵ میلیون و 
۵۱ هزار و ۳۴۸ خانوار به اینترنت دسترسی داشتند و 
ضریب دسترسی خانوار به اینترنت ۶۲.۲۱ درصد بود. 
در همین حال این آمار نشان می دهد که شمار خانوار 
دارای دسترسی به رایانه نیز در سال ۹۷ با افزایش 
۵ درصدی همراه بوده و ۷۴.۰۲ درصد خانوار ایرانی 
به رایانه دسترسی دارند. این در حالی است که این 
رقم در سال ۹۶ با وجود دسترسی ۱۷ میلیون و ۲۱۶ 
هزار و ۶۹ خانوار به حدود ۶۹.۷ درصد و در سال ۹۵ با 
وجود دسترسی ۱۴ میلیون و ۸۵۴ هزار و ۱۲۴ خانوار 

به رایانه به ۶۱.۳۹ درصد رسیده بود.

در حالی معاون وزیر راه و شهرسازی وعده اتمام منطقه یک آزادراه تهران-شمال را  
در شهریور امسال داده که این پروژه طی ۵ ماه منتهی به اواخر خرداد ۹۸ یک درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است.با ادامه همین روند تیرماه سال آینده منطقه یک به 
اتمام خواهد رسید. اواخر ماه گذشته معاون وزیر راه و شهرسازی از پیشرفت فیزیکی 
ـ شــمال خبر داده و گفته بود: طبق برنامه  ۹۵ درصدی منطقه یک آزادراه تهران ـ
از پیش تعیین شده زمان افتتاح پروژه در تابستان است. خیراه خادمی افزود: اکثر 
بخش های منطقه یک به اتمام رسیده است و فقط اجرای طرح منظر راه و قالب بندی 
و ورودی و خروجی برای ارتقای ایمنی که بعداً به پروژه اضافه شد باقی مانده است. 
وی با بیان این که کارهای فیزیکی و ســازه ای از پیشــرفت ۹۹درصدی برخوردار 
اســت، یادآور شــد: طی ۴ سال گذشته اقدامات بسیار خوبی انجام شده است که در 

مقایسه با پیشرفت پروژه طی ۱۹ سال قبل از آن قابل مقایسه نیست. وی بیان کرد:  
پروژه مذکور در زمان برخورداری از پیشرفت فیزیکی ۹۷.۵ درصد نیز قابلیت افتتاح 
و بهره برداری را دارد. حدود ۵ ماه پیش از این اظهارات یعنی اوایل بهمن پارســال 
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور با بیان این که منطقه 
یک آزادراه تهران-شمال به پیشرفت فیزیکی ۹۴ درصدی رسیده است وعده داده بود 
این پروژه  شهریورماه امسال به اتمام خواهد رسید. خادمی با اشاره به پیشرفت فیزیکی 
۹۴ درصدی منطقه یک آزادراه تهران-شمال، گفته بود: عملیات اجرایی این منطقه از 
آزادراه تهران-شمال رو به پایان بوده و فقط بخش کمی از عملیات اجرایی باقیمانده 
است. وی افزود: منطقه ۲  نیز ۲۶ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و ۵۵۰ میلیارد تومان 
در این منطقه هزینه شده است. ساخت منطقه ۳ آزادراه به قیمت روز به سرمایه ای 

بالغ بر ۴۷۰۰ میلیارد تومان نیاز دارد اما با توجه به ۵ سال زمان مورد نیاز برای اجرای 
آن سرمایه ای نزدیک به ۷۰۰۰ میلیارد تومان برآورد شده است که مجموع سرمایه 
مورد نیاز برای بخش ۲ و ۳ را به ۱۰ هزار میلیارد تومان می رسد. پیشرفت فیزیکی 
یک درصدی در ۵ ماه حاکی از آن اســت که خیلی نمی توان به وعده معاون وزیر 
راه و شهرسازی برای اتمام منطقه آزادراه افسانه ای در شهریور امسال یعنی حدود 
۷۰ روز دیگر امیدوار بود. چنانچه با همین روند پیشرفت فیزیکی ادامه یابد ۲۵ ماه 
دیگر زمان برای اتمام نیاز است. البته برای افتتاح و بهره برداری در پیشرفت فیزیکی 
۹۷.۵ درصدی )طبق گفته معاون وزیر راه و شهرسازی( نیز یکسال و ۱۵ روز زمان 
نیاز اســت. در واقع با روند کنونی منطقه یک آزادراه تهران-شــمال اوایل مردادماه 

سال آینده آماده افتتاح و بهره برداری در پیشرفت فیزیکی ۹۷.۵ درصدی می شود.

ابهام در اتمام پروژه آزاد راه تهران شمال

بازار

ضرورت مقابله چند بعدی با بحران مسکن
 شروع از قابلیت های اجرایی طرح های دولت برای حل چالش سرپناه مردم گزارش می دهد

در حالی که معاون سازمان امور مالیاتی معتقد 
اســت امکان شناسایی خانه های خالی وجود 
ندارد و نمی توان از ان ها مالیات گرفت و بحران 
کنونی مسکن را تا حدودی التیام بخشید رئیس 
اتحادیه مشاوران اماک معتقد است از طریق 
اپلیکیشن شناسایی خانه ها خالی ممکن است 
و از ســوی دیگر کارشناسان اقتصادی بر این 
باورند که می توان با نسخه های مختلف چالش 
کنونی بازار مسکن را بر طرف کرد.  به گزارش 
شروع، احمد زمانی ، معاون پژوهشی سازمان 
امور مالیاتی گفته است تا زمانی که سامانه ملی 
اسکان و اماک کشور راه اندازی نشود، امکان 
شناسایی خانه های خالی و اخذ مالیات از آنها 
وجود ندارد. وی افزود: برای اجرای این طرح 
باید وزارت راه و شهرســازی سامانه اماک و 
مستغات را راه اندازی کند و تا زمانی که این 
سامانه اجرایی نشود، امکان شناسایی خانه هم 
وجود ندارد؛ ضمن اینکه در این ســامانه باید 
مدت خالی ماندن واحد مسکونی، دلیل آن و 
تعداد واحدها بررسی شود که البته در سال ۹۴ 
در قانون به این موضوع پرداخته شــده است. 
به گفته زمانی، وزارت راه و شهرسازی درباره 
اجرایی شــدن این سامانه اعام کرده که به 
دلیل آنکه شــهرداری ها دسترسی کامل به 
تمامی اطاعات مسکن دارند، راه اندازی این 
سامانه برای شهرداری راحت تر است. معاون 
سازمان امور مالیاتی اظهار داشت: ممکن است 
مالکی واحد مســکونی خود را برای اجاره یا 
فروش گذاشــته باشد و خریداری پیدا نشود 
بنابراین باید علت خالی ماندن واحد مسکونی 
برای این سازمان مشخص شود. با وجود این 
اظهار نظر رئیس اتحادیه مشــاوران اماک 
معتقد است استفاده از »اپلیکیشن« می تواند 
به شناســایی و ورود خانه های خالی به بازار 
مســکن کمک کند. مصطفی قلی خسروی 
بــا بیان این که یکی از الزامات اخذ مالیات بر 
خانه های خالی همکاری همه دســتگاه ها و 
ارگان های ذی ربط در این مسئله است، اظهار 
کرد: متاسفانه در حال حاضر مشاوران اماک 
برای ســردفتران یک دشمن فرضی هستند 
که امیدواریم در انتخابات ســردفتران از یک 

نواختی دشــمن فرضی که مشاوران هستند، 
رهــا یابند. وی با تاکیــد بر این که خانه های 
خالــی را می توان با »اپلیکیشــن« وارد بازار 
مســکن کرد،  یادآور شد: وقتی شهرداری به 
یک ســاختمان ۱۵ طبقه ۳۰ واحدی مجوز 
ســاخت می دهد باید مکانیسمی وجود داشته 
باشد تا پس از اتمام ساخت مامور دارایی بتواند 
از وضعیت واحد مسکونی مطلع شود. وی ادامه 
داد: به عبارت دیگر مشخص شود که پس از 
ســاخت واحد اجاره داده شده یا فروخته شده 
یا این که خالی از سکنه است. رئیس اتحادیه 
مشــاوران اماک پیش تر با بیان این که گفته 
می شود حدود ۵۰۰ هزار واحد مسکونی خالی 
از سکنه در تهران داریم به تسنیم گفته بود: این 
خانه ها معموا جزو واحدهای مسکونی لوکس 
هستند که به عنوان مثال در لواسان قرار دارند. 
این خانه معموا هفته ای یکبار مورد استفاده 
قرار می گیرد و جزو خانه های خالی محسوب 
می شود. خســروی با بیان این که عده ای در 
شــمال کشور خانه هایی را خریداری کرده اند 
و به عنوان منزل های دوم یا برای اســتفاده 
خاص از آن بهره می برند، افزود: متاسفانه برخی 
از یــک بانک وام می گیرند و با آن واحدهای 
مسکونی متعددی را می سازند و پس از احداث 

ایــن خانه ها را وارد بازار نمی کنند. وی با بیان 
این که احتکار این خانه ها برای گران فروختن 
آنها انجام می شود،  تصریح کرد:  این قبیل افراد 
۱۰۰ میلیارد وام از بانک دریافت می کنند و آنرا 
بازپرداخت نمی کنند، وقتی با افزایش قیمت ها 
واحدهای ساخته شده ارزش افزوده خوبی پیدا 
می کنــد تــازه می روند و با بانک دیگری وارد 
مذاکره شــده و وامی را دریافت می کنند. وی 
بیــان کرد: پس از دریافت وام، تســهیات 
بانک اول را تســویه کرده و دوباره خانه های 
ســاخته شده باقمانده را خالی نگه می دارند و 
این رنجیره تکرار می شــود. به طور قطع اخذ 
مالیــات از چنین افرادی که خانه ها را احتکار 
می کننــد باعث ایجاد تعادل در بازار و تعدیل 

قیمت ها خواهد شد.
نسخه بانکى برای التهاب مسکن ��

 از سوی دیگر کارشناسان اقتصادی می گویند 
که برای حل بحران مسکن تنها اجرای طرح 
مالیات بر مســکن ها خالی مطــرح نبوده و 
می توان با برنامه های دیگر این مسکات را 
برطرف کرد. هر چند در این رابطه وزارت راه و 
شهرسازی هم  تولید و عرضه ۴۰۰ هزار واحد 
مســکونی تا سال ۱۴۰۰ را در دستور کار قرار 
داده است اما بخش خصوصی به عنوان بازوی 

اصلی تولید و عرضه مسکن مغفول مانده است. 
کارشناسان معتقدند نمی توان به صورت تک 
بعدی، بازار مسکن را به حرکت درآورد بلکه باید 
تمام اجزای عرضه و تقاضا را به شکل همزمان 
مورد لحاظ قرار داد. در این خصوص از سوی 
بانک مسکن، بسته سه وجهی برای تحرک 
بخشــی به »خرید و فروش های مصرفی«، 
»ساخت وسازهای مصرفی« و »تنظیم بازار 
اجاره نشــینی« در مرحلــه پیش نهایی قرار 
گرفته و از اواســط نیمه دوم امسال به اجرا در 
می آید. بنا به گفته ی عضو هیأت مدیره بانک 
مسکن، تمرکز بر کاهش هزینه های تولید و 
ساخت مسکن به شکل توأم با سیاست گذاری 
برای تســهیل دسترسی متقاضیان مصرفی 
به مســکن در کنار آرام ســازی روند تغییرات 
اجــاره بها از طریق افزایش عرضه واحدهای 
اجاره ای، اتفاقی اســت که ما در بســته ای که 
بــرای این منظور تدارک دیده ایم، رخ خواهد 
داد. مجتبی عزیزیان گفته است: هدف بانک 
مسکن از طراحی این بسته آن است که فعاان 
و مصرف کننده ها در حوزه های مختلف بازار 
مسکن بتوانند با مطلوبیت باا در بازار به ثبات 
رسیده و کم نوسان، نیازهای خود را تأمین کنند. 
به این منظور ازم است شرایط با رویکردهای 

چند جانبه ناشی از اجرای بسته به گونه ای تغییر 
کند که متقاضیان خرید مســکن از نوسانات 
شدید قیمت و جهش های یکسال اخیر، مصون 
بمانند؛ سازنده ها با کمترین هزینه به مصالح 
ســاختمانی مورد نیاز خود دســت پیدا کنند و 
مستاجرها نیز از التهابات اجاره بها مصون بمانند. 
این عضو هیأت مدیره بانک مسکن با تشریح 
بخش دیگری از این بســته به امکان »پیش 
خرید تدریجی مسکن« اشاره کرد و گفت: در 
این بســته فرصتی برای دستیابی متقاضیان 
خرید مســکن به خانه آن هم با قیمت تمام 
شده، فراهم است. به این منظور پیش خریدار، 
هزینه ســاخت و ساز مورد نیاز سازنده )پیش 
فروشــنده( را در طول دوره ســاخت، به بانک 
پرداخــت می کند و بانک آن را تحت مکانیزم 
مشخص و متناسب با میزان پیشرفت فیزیکی 
پروژه، به ســازنده می پردازد. نتیجه این کار، 
کاهش قیمت تمام شده مسکن برای متقاضی 
بــه میزان حداقل ۳۰ درصد خواهد بود چرا که 
حاشــیه سود سازنده در دوره ساخت، عماً از 
قیمت تمام شــده مسکن کسر خواهد شد. به 
بیان دیگر، در حالت طبیعی ساخت و ساز، چون 
که ســازنده، خود با منابع خود، سرمایه گذاری 
می کند، در زمان فروش، میزان خواب سرمایه 
خود در پروژه را برای مدت حدود دو سال حساب 
می کند و حاشیه سود مثاً ۴۰ درصدی برای 
خود در نظر می گیرد و قیمت فروش را بر همین 
اساس تعیین می کند اما بواسطه این بسته، چون 
که پیش خریدار در همه طول دوره ســاخت، 
نقدینگی و منابع مالی مورد نیاز سازنده برای 
ساخت را تأمین می کند، در نتیجه هزینه ساخت 
و به تبع آن، قیمت فروش کاهش پیدا می کند. 
عضو هیأت مدیره بانک مسکن در عین حال 
تصریــح کرد: برای بکارگیری ابزارهای مالی 
جدید در قالب این بســته برای بازار مســکن 
نیازمند مشارکت و همکاری تنگاتنگ سازمان 
بورس و بانک مرکزی هستیم. همچنین وزارت 
راه و شهرسازی نیز نقش پشتیبان را دارد.حال 
باید دید این بسته ها و طرح های گذشته بااخره 
می توانــد مــردم را خانه دار کــرده و آنان را از 

گرفتاری های این بخش برهاند یا خیر.

 تغییر ماهیت پروازهای چارتری 
کیش ایر 

سرپرســت هواپیمایی کیش ایر از برنامه ریزی برای 
تغییر ماهیت پروازهای چارتری این ایراین به فروش 
 Seat( یا صندلی چارتری )Group sales( گروهی
charter( خبر داد. فرزانه شــرفبافی در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تســنیم در خصوص 
قیمت  گذاری بلیت پروازهای داخلی اظهار کرد: یکی 
از مصوبات انجمن شرکت های هواپیمایی این بوده 
که اعام کند برای ایراین ها ماکزیمم بلیت پرواز چه 
عددی است و به همان پیبند باشند. وی ادامه داد:  سقف 
بلیت کیش ایر بر این اساسا تعیین شده و در واقع این را 
اعام می کند. این موضوع را بازرگانی -کیش ایر- به 
صورت روتین کنترل می کند. وی بیان کرد: یکی از 
نکات کلیدی این اســت که ما مفهوم چارتری را در 
کیش ایــر به طور کامــل داریم، اما می توانیم آنرا به 
 Seat فــروش گروهی( یا به لغت( Group sales
charter )صندلــی چارتری( تبدیل کنیم. این یک 
روش دیگری از فروش بلیت است؛ در این روش کل 
هواپیمــا در اختیار یک چارترکننده قرار نمی گیرد و 
نرخ گذاری به صورت متنوع در اختیار چارترکنندگان 
متفاوتی باشد. سرپرست کیش ایر تاکید کرد: در این 
صورت عاوه بر ایجاد یک رقابت سالم، سقف نرخ 
بلیت ها نیز بر اســاس تعرفه مشــخص خواهد شد. 
شرفبافی اظهار کرد: هنر چارترکنندگان این خواهد 
بود که بتوانند صندلی ها پروازی را پُر نگه دارند، اصل 

داستان این خواهد بود.

مردم مراقب اپلیکیشن های 
فروش بلیت هواپیما باشند

عضو کمیســیون عمران مجلــس با اعام این که 
اپلیکیشن های فروش بلیت هواپیما مجوز ندارند و 
فعالیت آنها غیرقانونی است، گفت: فعالیت غیرقانونی 
این نرم افزارها قطعا زمینه ساز بروز جرایم مختلف 
و کاهبرداری از مســافران می شود. مجید کیانپور 
با اشــاره به تداوم فعالیت نرم افزارهای فروش بلیت 
هواپیما،  اظهار کرد:  متأســفانه بارها شاهد بوده ایم 
که در تبلیغات مختلف خرید بلیت هواپیما توســط 
اپلیکیشن ها ترویج و تبلیغ شده، این در حالی است 
که طبق گفته مسئوان سازمان هواپیمایی، این نرم 
افزارها اجازه فعالیت ندارند. وی با بیان اینکه تاکنون 
هیچ اپلیکیشــن فروش بلیت هواپیما از ســازمان 
هواپیمایی مجوز فعالیت دریافت نکرده است، گفت: 
فعالیت غیرقانونی این نرم افزارها قطعا زمینه ساز بروز 
جرایم مختلف و کاهبرداری از مسافران می شود. وی 
با اعام این که تاکنون هیچ اپلیکیشن فروش بلیت 
هواپیما از سازمان هواپیمایی مجوز فعالیت دریافت 
نکرده است، گفت: فعالیت غیرقانونی این نرم افزارها 
قطعا زمینه ساز بروز جرایم مختلف و کاهبرداری از 
مسافران می شود. کیان پور به خانه ملت گفت: در چند 
ماه اخیر سازمان هواپیمایی بارها در اطاعیه هایی 
نسبت به فعالیت نرم افزارهای فروش بلیت هشدار 
داده اما هنوز این اپلیکیشن ها به فعالیت غیرقانونی خود 
ادامه داده اند، بنابر این ضروری است که دستگاه های 
نظارتی و قضایی با متخلفان برخورد کنند.قطعا فرآیند 
فروش بلیت هواپیما چه از طریق سایت و چه از طریق 
نرم افزار باید ساماندهی شود تا مردم و مسافران در 
آینده برای خرید بلیت و مسافرت های هوایی دچار 

مشکل نشوند.

ثبت نام ۱۵۶ گروه و شرکت در 
طرح نوآفرین ۹۸

وزارت ارتباطات از ثبت نام ۱۵۶ گروه و شرکت در طرح 
نوآفرین در کمتر از ۲۴ ســاعت خبر داد.محمدجواد 
آذری جهرمی در توییترش نوشت: »هنوز ۲۴ ساعت 
از رونمایی از طرح نوآفرین در نوآفرین ۹۸ نگذشته که 
۱۵۶ گروه و شرکت به ما برای ایجاد ایران هوشمند 
پیوســتند. همه با هم خواهیم توانســت.  با اجرایی 
شدن این طرح دیگر شرکت های استارتاپی کشور با 
مشکات بیمه ای، مالیاتی و جذب سرمایه گذار روبه رو 
نخواهند شد. این طرح که با نام سند توسعه اقتصاد 
دیجیتالی هم شناخته می شود یک هدف مشخص 
و اصلــی دارد و آن تشــویق و حمایت از کســب و 
کارهــای نوپا در حوزه فناوری اطاعات و ارتباطات 
است. براساس طرح نوآفرین، کسب و کارهای نوپا 
در اقتصــاد دیجیتال از مقررات حاکم بر نظام اداری 
که برای شــرکت های بزرگ مقیاس طراحی شده، 
مستثنی و با مقرراتی ساده تر و متناسب با دوره گذار 

مواجه می شوند.«

 معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: از مجموع ۲۰۰ هزار واحد مســکونی، ۱۴۵ 
هزار واحد تاکنون مکان یابی و تعیین تکلیف شــده و ۵۵ هزار واحد باقیمانده 
در مرحله کارشناســی و دریافت مجوزهای ازم اســت. به گزارش وزارت راه و 
شهرســازی، حبیب اه طاهرخانی، مدیرعامل شــرکت عمران شهرهای جدید 
در نشســت هم اندیشــی مدیران عامل شهرهای جدید اندیشه، پرند، پردیس، 
هشتگرد، امیرکبیر، بهارستان، فوادشهر، صدرا، سهند، عالیشهر و گلبهار که با 
محوریت ارائه گزارش شهرها از آخرین وضعیت پروژه های مسکن مهر، برنامه 
اقدام ملی تولید و عرضه مســکن و درآمد برگزار شــد گفت: باید تاش خود را 

برای برنامه اقدام ملی تولید در شــهرها و مجموعه ســتاد شرکت مادر، افزایش 
داده و با باابردن شــتاب عملیات اجرایی، این برنامه ها را هرچه ســریع تر به 
نتیجه قابل قبولی برسانیم. از مجموع ۲۰۰ هزار واحد مسکونی، ۱۴۵ هزار واحد 
تاکنــون مــکان یابی و تعیین تکلیف شــده و ۵۵ هزار واحد باقیمانده در مرحله 
کارشناسی و دریافت مجوزهای ازم است. مدیرعامل شرکت عمران شهرهای 
جدید با تأکید براینکه وزیر راه و شهرســازی نســبت به انجام اقدامات و پیشبرد 
اهداف در حوزه فروش اقساطی و برنامه اقدام ملی حساسیت بسیار باایی دارد 
گفت: ما در بحث فروش اقســاطی، ظرفیت باایی داشــته و باید هرچه سریعتر 

در این زمینه به نتیجه مشــخص و اهداف تعیین شــده برســیم. معاون وزیر راه و 
شهرسازی در ادامه آغاز عملیات پروژه های ساخت در برنامه اقدام ملی تولید و 
عرضه مسکن را مهمترین بخش این برنامه دانست. وی با تأکید براینکه افزایش 
تعداد پروژه های ســاخت از مســائل ویژه در دستور کار شرکت عمران شهرهای 
جدید به شــمار می رود گفت: همه قراردادهای مربوط به ســاخت، باید تا هفته 
دولت، عملیاتی شــده و به مرحله خوبی برســد، از این رو از تمامی شهرها انتظار 
داریم با دقت و تاش ازم و برنامه ریزی مناسب این پروژه ها را به جایگاه قابل 
قبولی برســانند. این مقام مســئول نحوه مواجهه با مردم و پیمانکاران را امری 
بســیار مهم در این حوزه دانســت و گفت: نیروهایی که در صف اول برخورد با 
مردم هستند باید کاماً توجیه شده و تمامی ناهماهنگی های موجود در سیستم 

مدیریت باید از میان برداشته شود.

مکان یابی ۷۳ درصد واحدهای مسکونی طرح اقدام ملی

“محمــد جــواد آذری جهرمی« وزیــر ارتباطات و 
فناوری اطاعات در مصاحبه ای تاکید کرده اســت 
دسترســی دهها میلیون کاربر ایرانی به شبکه های 
مجــازی از جمله توییتر ضامن امنیت ملی کشــور 
اســت. آذری جهرمی در مصاحبه ای با خبرگزاری 
آسوشــیتدپرس، با تاکید بر اینکه دشمنان کشور از 
عدم دسترســی ایرانیان به این شــبکه سوء استفاده 
می کنند، تاکید کرد آمدن صدای ایرانی به داخل این 
شبکه نه تنها مغایر با امنیت ملی نیست بلکه ضامنی 
برای آن اســت. او در این باره گفته اســت:« توییتر 

شبکه ای بسیار موثر است و این واقعیت که من هم 
از این شبکه استفاده می کنم به این معناست که ما 
معتقدیم این شــبکه ابزاری موثر است. من معتقدم 
باید تاش کنیم همه ایرانیان به این شبکه دسترسی 
داشته باشند.” آذری جهرمی با اشاره به تاش های 
دشــمنان کشور در این شــبکه برای تبلیغات علیه 
ایران گفت:« برخی کشــورهای عربی خلیج فارس 
و گروه های اپوزیســیون )برانداز(خارج از کشــور از 
نبود صدای ایرانی در توییتر)سوء( استفاده می کنند 
و ایران هراسی را ترویج می کنند... امروز کشورهای 
کوچکی در حوزه خلیج فارس هســتند که به شــیوه 
دیکتاتوری اداره شده و هیچ انتخاباتی در آنجا برگزار 
نمی شــود اما همین کشــورها سرمایه گذاری های 
گســترده ای روی شــبکه های اجتماعی کرده اند تا 
ایران هراســی را ترویج کنند. آنها با ســازماندهی 
و تبلیغــات و جنگ روانی در شــبکه های اجتماعی 
تاش دارند تا رهبران جهان را درباره واقعیت های 

ایران گمراه کنند.”

به عقیده کارشناسان، پشتیبانی از شبکه ۵G یکی از عواملی 
است که موجب شکست آیفون در برابر رقبایش می شود. 
به گزارش ایســنا، با توجه به آنکه بســیاری از غول های 
تکنولوژی و شرکت های سازنده موبایل در سراسر جهان 
نظیر سامســونگ، ال جی، هواوی، لنوو، نوکیا و غیره در 
طول یک ســال اخیر بارها از برنامه های خود برای ارائه 
و عرضه گوشی های هوشمند و سایر محصوات مجهز 
به فناوری نسل پنجم اینترنت همراه سخن گفته اند، به 
نظر می رسد شرکت آمریکایی اپل هنوز تصمیمی در این 
خصوص نگرفته اســت هرچند که چندی پیش اخبار و 
شایعاتی مبنی بر عرضه چنین محصواتی از سوی اپل در 
فضای مجازی منتشر شد اما این شرکت هرگز به صورت 
رســمی در این باره اعام برنامه نکرد. حاا کارشناســان 
و تحلیلگران فعال در حوزه فناوری به تازگی با انتشــار 
گزارشی جدید برآورد و اعام کرده اند که عدم ارائه و انتشار 
گوشی های هوشمند آیفون مجهز به قابلیت پشتیبانی از 
شــبکه نســل پنجم اینترنت ۵G موجب خواهد شد اپل 
از ســایر رقبای خود همچون سامسونگ و هواوی عقب 

بیفتد به گونه ای که دیگر نتواند به جایگاه و سهم بازاری 
که آنها به خود اختصاص داده اند، برسد. چندی پیش بود 
کــه منابــع آگاه اعام کردند که اپل قصد دارد بعد از آنکه 
سایر تولیدکنندگان موبایل به تولید و توسعه محصوات 
مجهز به قابلیت پشتیبانی از شبکه ۵G اقدام کردند، خود 
به تولید یک یا دو مدل آیفون با چنین قابلیتی بپردازد که 
احتمااً در ســال ۲۰۲۰ میادی آن را معرفی و عرضه 
خواهد کرد این در حالیست که برخی دیگر از کارشناسان 
معتقدند آیفون ۵G تا پایان سال جاری میادی معرفی 

و عرضه خواهد شد.

۵G شاخ اپل را می شکند؟ دسترسی ایرانی ها به »توییتر« ضامن امنیت ملی است
کارشناسان فناوری اطاعات : آذری جهرمی در گفتگو با آسوشیتدپرس:


